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Ptuj, Podravje � Glavno, da so študije in strategije, vse drugo pa naj crkne

Kako se porablja denar občanov
Da bi raziskali, kaj se skriva pod površjem Panorame sredi mesta, je mestna občina (MO) Ptuj v zadnjih nekaj letih že najmanj dvakrat 
naročila geofizikalne raziskave terena: leta 2006 in letos. Koliko so stale študije, raziskave, strateški načrti, »sistem komuniciranja« itd., 
razkrivamo na straneh 2 in 3.
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Cene ravnanja
z odpadki �
Ormoški 
pašaluk: kjer je 
denar občine 
vladar
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Ptuj, Podravje � 

Kdaj bodo – če bodo – 
cene oskrbnin v Domu 
upokojencev nižje
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Po mnenju nekdanjega ormo-

škega župana Vilija Trofenika in 

zastopnika Društva forum se od 

30. aprila 2013 uporabnikom ta 

dodatek več ne bi smel zaraču-

navati, saj občinski svet sklepa, 

ki bi bil podlaga za njegov ob-

račun, ni sprejel. »Ne samo, da 

o tem delu cene občinski svet 

ni nikoli odločal, ampak je bila 

cena občinskemu svetu v neka-

kovostnem in pomanjkljivem 

elaboratu leta 2013 podtaknje-

na. Ko smo nezakonitost razkri-

li, sta jo župan (ki za to sploh ni 

pristojen) in direktorica konce-

sionarja naknadno septembra 

2013 poskušala navidezno le-

galizirati s sklenitvijo aneksa h 

koncesijski pogodbi,« pravi Tro-

fenik in dodaja: »Vsa naša dose-

danja opozorila o nezakonitosti 

cene omenjene storitve so bila 

zaman, vključno z ugotovitvijo 

Urada za okolje iz Ministrstva za 

okolje, ki je že pred enim letom 

v celotni pritrdil našim opozo-

rilom in napovedal inšpekcijski 

nadzor.«

Zakaj tri mesece 
pred zaprtjem 
deponije nove, nižje 
cene

Cene odlaganja odpadkov v 

Ormožu ter njihova (ne)zako-

nitost so v Ormožu znova aktu-

alna tema, ker koncesionar pre-

dlaga znižanje. O tem je včeraj 

na izredni seji odločal ormoški 

občinski svet. Koncesionar je za 

obravnavo na občinskem svetu 

pripravil elaborat, v katerem 

navaja, da ceno odlaganja znižu-

jejo, ker bi želeli do konca leta, 

dokler še velja okoljevarstveno 

(OVD) dovoljenje za deponijo 

na Dobravi, pridobiti na trgu 

čim večjo količino mešanih ko-

munalnih odpadkov za odlaga-

nje. Vili Trofenik je prepričan, 

da je razlog za korekcijo cen 

nekje drugje kot pa v tržnem in-

teresu pridobiti v zadnjih treh 

mesecih delovanja odlagališča 

na trgu čim več odpadkov za 

odlaganje. Kot pravi, se nova 

Ptuj – mesto večnih strategij 
in priložnosti

Čeprav je za mesto Ptuj bilo izmišljenih 
in zapisanih že lepo število pridevnikov in 
sloganov (najbolj znan je tisti o zakladnici 
tisočletij), pa se mi zdi, da si vedno bolj za-
služi naziv mesto nikoli uresničenih strate-
gij in priložnosti.

Ni ravno neki prijeten in vabljiv (turistični) slogan, je pa 
vsaj zaenkrat najbolj točen. Namreč že krepko več kot dobro 
desetletje poslušam in berem o vedno novih strategijah razvo-
ja, tako na turističnem kot kulturnem, gospodarskem in še ka-
kšnem področju. A vse skupaj vedno ostaja na ravni strategije, 
ki povrhu ni nič drugega kot nekaj splošno zapisanih floskul na 
papirju (saj papir prenese vse, ali ne?), praviloma prepisanih 
iz prejšnjih dokumentov in le minimalno modificirano. Brez 
vsakih konkretnih projektov, konkretne finančne ocene in vira 
financiranja ter konkretnega časovnega obdobja izvedbe kon-
kretnega projekta.

V končni fazi sicer strategija kot neki splošen dokument sme-
ri razvoja določenega okolja v daljšem časovnem obdobju res 
nujno niti ne rabi zapisanih konkretnih korakov izvedbe, am-
pak potem je tudi pisanje oz. prepisovanje vedno novih »strate-
gij razvoja« vsakih nekaj let ena velika neumnost, ki je nekomu 
po eni strani dobro plačana, po drugi strani pa očitno s tem 
poskuša nekdo pred širšo javnostjo ustvarjati vtis, kako zelo je 
deloven in »razvojno naravnan«.

Popolnoma v isti koš in v istem stilu je tudi kar naprej razgla-
šati, kako je – in kako bo – Ptuj mesto priložnosti. Pa ja, seveda. 
Kaj nam je (in kaj nam bo) pomagalo, da je Ptuj bil, je in bo 
vedno mesto priložnosti. Kakšnih priložnosti pa? Komu so te za-
nimive? Zakaj pa niso izkoriščene?

Kakorkoli že – polno glavo imam vedno istega besedičenja, 
ki se na obroke glamurozno prezentira v širši javnosti kot nekaj 
izjemno pomembnega in doslej še nevidenega, dejansko pa je 
samo prodajanje »tople vode«. In prav tako, če ne še bolj, imam 
polno glavo besednih zvez, kot so: prizadevamo si, delamo na 
tem, sestali smo se, v teku so pogajanja, delavnice in srečanja …

Denar davkoplačevalcev se porablja samo še za besede, izgo-
vorjene na dragih strokovnih srečanjih in zapisane v še dražjih 
dokumentih z visoko zvenečimi naslovi. In to je vse.

Simona Meznarič

Uvodnik

cena znižuje v višini zneska, ki 

se je doslej uporabnikom zara-

čunaval neupravičeno in na kar 

je opozarjal že vse od pomladi 

2013. »Zakaj so odgovorni po-

trebovali dve leti in pol, da so 

spoznali, da tega ne morejo več 

početi. Je ta poteza posledica 

ugotovitev nadzora in zagro-

ženih sankcij ali česa drugega? 

Iskanje viškov komunalnih 

odpadkov na trgu z znižanjem 

cene bi bila slaba šala, če ne bi 

šlo za skrajno neodgovoren in 

žaljiv poskus zavajanja javnosti 

in elementarno pomanjkanje 

odgovornosti ter sposobnosti 

priznanja napake. Znižanje cen 

odlaganja je posledica črtanja 

nezakonitih in navideznih stro-

škov sanacije deponije in izlo-

čitve dvakrat zaračunane ban-

čne garancije. Na tak način je 

občina neupravičeno pridobila 

Da bi raziskali, kaj se dejan-

sko skriva pod površjem griča 

sredi mesta, je mestna občina 

(MO) Ptuj v zadnjih nekaj letih 

že najmanj dvakrat naročila ge-

ofizikalne raziskave terena: leta 

2006 in letos. Obakrat je razi-

skave izvajal Branko Mušič oz. 

njegovo podjetje Gearh. Leta 

2006 so se raziskave opravile 

in financirale v sklopu projek-

ta Adhoc, s pomočjo evropskih 

sredstev. Tokratne financira 

MO Ptuj z lastnimi sredstvi. 

Zanimalo nas je, zakaj se geofi-

zikalne raziskave na Panorami 

izvajajo še enkrat in v čem se 

razlikujejo od tistih, ki so se iz-

vedle pred devetimi leti. »Tokra-

tni izbor najustreznejših geofi-

zikalnih metod na Panorami je 

bil določen na podlagi raziskav 

iz leta 2006, ko so bile raziskave 

opravljene v manjšem obsegu. 

V okviru projekta Adhoc je bilo 

potrjeno, da so na Panorami 

dobro ohranjene arhitekturne 

ostaline rimskega mesta Peto-

vione. Letošnje raziskave ob-

segajo območje 16 hektarjev s 

širokim naborom geofizikalnih 

metod. Ker so rezultati odvisni 

od gostote meritev oziroma šte-

vila odčitkov na enoto površine, 

je bila določena razdalja enega 

metra med vzporednimi profili, 

Foto: arhiv

Ptuj � Glavno, da so študije in strategije, vse drugo pa naj crkne

Panoramo sondirajo že drugič, 
Na Panorami, griču ob robu starega mestnega jedra na Ptuju, so nekoč rasla drevesa. Koder je seglo oko, 
za dragoceno arheološko nahajališče, pod površjem naj bi skrivala ostaline rimskega obdobja.

Smeti, ko se spremenijo v cekine, lepo polnijo ormoško občinsko blagajno.  

Ormož Ormož �� Včeraj izredna seja na temo cen ravnanja s komunalnimi odpadki Včeraj izredna seja na temo cen ravnanja s komunalnimi odpadki

Ormoški »pašaluk«: kjer je denar občine vladarOrmoški »pašaluk«: kjer je denar občine 
V Društvu forum za zakonitost in varstvo pravic Ormož so prepričani, da Komunalno podjetje (KP) Ormož od 1. maja 2013 uporabnikom priV Društvu forum za zakonitost in varstvo pravic Ormož so prepričani, da Komunalno podjetje (KP) Ormož od 1. maja 2013 uporabnikom pri  ceni odlaganja odpadkov neupravičeno zaraču-
nava dodatek za novo odlagališče, kasneje preimenovan v dodatek za sanacijo odlagališča. Gre za znesek 34,70 evra po toni odloženih 

Foto: MZ

Trofenik in 
še nekateri 
»dodatka« ne 
plačujejo

Nekaj občanov na Ormoškem, vključ-
no z Vilijem Trofenikom, zneska, ki ga KP na položnicah 
zaračunava za ravnanje z odpadki, ne plačuje v celo-
ti. Od zneska odštejejo po svojem mnenju nezakonito 
zaračunani del. Trofenik pravi, da naj bi mu Komunala 
zaradi neplačevanja dela obveznosti za smeti grozila z 
odklopitvijo vodovoda. Pa čeprav sta vodovod in ravna-
nje z odpadki ločeni dejavnosti.

50 tisočakov za študijo, načrt in sondiranje, 26 tisočakov za komuniciranje
Za izdelavo študije in strateškega načrta v okviru projekta Adhoc je MO Ptuj med drugim najela zunanje izvajalce. Študijo in načrt 

so spisali v družbi Umarh (Marjan in Urša Berlič). Preko podjetja Umarh se je izvedla tudi geofizikalna raziskava na Panorami. Za vse 
skupaj (študija, strateški načrt in geofizikalna raziskava) je MO Ptuj družbi Umarh plačala 49.200 evrov. Vrednost del geofizikalne 
raziskave je bila po podatkih, ki so nam jih posredovali iz MO Ptuj, 13.400 evrov – preko Umarha je raziskavo opravil Branko Mušič. 
Sklepamo lahko, da se je razlika med 49.200 in 13.400 evri (35.800 evrov) namenila za študijo in strateški načrt. Družba KKS Ptuj 
(PeTV) je poskrbela za vzpostavitev in izvedbo sistema komuniciranja (26.500 evrov), Dušan Mlacović pa za koordinacijo projekta za 
ceno 3.800 evrov.



kar zagotavlja verodostojne re-

zultate in omogoča izvedbo me-

ritev v doglednem času,« so po-

vedali v ptujski Mestni hiši. Na 

vprašanje o stroških raziskav 

so odgovorili, da je MO Ptuj 

leta 2006 za raziskave plačala 

13.400 evrov, pogodbena vre-

dnost tokratnih raziskav znaša 

36.500 evrov brez DDV (z DDV 

44.530 evrov). Skupni strošek 

obeh raziskav tako znaša do-

brih 57.900 evrov. Raziskave so 

se obakrat naročile pri doc. dr. 

Branku Mušiču iz oddelka za ar-

heologijo Filozofske fakultete v 

Ljubljani oz. pri njegovem pod-

jetju Gearh.

Strateški načrt 
po kapljicah

Projekt Adhoc, podprt z 

evropskimi sredstvi programa 

Interreg, so na Ptuju izvajali v 

letih 2006–2008. Celotna vre-

dnost projekta je bila 1,4 milijo-

na evrov, namenjen je bil obno-

vi in razvoju zgodovinskih mest 

v osrednji in vzhodni Evropi. 

MO Ptuj je pri projektu sode-

lovala kot partnerica, za kar je 

prejela dobrih 82.500 evrov 

evropskih sredstev. Njen lastni 

delež sredstev na projektu je 

znašal 27.500 evrov. Skupno je 

bila vrednost projekta Adhoc 

(samo za MO Ptuj) 110.000 

evrov. Za ta denar se je izvedlo 

nekaj delavnic, spisalo nekaj 

poročil, študij in načrtov na 

temo oživitve starega mestnega 

jedra, na Panorami so se izvedle 

geofizikalne raziskave.

V sklopu projekta Adhoc se 

je izdelal Strateški načrt revita-

lizacije ptujskega mestnega je-

dra. Dokument je svet MO Ptuj 

potrdil jeseni 2010. Od pripra-

ve dokumenta je minilo osem, 

od njegove potrditve na občin-

skem svetu pa pet let. Zanimalo 

nas je, katere točke iz načrta so 

do danes dejansko zaživele v 

praksi. »Strateški načrt je dolgo-

ročni dokument, katerega rea-

lizacija je vezana na sredstva v 

mestnem proračunu. Ker teh ni 

nikoli dovolj za uresničevanje 

vseh projektov, strateški načrt 

realiziramo v okviru vsakole-

tnih proračunskih zmožnosti. 

Do danes je staro mestno jedro 

polepšano z obnovljenimi fa-

sadami in strehami nekaterih 

objektov, za kar MO Ptuj sred-

stva dodeljuje prek javnega raz-

pisa za subvencioniranje streh 

in fasad v starem mestnem 

jedru. Z razpisom za dodelje-

vanje pomoči podjetnikom 

spodbujamo tudi in še posebej 

tiste, ki delujejo v mestnem je-

dru. Strateški načrt predvideva 

obnovo treh trgov, do danes sta 

se obnovila Mestni trg in delno 

mestna tržnica, oblikoval se je 

koncept za tradicionalne me-

stne sejme. V sklopu strategije 

je občina podpirala tudi prijave 

na evropske razpise, na primer 

projekt Stare steklarske delav-

nice, ki pa mu sklad ni namenil 

finančnih sredstev,« so na naše 

vprašanje odgovorili na MO 

Ptuj. Na občinski spletni strani 

je o projektu med drugim za-

pisano: »MO Ptuj je k projektu 

Adhoc pristopila, da bi si za-

gotovila strokovno osnovo za 

postavitev sistema ukrepov, ki 

bodo pripomogli k ponovni 

revitalizaciji starega mestnega 

jedra. MO Ptuj želi, da bi staro 

mestno jedro funkcioniralo 

kot središče mesta, katerega 

pomembna panoga je turizem. 

Skozi projektne aktivnosti želi-

mo spodbuditi proces investicij 

v starem mestnem jedru, tako 

s strani domačih kot tudi tujih 

investitorjev.«

Mojca Zemljarič

1.171.000 evrov, uporabniki pa 

plačali 1.282.000 evrov,« navaja 

Trofenik, ki opozori tudi na ne-

popolno predstavljene podatke 

v novem elaboratu.

Ker se je iz dejavnosti od-

laganja v minulem obdobju 

ustvarjal presežek oz. dobiček, 

bi moral koncesionar zaradi 

tega po novem elaboratu cene 

za uporabnike znižati. Trofenik 

je prepričan, da je presežka iz 

naslova odlaganja toliko, da bi 

lahko bili uporabniki na Ormo-

škem do konca leta oproščeni 

plačevanja storitev odlaganja. 

Pokrili oziroma poračunali bi se 

lahko iz ustvarjenega presežka.

Sta župan in 
koncesionar 
prestopila meje 
svojih pristojnosti?

Nadalje Trofenik opozori še 

na eno, po njegovem mnenju 

zakonsko oziroma celo ustavno 

protislovje. Ormoški občinski 

svet je nove cene storitev od-

laganja komunalnih odpadkov 

obravnaval na včerajšnji izredni 

seji (5. oktobra). V veljavo so 

stopile že 1. oktobra, se pravi 

prej, preden jih je za to pristo-

jen organ – občinski svet – po-

trdil. Da nove cene veljajo s 1. 

oktobrom, sta se z aneksom h 

koncesijski pogodbi (ponov-

no) dogovorila župan Alojz Sok 

in direktorica KP Ormož Pavla 

Majcen, ki za področje potrjeva-

nje cen nista pristojna. Potrje-

vanje cen gospodarskih javnih 

služb (oskrba s pitno vodo, ka-

nalizacija, odpadki …) je v rokah 

občinskih svetov. Koncesionar 

je pripravljavec gradiva in pre-

dlagatelj cen. Cene potrjuje 

občinski svet, župan pa je tisti, 

ki izpolnjuje oz. realizira odlo-

čitve, sprejete na občinskem 

svetu. »O resničnih vzrokih, o 

nezakonitosti postopka spre-

jemanja cen in o neustavnosti 

uveljavitve predpisa za nazaj v 

ormoškem »pašaluku« ne raz-

mišljajo. Zanima jih samo denar 

– občine vladar. Koncesionar 

pripravlja nezakonite elaborate, 

ki omogočajo polniti občinsko 

in druge blagajne. Župan vrača 

usluge z nezakonitim podaljše-

vanjem koncesijskih pogodb. 

Občani pa so kolateralna ško-

da,« še opozarja nekdanji prvi 

mož ormoške občine Vili Tro-

fenik.

Izredna seja z eno samo vse-

binsko točko dnevnega reda 

(potrjevanjem elaborata o 

cenah odlaganja komunalnih 

odpadkov) je potekala včeraj 

popoldan, po zaključku redak-
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dragih študij v predalih pa nešteto
se je raztezal nasad sadnega drevja. Po tem, ko so sadovnjak pred leti opustili in drevesa podrli, je ostal grič, preraščen s travo. Panorama naj bi veljala 

Foto: Črtomir Goznik

Takšnih in podobnih načrtov, kot je Adhoc, je bilo v mestu ob Dravi in regiji narejenih na desetine, porabljenega ogromno papirja in 
dragih delovnih ur raznoraznih izvajalcev – pripravljavcev študij, strategij, načrtov, ukrepov, programov … Pa kaj pomaga vse to, če 
zapisano na papirju ali disku računalnika ostane samo pri zapisanem, na mrtvi točki. Tako kot je mrtvo staro ptujsko mestno središče. 
Ampak strategija se pa te dni spet pripravlja nova.

Foto: MZ

(Fotografija je simbolična.)

vladar
ceni odlaganja odpadkov neupravičeno zaraču-
odpadkov. 

Foto: MZ

Sok in Majcnova z aneksi povozita državni predpis
Praksa ormoškega župana Alojza Soka in direktorice KP Ormož Pavle Majcen pri sklepanju 

aneksov k že zdavnaj pretečenim koncesijskim pogodbam in pri določanju cen storitev obveznih 
gospodarskih javnih služb (zlasti na področju odpadkov), je precej nenavadna. Konkretno pri sto-
ritvi odlaganja odpadkov so elaborati pripravljeni površno, cene pa previsoke. Po državni uredbi, 
ki ureja to področje in je pravno na nivoju zakona, se mora cena storitve, če se v predhodnem ob-
dobju iz dejavnosti ustvari presežek, znižati. Alojz Sok in Pavla Majcen sta to »zakonsko« določilo 
zaobšla ter z aneksom k pogodbi sklenila, da se presežek iz dejavnosti minulega obdobja nakaže 
v občinski proračun. Namesto da bi se – kot bi bilo po uredbi pravilno – cena za uporabnike zni-
žala. Vse kaže, da ima v Ormožu aneks večjo težo in legitimiteto kot državni predpis. Sklep, da se 
sredstva iz presežka nakažejo v občinski proračun, sicer potrdi tudi občinski svet. Vendar je tudi 
legitimnost tovrstnega sklepa, ki je brez zakonske podlage, vprašljiva.

cije za današnjo izdajo časopisa. 

Zato bomo o razpravi in odlo-

čitvi, ki jo je sprejel ormoški 

občinski svet, podrobneje poro-

čali v petkovi izdaji. Dodajmo, 

da je za 120-litrsko posodo kon-

cesionar predlagal na mesečni 

ravni znižanje cene za 49 cen-

tov, za 240-litrsko posodo 1,30 

evra in za 1100-litrsko posodo 

5,98 evra.
Mojca Zemljarič

F t MZ
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„Dejstvo je, da vsi ukrepi, ki 

smo jih začeli izvajati z mojim 

prihodom, še niso vidni. Stro-

ški se povečujejo, predvsem 

dela, saj nas je več zaposlenih, 

nekoliko manj je tudi stanoval-

cev, a ti in drugi ukrepi še niso 

imeli vpliva na polletni izkaz. 

Sem pa prepričana, da bodo 

rezultati našega dela konec 

leta pokazali, da smo delali ve-

liko in dobro,“ je pojasnila Jo-

žica Šemnički, v. d. direktorice 

Doma upokojencev Ptuj.

Sam predlog, da se na vse 

storitve odobri 15-odstotni 

popust, je komentirala z bese-

dami, da bi ta sicer za vodstvo 

doma lahko bil populističen, a 

da se zaveda, da bi lahko domu 

povzročil veliko težav. Zato je 

prepričana, da je bolje, da se na 

podlagi jasnih in konkretnih 

izračunov pripravijo predlogi 

novih cen. Te bo pripravljal 

novi zaposleni v Domu, saj se 

je minuli teden iztekel razpis 

za delovno mesto pomočnika 

direktorja za finančne zadeve. 

Po pojasnilu Šemničkijeve bo 

tisti, ki bo zasedel to delovno 

mesto, zadolžen tudi za izra-

čune in oblikovanje predlo-

ga cen, ki ga bodo nato dali v 

presojo članom sveta zavoda 

in ministrstvu. O tem, ali bodo 

morda te nižje ali celo višje, Še-

mničkijeva ni želela ugibati, bo 

pa, kot pravi, več jasno v priho-

dnjih tednih.

Glede na presežke, ki so jih v 

ptujskem Domu upokojencev 

ustvarjali v zadnjih letih, je del 

javnosti zahteval znižanje cen 

oskrbnin, predvsem pa zaraču-

navanja dodatnih storitev, češ 

da so tudi te posledica ustvar-

janja dobičkov.

Prav zato smo ministrico za 

delo, družino, socialne zadeve 

in enake možnosti Anjo Kopač 

Mrak povprašali, ali bo ministr-

stvo v primeru, da bo svet zavo-

da predlagal znižanje cen, tega 

potrdilo.

Ptuj, Podravje � Ministrica načelno za znižanje cen, vprašanje 

Bodo cene oskrbnin v ptujskem 
Predloga, ki ga je na septembrski seji podal predsednik sveta Doma upokojencev Ptuj 
oskrbnin in vseh drugih storitev za 15 % do konca leta 2015, člani sveta zavoda niso 
celoti znižali. O tem smo se pogovarjali tudi z ministrico Anjo Kopač Mrak.

Nadzorni odbor (NO) v se-

stavi Simone Zorko Repič in Jo-

žice Šauperl Fridau je vzel pod 

drobnogled zaključni račun 

občine za leto 2014 in ugotovil 

kup nepravilnosti. V nadzoru 

je med drugim podrobneje 

obravnaval plačilo prispevka 

za zdravstveno zavarovanje 

oseb, za katere je na podlagi za-

kona dolžna plačevati občina. 

Naletel je na ugotovitev, da ob-

čina navedenega prispevka ni 

plačevala že vse od maja 2014. 

Gre za skupaj 12.450 evrov. Pri-

spevka niso poravnavali za 408 

oseb. „S tem, ko občina ni pla-

čevala prispevka za obvezno 

zdravstveno zavarovanje za 

občane, ki so bili do tega upra-

vičeni, je ravnala v nasprotju z 

Zakonom o zdravstvenem var-

stvu in zdravstvenem zavarova-

nju. O navedenem bo NO ob-

vestil pristojne institucije.“ Kot 

je še razvidno iz poročila, je 

nadzorni organ občini predla-

gal, da tekoče poravnava obve-

znosti iz naslova prispevkov za 

obvezno zavarovanje občanov, 

saj so le s tem občanom omo-

gočene osnovne zdravstvene 

storitve. A župan na navedeno 

ni podal odzivnega poročila.

Stroški 
telefonov 
za službene 
namene previsoki

Nadalje so bile odkrite ne-

pravilnosti tudi v postopku 

nadzora stroškov telefona. 

Skupni stroški za stacionarne 

telefone in še sedem mobilnih 

telefonov so v letu 2014 zna-

šali 4.284 evrov, od tega stro-

ški mobilnih telefonov 2.877 

evrov. Mesečni račun tako po 

ugotovitvah odbora (neupošte-

vajoč mobilni telefon župana) 

znaša za posamezni telefon od 

30 pa do 100 evrov – v večini 

primerov okrog 50 evrov. NO 

občini oz. županu očita, da pri 

uporabi službenih telefonov 

ne ravna kot dober gospodar, 

„saj ne nadzoruje, za kakšne 

namene zaposleni uporabljajo 

službene mobilne telefone“. 

NO je zato priporočal zmanjša-

nje števila mobilnih službenih 

telefonov: „Saj imajo vsi zapo-

sleni v pisarnah, kjer je njihov 

delovni sedež, stacionarne te-

lefone, ki jih lahko uporabljajo 

za službene namene.“ Po pre-

dlogu odbora bi zadostovala 

dva oz. trije mobilni telefoni 

– poleg županovega še eden 

oz. dva, ki bi se zaposlenim 

dodelila po potrebi v primeru 

terenskega dela.

Župan je v odzivnem poro-

čilu demantiral višino stroškov 

službenih telefonov: „Vsak za-

poslen ima svoj službeni tele-

fon, vendar so stroški na mesec 

na posamezni telefon znašali 

maksimalno 37,20 evra. GSM 

storitve za občinsko upravo v 

letu 2014 so skupno znašale 

1.806 evrov za pet zaposlenih, 

kar pomeni 361 evrov letno na 

posameznega zaposlenega oz. 

30 evrov na mesec. Mesečni 

stroški na posamezni telefon 

tako znašajo 30 evrov in ne 

drži, da je to v večini prime-

rov 50 evrov, kot je zapisano v 

poročilu o opravljenem nadzo-

ru.“ Pri tem je župan še dodal, 

da ima vsak zaposleni službeni 

telefon in paket za zakupljene 

količine. V okviru teh zaku-

pljenih količin lahko službeno 

uporablja telefon. Za vse do-

datne količine porabljenih mi-

nut, sms, prenosa podatkov pa 

vsak zaposleni prejme ločeni 

račun in ga plača sam.

Bodo
zaposleni vračali 
del stroškov 
za službene 
telefone?

Glede na navedbe župana 

je NO od občine zahteval še 

dodatno dokumentacijo, ki se 

nanaša na uporabo službenih 

mobilnih telefonov. Pri pregle-

du dokumentacije je ugotovil, 

da so bili za zaposlene izdani 

višji računi: „Uradniki so smeli 

mesečno imeti v uporabi tele-

fone za službene namene le v 

Benedikt � Nadzorni odbor odkril neverjetne nepravilnosti

Občina občanom ni plačevala prispevkov 
Nadzorni odbor je v opravljenem nadzoru zaključnega računa Občine Benedikt za leto 2014 ugotovil številne nepravilnosti. Občina vse od 
čeni, po drugi strani pa so bili plačani previsoki stroški uporabe službenih telefonov.

Slovenska Bistrica � Konec meseca Granit 
vendarle v roke Kit-ak Gradenj?

Polovico delavcev prevzel Kitak, 
polovico v Granit Storitve
Zgodba nekdanjega gradbenega velikana podjetja Granit še vedno ni končana. Čeprav je 
gradbinec iz Rogaške Slatine Andrej Kitak že julija nakazal kupnino v višini 7,5 milijona 
evrov, Granit še ni v njegovi lasti, saj nanj še niso bile prenesene lastniške pravice. 

»Plačali smo, lastniki še ni-
smo. Sam postopek prenosa 
pa torej še vedno teče, ker se je 
Peter Kosi (nekdanji direktor 
Granita, op. a.) iz Granit Stori-
tve pritožil glede prenosa ne-
premičnin,« je povedal Kitak. 

Dodal je, da posledično tudi 

kamnin v kamnolomu Poljča-

ne, ki ga upravlja podjetje Trik 

kamenine (v 100-odstotni lasti 

Gic Gradenj), ne more izrabljati, 

saj da zemljiškoknjižno še ni v 

lasti Kitaka. »To pomeni, da ne 

kopljemo kamnin, temveč zgolj 

prodajamo zaloge,« je pojasnil 

Kitak. Ko bo torej postopek pre-

nosa lastništva končan, naj bi s 

kamnolom opravljalo omenjeno 

podjetje Trik kamenine, operati-

vo podjetja naj bi prevzel Kitak, 

betonarno bistriškega gradbinca 

pa naj bi kupil ptujski podjetnik 

Dušan Kuhar, a kot je povedal 

Kitak, je Kuhar eden izmed po-

tencialnih kupcev. »Betonarna 

še ni v lasti podjetja Kuhar, saj še 

niti moja ni,« je dodal. Sicer pa 

gradbinec iz Rogaške Slatine tre-

nutno končuje dela na železni-

ški progi Dolga Gora–Poljčane, 

podpisali so pogodbo za dobavo 

materiala na avtocesti Gruškovje 

in tudi za izvajanje določenih 

del. »Dela, volje in denarja ima-

mo za svoje potrebe dovolj,« je 

še povedal Andrej Kitak iz pod-

jetja Kit-ak Gradnje.

Zakaj Granit po več kot treh 

mesecih še vedno ni v lasti ro-

gaškega gradbinca, smo vprašali 

tudi stečajnega upravitelja Bran-

ka Đorđevića: »Lastniške pravice 

bodo prenesene še ta mesec, 

sodišče je namreč izdalo sklep 

o umiku pritožbe potem, ko jo 

je pritožnik umaknil. Po prete-

ku 15 dni bo nato sodišče po 

uradni dolžnosti izvedlo prenos 

lastništva.« Stečajni je še dodal, 

da je 35 delavcev Granita zdaj 

zaposlenih na Granit Storitve. 

»Moramo zaključiti pogodbene 

obveznosti. Ostale zaposlene 

je prevzelo podjetje Kit-ak Gra-

dnje,« je še povedal Đorđević.

Mojca Vtič

Foto: Mojca Vtič

Polovico delavcev prevzel Kitak, polovico prezaposlenih v Granit 
Storitve

(Fotografija je simbolična.)

Foto: Dženana Kmetec

Andreja Kuret, 
računovodkinja, ki je bila 
desna roka nekdanje 
direktorice Kristine Dokl, bo 
odslej nekoliko v ozadju, saj 
bodo zaposlili pomočnika 
direktorja, ki bo prevzel tudi 
del njenih nalog.

V manj kot dveh letih 
66 novih zaposlenih

Število zaposlenih v Domu upokojencev januar-
ja 2014 je bilo 271, za plače so mesečno porabili 
249.412 evrov bruto. Decembra 2014 je bilo že 308 
zaposlenih, njihove plače pa so stale 288.514 evrov 
bruto. Kadrovska podhranjenost se je z letošnjim letom 
še nekoliko bolje uredila, število zaposlenih trenutno 
je 337. Strošek plač je avgusta letos denimo znašal že 
320.103 evrov, kar je 70.691 evrov več kot v začetku 
lanskega leta.
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pa, kdaj bodo nižje

Domu upokojencev nižje?
Franc Kodela, da se stanovalcem zaradi presežka prihodkov nad odhodki znižajo cene 
potrdili. Preverili pa smo, ali bodo morda glede na visoke presežke prihodkov cene v 

za zdravstveno zavarovanje
maja 2014 ni plačevala prispevka za zdravstveno zavarovanje občanom, ki so do tega upravi-

Od tega meseca naprej naj 
bi v tem zavodu (sicer pogod-
beno) delala kar dva oralna 
kirurga. Rednih zaposlitev si 
očitno želi vedno manj zoboz-
dravnikov, saj kot zasebniki 
ali koncesionarji lahko zaslu-
žijo bistveno več, kot če so jav-
ni uslužbenci.

„Kar se tiče čakalnih dob, 

smo dosegli vse zastavljene cilje 

in normative. Še več: medtem 

ko smo imeli lani oktobra 171 

pacientov, ki so čakali 201 dan, 

je z napotnico redno (258 dni) 

čakalo kar 258 pacientov. Danes 

imamo na področju čeljustne 

kirurgije bistveno krajše čakalne 

dobe. 61 pacientov čaka na hitri 

pregled (40 dni) in 124 pacien-

tov na redni pregled (90 dni). S 

prihodom še enega pogodbeni-

ka pa pričakujemo, da bomo ča-

kalne dobe še nekoliko zmanjša-

li,“ pojasnjuje Metka Petek Uhan.

Ob tem sicer poudarja, da bi 

si želeli oralnega kirurga redno 

zaposliti, saj jim pripada en in 

pol zaposleni glede na program, 

ki ga imajo, a je to zelo velik 

problem. Ker je oralnih kirur-

gov malo in ker so iskani tako 

rekoč po vsej državi, so ti očitno 

ugotovili, da lahko bistveno več 

zaslužijo kot koncesionarji ali sa-

mostojni podjetniki, kot če so v 

zavodu zaposleni. Zato se jih ve-

čina odloča za pogodbeno delo.

Tisti, ki imajo koncesije, jim 

del programa sofinancira Zavod 

za zdravstveno zavarovanje, tisti, 

ki delajo zgolj kot samostojni 

podjetniki brez koncesije, pa si 

ves zaslužek zagotovijo na trgu. 

Slednjim bojda gre celo bolje, saj 

so popolnoma samostojni in si 

celotno dejavnost organizirajo 

po svoje, ne da bi polagali ra-

čune Zdravstveni zavarovalnici, 

ki v primeru koncesij nadzira 

koncesionarje in ima določene 

zahteve pri izvajanju dejavnosti.

Petek Uhanova ob tem pou-

darja, da so plače javnih usluž-

bencev razvrščene glede na 

plačne razrede, medtem ko so 

pri samozaposlenih tako rekoč 

navzgor neomejene. To je tudi 

temeljni razlog, da oralni kirurgi 

v obliki, da bi bili redno zaposle-

ni, enostavno ne želijo delati.

Neuradno smo izvedeli tudi, 

da bo oralni kirurg, ki je bil za-

poslen v Zdravstvenem domu 

Ptuj, kmalu odprl lastno ordina-

cijo, v kateri pa bodo storitve 

samoplačniške.

Si pa želijo zraven redno zapo-

slenega oralnega kirurga v ptuj-

skem Zdravstvene domu še kar 

nekaj programov. Med prvimi na 

seznamu je fizioterapija, za kate-

ro obstaja verjetnost, da jo bodo 

dobili že letos. Ker država pri-

pravlja aneks za letošnje leto, so 

se v ptujskem zdravstvene domu 

prijavili s tem programom, če ne 

bi bili uspešni, pa so kandidirali 

tudi že za naslednje leto.

Dženana Kmetec

Ptuj � V ZD Ptuj imajo dva (pogodbena) oralna kirurga

Čeljustni kirurgi zelo iskani
Aprila letos smo poročali o težavah zaradi odpovedi, ki jo je dal oralni kirurg, zaposlen v 
Zdravstvenem domu na Ptuju. Pol leta pozneje direktorica Metka Petek Uhan ugotavlja, 
da so stvari zelo uspešno uredili. 

Foto: ČG

Pacientom je najpomembneje, da čakalne dobe niso predolge, 
druga stvar pa je, koliko zavode stane to, da oralni kirurgi ne 
želijo rednih pogodb o zaposlitvi.

višini 15 evrov, česar Občina 

Benedikt ni upoštevala. NO je 

priporočal, da zaposleni pre-

koračeni znesek nad 15 evrov 

mesečno za leto 2014 občini 

vrnejo oz. da se od navedenih 

zneskov za zaposlene obraču-

najo bonitete.

Pri tem je odbor podal še 

stroške obračuna uporabe služ-

benih telefonov za zaposlene 

od leta 2009, pri čemer je bil 

upoštevan mesečni strošek 30 

evrov na posamezni telefon. 

V petih letih je tako občina za 

stroške uporabe mobilnih te-

lefonov plačala 12.646 evrov, 

„kljub temu da imajo zaposleni 

v pisarnah, kjer je njihov sedež, 

tudi stacionarne telefone in 

župan v odzivnem poročilu ni 

dokazal, da so mobilni telefoni 

nujno potrebni za nemoteno 

delovanje občine kot organa“.

Kot je še razvidno iz doku-

menta, pa občina za uporabo 

službenega mobilnega telefo-

na župana ni predložila nobe-

ne dokumentacije.

Je občina 275.000 
evrov porabila 
nenamensko?

V postopku nadzora so bile 

ugotovljene nepravilnosti tudi 

pri najemu kredita. Občina je 

namreč konec leta 2014 skle-

nila kratkoročno pogodbo s 

Hypo Alpe Adria Bank v višini 

275.000 evrov. Rok vračila kre-

dita je bil konec junija letos. 

Občina je za navedeni kredit 

na Ministrstvo za finance po-

slala vlogo za izdajo soglasja za 

dodatno zadolževanje občine. 

Po poročanju odbora je obči-

na v vlogi navedla, da kredit 

potrebuje za sofinanciranje 

investicij iz proračuna EU, in 

sicer za Projekt celovite oskrbe 

SV Slovenije s pitno vodo. Kre-

dit za ta namen je bil odobren, 

denar pa je bil občini nakazan 

novembra 2014. „V postopku 

nadzora je bilo z vpogledom 

na transakcijski račun obči-

ne ugotovljeno, da je občina 

sredstva v višini 275.000 evrov 
Foto: Črtomir Goznik

Občina vse od ustanovitve ni imela 
izvedene notranje revizije

Nadzorni odbor (NO) občine Benedikt je pod drobno-
gled vzel tudi nadzor nad poslovanjem občine in ugo-
tovil, da občina vse od svoje ustanovitve pa do dneva 
sestave omenjenega poročila (junij 2015) ni imela iz-
vedenega nobenega nadzora nad poslovanjem s strani 
revizijske službe. NO je županu zato predlagal, da v čim 
krajšem roku zagotovi revizijo poslovanja občine, ki jo 
bo opravil zunanji izvajalec.

Župan je v odzivnem poročilu odgovoril, da so v fazi 
izbire zunanjega izvajalca za izvedbo notranje revizije 
poslovanja občine za leto 2014. A kot je razvidno iz po-
ročila NO, občina ni predložila nobene dokumentacije, 
ki bi navedeno tudi dokazovala.

„Obstaja pravilnik o metodo-

logiji oblikovanja cen in mi se 

bomo predvidoma lotili spre-

memb tega. Treba je pogleda-

ti, kako je sploh lahko nastalo 

to, kar je pač nastalo v Domu 

upokojencev Ptuj. Ptujski dom 

je specifika. Če bo pravilnik 

dopuščal možnost za znižanje 

cen, je absolutno cilj, da bi se 

te lahko znižale. Ministrstvo 

podpira znižanje, ker bo to bo-

lje tudi za uporabnike. Res pa 

je, da bo v primeru, če bo treba 

spreminjati pravilnik, to trajalo 

nekoliko dlje,“ je pojasnila Ko-

pač Mrakova.
Dženana Kmetec

Zelena luč za oskrbovana stanovanja, prihodnost 
koprske enote negotova

Glede gradnje oskrbovanih stanovanj je ministrica Kopač Mrakova dejala, da je prav, da vsaj del 
sredstev, ki so se ustvarjala na Ptuju, v tem okolju tudi ostane. Poudarila pa je, da so soglasje za 
začetek gradnje že podali, za kar bo dom porabil nekaj manj kot 1,5 milijona evrov. „To jim omogo-
ča začetek gradnje oskrbovanih stanovanj, katerih ocenjena vrednost je 5,5 milijona evrov. Vseka-
kor je prav, da gredo ta sredstva za krepitev obstoječih kapacitet in potreb lokalnega prebivalstva.“

O vprašanju dislocirane enote DU Ptuj v Kopru pa ni želela govoriti, saj da je še preuranjeno. 
Obljubila je le, da bodo pri odločanju upoštevali v prvi vrsti to, kaj bo najbolje za dobro in ka-
kovostno opravljene storitve, saj da ne nazadnje gre za javni zavod, katerega ustanoviteljica je 
Republika Slovenija.

Foto: Črtomir Goznik
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še isti dan nakazala na Poštno 

banko Slovenije. Z opisanim 

dejanjem je občina sredstva v 

višini 275.000 evrov porabila 

nenamensko.«

NO je sicer občini med dru-

gim še priporočal, naj v rece-

sijskem času planira razvojno 

uresničljive investicije, v plan 

proračuna umesti investicijske 

odhodke in investicijske trans-

fere po načelu previdnosti 

glede na prihodke, pri pripravi 

proračuna izkazuje realno pla-

nirane prihodke in odhodke 

ter zniža stroške delovne sile, 

saj občina glede na visoko za-

dolženost ne izvaja novih inve-

sticij.
Monika Levanič

Foto: arhiv
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Spomnimo. Nekdanje vod-

stvo občine se je lani odločilo 

za izkop dveh vrtin za črpanje 

pitne vode, ker s Komunalnim 

podjetjem (KP) Ptuj niso našli 

skupnega imenovalca glede 

obveznosti (dolga), ki ga ob-

činam in posredno občanom 

na podlagi sporazuma nalaga 

ptujska Komunala. V skladu s 

sporazumom je namreč občina 

Sveti Andraž Komunalnemu 

podjetju Ptuj dolgovala okrog 

135.000 evrov. Zato so bili od-

ločeni, da bodo poskusili priti 

do svoje vode. Občina je za ta 

namen izvrtala dve poskusni 

vrtini, za kar je porabila 25.054 

evrov (20.040 evrov izvedba in 

5.014 evrov druge storitve in 

dokumentacija). Vodno dovo-

ljenje je bilo pridobljeno samo 

za eno vrtino, in sicer za vrtino 

za Kmetijsko zadrugo. Druga 

vrtina naj bi bila po besedah 

sedanjega direktorja občinske 

uprave Mirana Čeha izvrtana 

in zaprta. A brez zapletov ni 

šlo. Vzorčenje vode, ki so ga 

opravili lani, je namreč poka-

zalo, da voda ni primerna: „Na-

cionalni Laboratorij za zdrav-

je, okolje in hrano Maribor je 

odvzel štiri vzorce iz vrtine za 

Kmetijsko zadrugo, in sicer 

februarja, aprila dvakrat in 

avgusta – vse v letu 2014. Vse 

analize so pokazale, da odvzeti 

vzorci pitne vode niso skladni 

s Pravilnikom o pitni vodi,“ je 

še pojasnil Čeh.

Čakajoč 
na mnenje 
strokovnjakov

Zanimalo nas je, kaj sledi. Z 

občine konkretnega odgovora 

za zdaj še nimajo. Kot kaže, pa 

upanja po lastni pitni vodi še 

niso povsem izgubili: „Občina 

Sveti Andraž je naročila družbi 

IEI, d. o. o. (Institut za ekološki 

inženiring, d. o. o., Maribor), da 

pripravi mnenje o strokovni in 

ekonomski upravičenosti loče-

ne oskrbe s pitno vodo v občini 

Sveti Andraž v Slovenskih go-

ricah. Na podlagi navedenega 

mnenja se bomo odločili, kako 

naprej, da bo pitna voda za 

uporabnike zagotovljena vse 

dni, neoporečna in cenovno 

sprejemljiva.“

Monika Levanič

Sveti Andraž v Slovenskih goricah � Vzorci pitne vode neustrezni

Z lastne pitne vode, kljub porabljenim 25.000 evrov, še nič
Občina Sv. Andraž je lani izkopala dve vrtini za črpanje pitne vode, za kar je porabila okrog 25.000 evrov. Kljub temu pa vode – vsaj za zdaj – ne bodo pili iz lastnih vodnjakov. 
Analize vode na vrtini, za katero je bilo pridobljeno vodno dovoljenje, namreč niso bile ustrezne.
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Slovenske gorice � Koncesijo nameravajo podeliti za 15 let

Lenarške občine skupaj v razpis koncesije za odpadke
Občine na Lenarškem se pripravljajo na skupni razpis koncesije za ravnanje s komunalnimi odpadki. Do konca leta naj bi v vseh šestih občinah sprejeli odloke 
o načinu ravnanja z odpadki, takoj po novem letu pa bi razpisali koncesijo.

Občinam z območja Upravne 

enote Lenart, torej ob Lenartu 

še Benedikt, Cerkvenjak, Sveta 

Ana, Sveti Jurij in Sveta Trojica v 

Slovenskih goricah, v naslednjem 

letu poteče veljavna koncesijska 

pogodba za ravnanje s komu-

nalnimi odpadki. „Župani občin 

so na kolegiju županov sprejeli 

sklep, da se k razpisu pristopi 

skupaj, tako bodo vse občine 

najprej preko občinskih svetov 

sprejele ustrezne odloke, kasneje 

pa skupaj pristopile k postopku 

podelitve koncesije,“ so sporočili 

z občine Lenart ter še dodali, da 

so župani vseh šestih občin tudi 

doslej javno službo s področja 

odvoza in ravnanja z odpadki re-

ševali skupno. Na tem območju 

tako že velja enotna cena storitev 

kot tudi skupen in enoten stan-

dard ravnanja z odpadki. To de-

javnost je sicer v zadnjih desetih 

letih opravljalo podjetje Sauber-

macher Slovenija.

Za vodenje postopkov bo skr-

bela komisija, sestavljena iz vseh 

direktorjev občinskih uprav. „S 

postopki se želi nadgraditi obsto-

ječi režim te javne službe, kar pa 

po pričakovanjih občin ne sme 

vplivati na ceno, cilj postopka je 

namreč poleg kakovosti storitev 

tudi nižanje cene storitev.“

Lenarški svetniki
v dvomih

Občine so že pristopile k pri-

pravi pravnih podlag za pripravo 

razpisa za podelitev koncesije. 

Nazadnje so odlok o opravljanju 

in pogojih opravljanja javnih 

služb ravnanja s komunalnimi 

odpadki obravnavali in tudi po-

trdili v občini Lenart, pred tem 

že pri Sveti Ani, v Cerkvenjaku in 

Benediktu. Pri obravnavi omenje-

nih dokumentov so se na minuli 

seji lenarški svetniki spraševali o 

vlogi občinskega sveta v samem 

postopku odločanja in podelitve 

koncesije ter o pomanjkanju nad-

zora. „Zavzemam se, da je občin-

ski svet angažiran v vseh fazah 

postopka oddajanja koncesije, ne 

pa da imamo samo nadzor nad 

izvajanjem koncesijske pogod-

be. Prosim, da se v odlok zapiše, 

da bo občinski svet o celotnem 

postopku sproti seznanjen in 

informiran. Imamo namreč pra-

vico, da odločamo o ceni in da 

nadziramo izvajanje koncesijske 

pogodbe, nismo pa vključeni v 

vseh teh fazah. Rad bi se izognil 

problemom, ki jih imamo na več 

področjih javnih služb, na primer 

pri Eko toploti – kjer nimamo 

nobene pravice, da bi izvedeli 

vsaj za ceno, kako se oblikuje,“ je 

opozoril svetnik Drago Zorger. 

Tudi svetnik Saša Tomažič se je 

podobno spraševal: „Čemu služi 

potem ta nadzor nad izvajanjem 

koncesijske pogodbe, če ne mo-

remo o ničemer odločati.“ Župan 

Janez Kramberger je po krajši 

debati občinskemu svetu potrdil, 

da bodo o vsem sproti seznanjeni. 

Na mizo jim bo dal tudi razpis za 

podelitev koncesije pred samo iz-

vedbo postopka.

Monika Levanič

Foto: Mojca Vtič

Koncesija za ravnanje z odpadki na območju UE Lenart se podjetju Saubermacher letos izteče. Le-
narški svetniki si v prihodnje želijo več nadzora nad samo izbiro (novega ali starega) koncesionarja, 
nad ceno dejavnosti, prav tako pa tudi nad izvajanjem dejavnosti. 

Ptuj � Pred prvim arheološkim simpozijem

Vedno nova odkritja pritegujejo stroko in ljubitelje
Zavod za varstvo kulturne dediščine – Center za preventivno arheologijo in Pokrajinski muzej Ptuj–Ormož pripravljata ta teden, 8. in 9. oktobra, prvi mednaro-
dni arheološki simpozij z naslovom Nova odkritja med Alpami in Črnim morjem – rezultati raziskav rimskodobnih najdišč v obdobju med letoma 2005 in 2015.

Da je prva tovrstna konfe-

renca prav v Ptuju, na območju 

nekdanje rimske Petovione, ni 

naključje. Že če geografsko po-

gledamo, kje leži najstarejše slo-

vensko mesto, in če pomislimo 

na njegov pomen v rimskem 

obdobju, pravzaprav sploh ne 

sme biti pomisleka, da prvi to-

vrstni simpozij ne bi bil tu, kjer 

bo.

V obeh dneh se bo med 9. in 

17. uro zvrstilo osem sklopov 

predavanj, štirje v četrtek, 8., in 

štirje v petek, 9. oktobra. Ker bi 

naštevanje celotnega programa 

bilo preveč suhoparno (pro-

gram predavanj si lahko ogle-

date na spletni strani Zavoda 

za varstvo kulturne dediščine 

– vabilo na 1. mednarodni ar-

heološki simpozij), omenimo 

nekaj tem, ki so že po naslovu 

povezane s Ptujem – Petoviono 

(gre za sedmi in osmi sklop pre-

davanj, ki sta na urniku v petek 
Foto: Črtomir Goznik

Arheolog Ivan Žižek – soorganizator prvega arheološkega simpozija

Foto: Črtomir Goznik

V lanskem letu so na vrtini za Kmetijsko zadrugo odvzeli štiri vzorce pitne vode. Analiza je pokazala, da voda ni v skladu s Pravilnikom 
o pitni vodi.

Koncesijo bodo podelili za 15 let
Postopke sprejema odlokov naj bi v vseh občinah 

končali še v tem letu. Takoj po novem letu pa naj bi 
stekel postopek podelitve koncesije za javne službe 
zbiranja komunalnih odpadkov, obdelave mešanih ko-
munalnih odpadkov in odlaganja ostankov predelave 
ali odstranjevanja odpadkov. Koncesijo nameravajo 
podeliti za obdobje 15 let.

ob 13.20 in 15.30): Nova arhe-

ološka odkritja iz osrčja rim-

skodobne Petovione (rezultati 

arheoloških raziskav med leto-

ma 2009 in 2014); Mi smo bili 

tukaj prej (pozna keltska pose-

litev na grajskem griču ns Ptuju 

ter okoli njega); Geofizikalne 

raziskave in arheološki dokazi 

glede urbane organizacije rim-

ske poselitve (primer Panora-

me na Ptuju); Rimsko grobišče 

na Panorami na Ptuju; Skupina 

grobov na vzhodnem delu sre-

dišča Petovione; Rimskodobno 

grobišče pri OŠ Breg na Ptu-

ju; Del zahodne petovionske 

nekropole na Zgornji Hajdini 

(Slameršek); Arheološke razi-

skave za kanalizacijo na Spodnji 

Hajdini (Kajzer) in V Petovioni 

dokumentirani vojaki iz Italije.

Predavanja bodo potekala 

na gradu, v slavnostni dvorani, 

bodo v glavnem v slovenskem 

jeziku (pri tujih jezikih bo za-

gotovljeno prevajanje), na njih 

pa organizatorji vabijo vse, ki 

jih zanima rimska zgodovina, 

ne samo strokovnjake. Simpozij 

je posvečen veliki raziskovalki 

ptujske zgodovine, pred dvema 

letoma umrli arheologinji in 

konservatorki dr. Ivi Mikl Curk.

jš
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Po podatkih, ki so nam jih po-

sredovali iz Ministrstva za zdrav-

je, Kečkova od julija letos izpol-

njuje pogoje za upokojitev. Kljub 

temu se je prijavila na junija ob-

javljen javni razpis za direktor-

sko funkcijo za prihodnji man-

dat. Kot pišemo v nadaljevanju, 

je svet zavoda zaradi neusklaje-

nosti odloka o ustanovitvi zavo-

da in statuta razpis razveljavil. 

Kandidata za razpisano delovno 

mesto sta bila dva: dosedanja di-

rektorica Majda Keček in Ignac 

Balažic, zaposlen v Psihiatrični 

bolnišnici Ormož, na področju 

zdravstvene nega. 

Odlok in statut sta neuskla-

jena prav v delu, ki določa naj-

pomembnejšo poslovodno oz. 

direktorsko funkcijo. Po odloku 

sta funkciji vodenja poslovod-

stva in strokovnega dela združe-

ni v eno (osebo), po statutu sta 

ločeni na poslovni in strokovni 

del. Če gledamo po odloku, je 

direktor hkrati tudi strokovni 

vodja, če gledamo po statutu, je 

treba posebej imenovati direk-

torja in strokovnega vodjo (dve 

osebi). Akta sta v neskladju vrsto 

let. Na Ministrstvu za zdravje, 

ki je ustanovitelj zavoda, so po-

vedali, da bodo odlok in statut 

predvidoma uskladili še letos, 

nato sledi objava novega razpi-

sa za delovno mesto direktor-

ja. Ministrstvu za zdravje smo 

zastavili vprašanje, kakšna bo 

nova ureditev dveh najpomemb-

nejših funkcij (poslovodne in 

strokovne) v tem ormoškem 

javnem zavodu. Odgovorili so, 

da so spremembe in dopolnitve 

Akta o ustanovitvi Psihiatrične 

bolnišnice Ormož še v postopku 

priprave, zato točnih informacij 

ne morejo podati.

Dosedanji direktorici Kečk-

ovi, ki psihiatrično bolnišnico 

vodi od leta 2001, je mandat 

potekel 20. septembra. Z nasle-

dnjim dnem je bila imenovana 

za vršilko dolžnosti direktorice. 

Po 188. členu Zakona o uravno-

teženju javnih financ javnemu 

uslužbencu z dnem, ko izpolni 

pogoje za upokojitev, pogodba 

o zaposlitvi v javni ustanovi av-

tomatično preneha. Zakonsko 

določilo navaja tudi izjemo, da 

v primeru zagotovitve nemote-

nega delovnega procesa javni 

uslužbenec lahko delo nadalju-

je. V skladu s tem določilom sta 

Kečkova in svet zavoda sklenila 

dogovor o nadaljevanju delovne-

ga razmerja. Do nadaljnjega bo 

tako Majda Keček vršilka dolžno-

sti direktorice.

Mojca Zemljarič

Podravje � Zgodba o še eni večni in nenadomestljivi direktorici

Zakaj bi bila upokojenka, če je lahko direktorica
Na območju Spodnjega Podravja poznamo najmanj tri direktorice javnih ustanov z »večnim« mandatom. Na Ptuju sta to direktorica vrtca Božena Bra-
tuž in nekdanja direktorica doma upokojencev Kristina Dokl, v Ormožu pa Majda Keček, direktorica psihiatrične bolnišnice.

Foto: ML, MZ

Zaradi neusklajenosti aktov, na podlagi katerih deluje Psihiatrična bolnišnica Ormož, je svet zavoda 
razveljavil razpis za delovno mesto direktorja. Po 14 letih na direktorskem mestu bi Kečkova, name-
sto da bi šla v pokoj, želela vsaj še en mandat voditi ormoško bolnišnico. 

Županja občine Sv. Andraž v 

Slovenskih goricah Darja Vudler 

in direktor podjetja Asfalti Ptuj, 

d. o. o., Boštjan Dokl sta minuli 

teden podpisala pogodbo o mo-

dernizaciji javnih poti v naselju 

Vitomarci v vrednosti 52.316 

evrov. Levji delež sredstev, okrog 

38.000 evrov, bo zagotovila obči-

na. Preostanek, 14.300 evrov, pa 

krije Ministrstvo za gospodarski 

razvoj in tehnologijo. V okviru 

investicije načrtujejo rekonstruk-

cijo vozišča s širitvijo z 2,6 m na 3 

m v skupni dolžini 835 m ter do-

datno preplastitev 260 m ceste.  

Rok za končanje investicije pa je 

konec oktobra.

Monika Levanič

Foto: arhiv Občine

Tako sta minuli teden županja Darja Vudler in direktor podje-
tja Asfalti Ptuj Boštjan Dokl podpisala pogodbo v vrednosti 
52.316 evrov.

Sprejela ju je županja občine 

Ljutomer Olga Karba, ki je sku-

paj s članoma obrtno-podjetni-

škega strateškega sveta nakazala 

možnosti gospodarskega sodelo-

vanja.

Zoltán Márky je povedal: 

»Osnovni namen pisarne, poleg 

regionalnega sodelovanja med 

zahodnim delom Madžarske in 

vzhodnim delom Slovenije, je 

pomoč pripadnikom narodne 

skupnosti v okolici Lendave in 

Goričkega.« Atašejka Ildikó Ko-

vács je dodala, da so v Lendavi 

v sklopu Konzularne pisarne 

letos avgusta odprli še pisarno, 

ki pokriva gospodarske, zlasti 

zunanjetrgovinske zadeve. Žu-

panja Olga Karba je gostoma 

predstavila ljutomersko gospo-

darstvo in dejala, da si obrtniki 

in podjetniki želijo povezovanja 

s sosednjimi državami. Zato si od 

Konzularne pisarne v Lendavi 

obeta dobro sodelovanje, pred-

vsem pri iskanju in izvedbi sku-

pnih projektov. 

NŠ

Ljutomer � Ma džarska delegacija na obisku

Razviti gospodarsko sodelovanje
Prleško prestolnico sta obiskala konzul Veleposlaništva Madžarske, Konzularne pisarne v 
Lendavi, Zoltán Márky in gospodarska atašejka Ildikó Kovács. 

Foto: NŠ

Ildiko Kovacs, Olga Karba, Zoltan Marky

Sveti Andraž � Začeli obnovo javnih poti

Za 965 metrov ceste 52.000 evrov
V začetku tedna so v Vitomarcih v občini Sveti Andraž v Slovenskih goricah začeli moderni-
zacijo javnih poti v skupni dolžini 965 metrov v vrednosti okrog 52.000 evrov.

Zavod Hrastovec načrtuje v 

južnem delu poslovno-stanovanj-

ske cone zahodno od Partizanske 

ceste v Lenartu (za obstoječim 

domom za upokojence) zgraditi 

kuratorij oz. varovani dom, name-

njen bivanju osebam s posebnimi 

potrebami, ki ne morejo živeti 

samostojno in katerih bivanje po-

trebuje več oblik pomoči. Gradnja 

novega objekta je nujna zato, ker 

je stari stavba zavoda Hrastovec 

po denacionalizacijskem postop-

ku dobila nove lastnike.

 V južnem delu cone je bila z 

osnovnim aktom iz leta 2006 (od-

lok o zazidalnem načrtu poslovno 

stanovanjske cone) predvidena 

gradnja devetih vrstnih hiš. Da 

bi v omenjenem območju lahko-

gradili pritlični varovani dom, je 

občinski svet potrdil spremembe 

in dopolnitve akta. „Spremembe 

akta je potrebna tudi zaradi inte-

resov potencialnih investitorjev,“ 

so pojasnili.

Stavba, ki jo bo v celoti finan-

ciral zavod, je namenjena prebi-

vanju do 48 stanovalcev in do 22 

zaposlenih. Predvidena je gradnja 

pritlične stavbe z dvema notranji-

ma atrijema. Poleg osnovne stav-

be je ob parkirnih mestih načrto-

van še ločen spremljajoči objekt. 

Načrtovane so eno- in dvopostelj-

ne sobe z lastnimi kopalnicami in 

spremljajoči prostori. Bivanju je 

namenjenih približno 2200 m2 

površine stavbe.

Čakajo še na 
odgovor ministrstva

O časovnem načrtu in vredno-

sti investicije smo se obrnili na 

investitorja, Zavod Hrastovec. A 

konkretnih odgovorov, kdaj na-

črtujejo gradnjo in kakšna je vre-

dnost, nismo prejeli. „Dom bi se 

financiral iz sredstev zavoda. Ker 

pa se pričakujejo nove smernice 

Ministrstva za delo, družino, so-

cialne zadeve in enake možnosti, 

smo morali na podlagi odločitve 

organa upravljanja (svet zavoda) 

zaprositi še za dodatno mnenje, 

ali je takšna gradnja skladna s se-

danjimi usmeritvami MDDSZ,“ je 

sporočila direktorica zavoda An-

dreja Raduha ter še poudarila, da 

bi z gradnjo navedenega objekta 

preselili stanovalce iz gradu Hra-

stovec v humanejše oblike biva-

nja, kar je tudi cilj zavoda.

V zavodu 655 
stanovalcev

V zavodu je trenutno vsega 

skupaj 655 stanovalcev, za katere 

skrbi 416 zaposlenih. V okviru 

zavoda deluje že enajst disloci-

ranih bivalnih enot na območju 

od Vrhol do Radencev in Hodo-

ša, kjer je nastanjenih okrog 250 

stanovalcev, in 11 stanovanj, kjer 

je nastanjenih 19 stanovalcev ter 

pet nadomestnih družin, kjer 

biva sedem stanovalcev. V zavod 

so vključene polnoletne odrasle 

osebe s težavami v duševnem 

zdravju, demenco, kroničnimi 

alkoholnimi organskimi psihoza-

mi, zmerno motnjo v duševnem 

razvoju, zmerno, težjo in najtež-

jo motnjo v duševnem razvoju, 

zmerno motnjo v duševnem 

razvoju, ki so dodatno motene 

v gibanju, ter s težjo in najtežjo 

motnjo v duševnem razvoju z do-

datnimi motnjami.

Monika Levanič

Foto: Monika Levanič

Z gradnjo varovanega doma bi preselili stanovalce iz gradu Hra-
stovec v humanejše oblike bivanja, kar je tudi cilj zavoda. V Zavo-
du Hrastovec je sicer trenutno nameščenih kar 655 varovancev 
na več lokacijah, v novi dom pa naj bi jih po izgradnji premestili 
do 48.

Lenart � Občinski svet sprejel spremembe odloka o zazidalnem načrtu

V Hrastovcu nameravajo  graditi varovani dom
Socialni varstveni zavod Hrastovec želi na območju občine Lenart z lastnimi sredstvi zgraditi varovani dom. Idejno zasnovo 
sta sicer Socialna zbornica in Ministrstvo za delo, družino, socialne zadeve in enake možnosti potrdila že pred nekaj leti, 
vendar zaradi krize ni prišlo do realizacije.



torek � 6. oktobra 20158 Kultura

Art kino mreža Slovenije zdru-

žuje kinematografe v Ljubljani, 

Izoli, Sežani, Slovenski Bistrici 

(Kino Slovenska Bistrica), Vele-

nju, Slovenj Gradcu, Domžalah, 

Celju, Novi Gorici, Krškem in 

na Ptuju (Mestni kino Ptuj). Prvi 

mednarodni filmski festival za 

otroke in mlade ponuja 30 film-

skih programov, skupaj 58 filmov, 

od tega 22 celovečernih, produk-

cije filmov pa so iz 27 držav sveta.

Ideja festivala je, da se otrokom 

in mladim med 6. in 18. letom sta-

rosti ponudi kakovostne vizualne 

vsebine, ki bi jih drugje težko vi-

deli. Filmi so družbenokritično 

obarvani, vendar so njihova spo-

ročila podana na otrokom in mla-

dostnikom razumljiv način. Kot je 

poudaril Rok Govednik, vodja 

festivala, je prav v času ekonom-

ske in moralne krize pomembno, 

da se o stanju čim več pogovarja 

prav z otroki in mladino ter s tem 

tudi preizprašuje ustaljene druž-

bene vzorce. »Pri otrocih in mla-

dih tabuiziranih tem ni mogoče 

zaustaviti, o njih celo zlahka spre-

govorijo,« je povedal po svojih 

izkušnjah s filmsko vzgojo. Prav 

ta pa bo v obliki pogovorov ob fil-

mih zagotovljena ob vseh šolskih 

projekcijah na festivalu.

Poseben fokus Filma na oko 
bo starostna skupina 15 let in več. 

Na to publiko namreč prehitro 

gledamo kot na odraslo, vendar 

pa najstniki vsebin ne morejo 

vrednotiti in dojemati enako kot 

odrasla oseba, ki ima že več let 

življenjskih izkušenj. »Mladi ve-

likokrat sprašujejo, zakaj filme 

snemajo le odrasli, saj pogrešajo 

Ptuj � Mednarodni filmski festival za otroke in mlade

»Film na oko« v enajstih krajih
Med 3. in 7. oktobrom v enajstih slovenskih krajih v kinematografih Art kino mreže – tudi v Ptuju – poteka mednarodni filmski 
festival za otroke in mlade Film na oko, na katerem se predstavlja 58 filmov, od tega 22 celovečernih, iz 27 držav sveta.

Foto: Črtomir Goznik

Organizatorica mednarodnega festivala filmov za otroke in mlade na Ptuju Mateja Lapuh

Svoje tokratno srečanje so 

literati naslovili Literarna gostil-

na, pa sta se bujna platinastolasa 

natakarica in hladno pivo – žal – 

pojavila samo v pesmih ... (Je pa 

bil kozarček na koncu ...)

Občinstvo, ki je dodoba na-

polnilo dvorano stare steklarske, 

je na tokratnem večeru lahko 

prisluhnilo desetim avtorjem 

– sedmim pesnikom in trem 

prozaistom. Najprej jih je poz-

dravila predsednica ZKD Nataša 

Petrovič, nato pa so se s svojimi 

deli predstavili Ivo Ban, David 

Bedrač, Tina Fekonja, Mirko Jau-

šovec, Janko Keček (ki je prispe-

val platinastolaso natakarico), 

Erika in Mirko Kotnik, Matilda 

Simonič, Melita Vidovič in Katja 

Zadravc.

Literarni večer je s petjem in 

igranjem popestril David Matići.

jš

Ptuj � Literarni večer članov Literarnega kluba

Povabili smo se v literarno gostilno
V četrtek, 24. septembra, so se v stari steklarski delavnici na svojem prevem jesenskem 
literarnem večeru predstavili pesniki in pisatelji, ki so v okviru Zveze kulturnih društev 
Ptuj združeni v literarni klub in že trinajst let ustvarjajo pod mentorstvom Davida Bedrača.

Foto: Črtomir Goznik

Z jesenskega srečanja literatov; v ospredju je Mirko Jaušovec, ki bere svojo humoristično črtico. 

»Vsi, ki ste vstopili v galerijo, 

ste morali mimo dveh tristranih 

piramid. Na kaj vas spominjajo? 

Stop, policija. Pomen tristranih 

piramid z upodobitvami pokra-

jine in cerkev Branka Gajšta pa 

je stop, galerija. Ne spomnim se, 

da bi kdaj videl takšno rešitev,« 

je v uvodu dejal likovni kritik 

Mario Berdič. V nadaljevanju je 

Berdič pokomentiral vse slike in 

obe leseni skulpturi (ki sta po-

stavljeni v Sestržah) ter dodal, da 

so umetniki upodobili zanimive 

motive z zanimivimi likovnimi 

rešitvami. »Ko Branko Gajšt ne-

kaj organizira, je to povezano z 

jezerom. Včasih se vprašam, kaj 

bi bilo, če v Sestržah ne bi imeli 

Branka Gajšta. Verjetno bi bilo 

jezero takšno, kot je bilo nekoč, 

ne bi bilo nič posebnega, veliko 

jih sploh ne bi vedelo, da obsta-

ja. S to aktivnostjo, ki jo izvajate 

slikarji, Sestrško jezero postaja 

vsak dan lepše, bolj prepoznav-

no,« je povedala županja Darinka 

Fakin in s tem odprla še zadnjo 

razstavo letos v prostorih galeri-

je AP Breg Majšperk.

Umetniki, ki so na slikarsko-

kiparskem taboru Sestrško je-

zero poiskali delček narave in 

ga vsak na svoj način prenesli 

v umetniška dela, so: Miran Ca-

futa, Jože Foltin, Igor Dolenc, 

Zdenka Vinšek, Alojz Krevh, 

Marijan Gregorc, Branko Gajšt, 

Drago Kopše, Vesna Urbančič 

ter kiparja Alojz Grabrovec in 

Rudi Novak.

MV

Majšperk � Slikarsko-kiparski tabor Sestrško jezero

Razstava zanimivih motivov in likovnih rešitev
Galerija AP Breg Majšperk gosti dela 10 slikarjev in dveh kiparjev, ki so ustvarjali v okviru slikarsko-kiparskega tabora Sestrško jezero. Motivi Sestrškega jezera in okolice, upodobljeni na 
platno, bodo na ogled še do sredine oktobra.

Foto: Mojca Vtič

Umetniki in obiskovalci, zbrani na zadnji razstavi letos v galeriji AP Breg Majšperk

Pragersko � Zaključek 9. likovne kolonije

Na ogled dela slikarjev in rezbarjev
Več kot 20 slikarjev in več kot 10 rezbarjev je med 20. in 27. septembrom ustvarjalo v okviru 
9. likovne kolonije sedmega festivala Forma viva Pragersko.

Pod okriljem DPD Svoboda je 

podobe krajine, mest, ljudi in ži-

vali na platna upodobilo trinajst 

članov Likovne sekcije Pragersko, 

ki letos praznuje 10 let obstoja, in 

še deset slikarjev iz sosednjih kra-

jev, ob njih pa so rezbarili učenci 

iz štirih osnovnih šol: Cirkovce, 

Spodnja in Zgornja Polskava ter 

Pragersko. Slike in rezbarije, ki so 

bile v kulturnem domu na Prager-

skem razstavljene 25. septembra, 

si je ogledal tudi župan občine 

Globasnica na avstrijskem Koro-

škem Bernard Sadovnik. Izposta-

vil je dolgoletno sodelovanje med 

društvoma DPD Svoboda Prager-

sko in slovenskim prosvetnim 

društvom Edinost ter poudaril: 

»Sodelovanje društev pomeni po-

vezovanje zamejstva z matičnim 

narodom in upam, da bomo sode-

lovanje med društvoma še okre-

pili, da bomo ohranjali to lepo 

materinščino tako mi kot vi. Ker 

jezik je vez, ki nas povezuje.«

MV

Foto: Mojca Vtič

V okviru likovne kolonije je ustvarjalo 23 slikarjev in slikark.

tudi drugo – svojo – perspektivo,« 

pravi Govednik. Za omenjeno sta-

rostno skupino festival ponuja 

sklop Nočna obzorja s filmi, 

ki razbijajo družbene tabuje in 

obravnavajo drznejše teme.

V ptujskem mestnem kinu si 

bomo lahko med 3. in 7. okto-

brom ogledali tele filme: v so-

boto, 3. oktobra: ob 18.00: Ko 
smo sanjali (Andreas Dresen, 

Nemčija / Francija, 2015; otvori-

tveni film festivala bo predvajan 

sočasno na vseh 11 festivalskih 

lokacijah); ob 21.00: Odrašča-
mo (A. Terpinska, D. Montero, M. 

Kozera, B. Rico, Poljska / Kuba / 

Španija); v nedeljo, 4. oktobra: 
ob 17.30: Bela o črni (R. Björ-

klund, V. Balajan, M. de With, D. 

Resines, R. Gomez, A. Yassin, Fin-

ska /Rusija / Nizozemska / Španija 

/ Irak); ob 19.00: Tudi grdi ste 

(You’re Ugly Too, Mark Noonan, 

Irska, 2015); v ponedeljek, 
5. oktobra: ob 18.00: Banda 
punc (Bande de Filles, Céline Sci-

amma, Francija, 2014); v torek, 6. 
oktobra: ob 18.00: Mami, rad 
te imam (Mammu, es Tevi milu, 

Janis Nords, Latvija, 2013).

Nagrada otroškega občinstva 

bo podeljena filmu, ki ga bodo 

obiskovalci, stari med 6 in 12 leti, 

ocenili za najboljšega. Za nagra-

do se bo potegovalo pet filmov: 

češki Mali mož, brazilski Deček 

in svet, italijansko-francoski Ne-

vidni fant, irski Tudi grdi ste in 

latvijski Mami, rad te imam.

jš



položaju tudi Francesco Ta-
hiraj, mreži pa se, čeprav sta 
obe ekipi skušali priti do zma-
govitega zadetka, do konca 
tekme nista več zatresli. Zelo 
blizu so bili Zavrčani trem 
točkam po strelih Pihlerja in 
Rogača, slednji je zadel celo 
stativo. Delitev točk, prva na 

medsebojnih tekmah, do zdaj 
so petkrat zmagali Zavrčani, 
štirikrat Novomeščani, je bila 
tudi najbolj pravična.

Zavrč bo po reprezentanč-
nem premoru v petek, 16. 
oktobra, pred svojimi navijači 
igral z Gorico.

Sta, JM

Rokomet
Drava suvereno, 
Gorišnica blizu uspeha

Stran 15
Judo
Proti Sankaku da, proti 
Šiški ne

Stran 15

Nogomet
V odličnem vzdušju 
zaslužena zmaga Drave

Stran 10
Rokomet
Trdnjava Hardek zadr-
žala tudi Koprčane

Stran 10

Nogomet
Bukovčani vztrajajo na 
vrhu Superlige

Stran 15
Nogomet
Novi trener Podvincev 
začel z ničlo

Stran 15

Urednik športnih strani: Jože 
Mohorič. Sodelavci: David Breznik, 
Tadej Podvršek, Uroš Krstič, Niko 
Šoštarič, Simeon Gönc, Janko Bez-
jak, Milan Zupanc, Franc Slodnjak, 
Silva Razlag, Janko Bohak, Vesna 
Osterc,  Črtomir Goznik, Matija 
Brodnjak, Aleksandra Jelušič
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Prihaja nekdanji igralec 
Crvene zvezde, Partizana, 
Mallorce ...

V NK Zavrč pač nikoli ni dolgčas! Ko se zdijo stvari do-
mala idealne, ko ekipa naniza sedem prvenstvenih tekem 
brez poraza (pet zmag, dva remija), se ne zgodi mirni 
reprezentančni premor, ampak druga menjava trenerja 
v sezoni! Tokrat poteze ni povlekel alfa in omega Zavrča 
Miran Vuk lastnoročno, ampak je odstop podal Slavko 
Matić. »Gre za moralno dejanje, ker je iz kluba odšel špor-
tni direktor Petković, ki me je pripeljal na to mesto.« Tako 
so družno iz kluba odšli Matić, Petković in pomočnik tre-
nerja Obradović. Novico je Matić igralcem sporočil po 
nedeljski tekmi v Novem mestu. 

Iz prve roke je pojasnila podal Miran Vuk: »Trenerju 
Matiću in njegovemu pomočniku Obradoviću se zahvalju-
jemo za vse, kar sta v kratkem času storila v našem klubu, 
in jima želimo uspešno nadaljnjo pot. Po mojih informa-
cijah so vsi, skupaj s Petkovićem, dobili boljše ponudbe iz 
koprskega prvoligaša in bodo svoje delo nadaljevali tam. 
Koper je klub iz večjega mesta, z bogatim sponzorjem – 
Luko Koper – in delo tam je seveda večji izziv.«

Takoj je postalo aktualno vprašanje o nasledniku na 
klopi Zavrča. »Sam sem bil o potezi trenerja Matića obve-
ščen že pred tednom, zato sem takoj začel akcijo iskanja 
novega trenerja. V igri so bili trije nekdanji uveljavljeni 
nogometaši, sedaj pa trenerji: Hrvata Stipe Balajić in 
Zvonimir Soldo ter Srb Goran Milojević. Odločitev je 
padla za slednjega, ki se z Mallorce zelo dobro pozna tudi 
z Riero. Novi trener bo prispel v torek, v sredo pa bo že 
vodil ekipo na prvem treningu,« je povedal Miran Vuk. 

Kdo je Goran Milojević?
Starejši ljubitelji nogometa se ga bodo iz skupne jugo-

slovanske lige spomnili kot igralca Crvene zvezde in 
Partizana, v tujini pa je igral za francoski Brest ter za šte-
vilne španske klube: Merido, Mallorco, Celto in Villar-
real. Najmočnejši vtis je pustil pri Mallorci, kjer je v manj 
kot štirih letih dosegel kar 66 zadetkov. V dveh tekmah je 
leta 1989 oblekel tudi dres jugoslovanske reprezentance. 

Kot trener je danes 50-letnik iz Aranđelovca kariero 
začel leta 2001 pri Železniku iz Beograda, nato pa je 
treniral še naslednje klube: Rudar Plevlja (Črna gora), 
Radnički Obrenovac, Smederevo (oba Srbija), Me-
rido (Španija), Košice (Slovaška), Atletico Baleares 
(Španija), Ružemberok (Slovaška), BSK Borča (Srbija) 
in Mladost (Črna gora). Kot kaže, bo v kratkem prvič v 
karieri prevzel vodenje slovenskega kluba …

JM

Novomeški nogometaši so 
se v prejšnjem krogu prvič 
po petih mesecih z gostova-
nja vrnili praznih rok. Zanje 
je bila, podobno kot 25. apri-
la, usodna Gorica, zato pa so 
Zavrčani v pravi srhljivki z 
velenjskim Rudarjem podalj-
šali zmagovito serijo in vknji-
žili še peto zaporedno zmago 
(najboljši dosežek Zavrča v 
prvoligaški konkurenci). V 
Novo mesto so prišli v polni 
zasedbi, le namesto Pavola 
Bajze je trener Slavko Ma-
tić v vrata uvrstil Dominika 
Picka. Tudi Novomeščani so 
dvoboj z gosti iz Haloz zače-
li z drugim vratarjem kot v 
prejšnjem krogu. Kaznovane-
ga Miodraga Mitrovića je 
v vratih zamenjal Mateo Ba-
rukčič, v ekipo pa se je vrnil 
osrednji branilec Leo Ejup, 
ki je odločil avgustovski obra-
čun z odlično izvedenim pro-
stim strelom.

V prvih minutah tekme 
so imeli pred približno 400 
gledalci žogo več v nogah 

gostje iz Zavrča, medtem ko 
so Dolenjci čakali na njihove 
napake in na priložnosti iz 
protinapadov, vendar nobe-
na od ekip ni bila nevarna za 
nasprotna vrata. Sredi polčasa 
so pobudo prevzeli domači 
nogometaši, ki so v 23. minu-
ti s strelom Marina Perića s 
35 metrov prvič resno zapre-
tili gostom, a se je z odlično 
obrambo izkazal Picak. Po 
tem strelu se je igra le neko-
liko razživela. Z neposrednim 
strelom s kota je vratarja go-
stov skušal presenetiti Denis 
Mojstrovič, nato še Josip 
Fuček, oba neuspešno. Tako 
kot tudi na drugi strani po po-
daji Stefana Petrovića, ko je 
Rok Zorko z glavo iz ugodne-
ga položaja streljal mimo vrat.

V 34. minuti so gledalci le 
videli prvi zadetek, zanj je 
poskrbel Perić. Akcijo je za-
čel Žiga Kastrevec, ki je na 
desni strani zaposlil Fučka, 
njegovo podajo v kazenski 
prostor pa je po odbitku Pic-
ka na najboljši možni način 
za domačo ekipo izkoristil 
Perić – 1:0. Do odhoda na 
odmor so bili spet boljši Za-
vrčani, vendar njihovi napadi 
niso obrodili sadov.

Zavrčani so drugi polčas 
začeli z Edom Kevinom Ko-
korovičem, ki je zamenjal 
Zorka, v 52. minuti pa so se 
veselili izenačenja. Zanj je z 
odličnim strelom z desne stra-
ni kazenskega prostora v dalj-
ši kot vratarja Barukčiča po-
skrbel Veljko Batrović – 1:1. 
Dve minuti pozneje se je za-
tresla tudi mreža gostov, ven-
dar je bil Filip Dangubić v 
nedovoljenem položaju. V 68. 
minuti je bil v nedovoljenem 

Foto: Črtomir Goznik

Slavko Matić je Zavrč vodil le na sedmih prvenstvenih in dveh 
pokalnih srečanjih, na vseh je s svojo ekipo ostal neporažen. Od 
nedelje ni več trener Zavrča …

REZULTATI 13. KROGA:
Krka – Zavrč 1:1 (1:0); strelca: 1:0 Perić (34.), 1:1 Batrović (52.);
Gorica – Celje 1:1 (0:1); strelca: 0:1 Miškić (6.), 1:1 Škarabot 

(95.); rdeči karton: Jogan 90./Gorica;
Rudar – Domžale 0:0;
Maribor – Luka Koper 4:0 (1:0); strelci: 1:0 Vršič (40.), 2:0 Tava-

res (59.), 3:0 Ibraimi (61.), 4:0 Tavares (77.);
Olimpija – Krško 5:0 (2:0); strelci: 1:0 Ontivero (14.), 2:0 Kapun 

39., 3:0 Ontivera (54.), 4:0 Kapun (68.), 5:0 Šporar (87.).
1. OLIMPIJA 13 9 2 2 36:8 29
2. GORICA 13 8 1 4 24:21 25
3. MARIBOR 13  6 4 3 23:14 22
4. DOMŽALE 13 6 4 3 19:10 22
5. ZAVRČ 13 6 4 3 15:12 22
6. RUDAR 13 3 5 5  13:16 14
7. KRKA 13 3 5 5 11:19 14
8. LUKA KOPER 13 3 3 7 17:23 12
9. KRŠKO 13 2 3 8 6:25 9
10. CELJE 13 1 5 7 8:24 8

Nogomet � 1. SNL, 13. krog

Remi v senci odhoda trenerja Matića

Miran Emeršič, pomočnik trenerja pri Zavrču: »Tekma je 
bila enakovredna, zato se zdi delitev točk tudi najbolj pravična. 
Nas je zdramil šele vodilni gol domačinov, od takrat dalje smo 
igrali bolje. Po izenačenju smo imeli pobudo, a nam je ni uspe-
lo kronati še z enim golom. Priložnosti so sicer bile, predvsem 
Pihler in Rogač sta bila blizu temu. Če bi to izkoristili, bi se do-
mačini težko pobrali, tako pa je ostalo pri remiju.«

Krka – Zavrč 1:1 
(1:0)

STRELCA: 1:0 Perić (34.), 1:1 
Batrović (52.)

KRKA: Barukčič, Ejup, Ma-
rotti, Collins, Bogdan, Welbeck, 
Mojstrovič (od 70. Dežmar), 
Fuček, Perić, Kastrevec (od 87. 
Kramar), Dangubić (od 73. Ani-
ekan). Trener: Andrej Kastrevec.

ZAVRČ: Picak, Datković, Ro-
gač, Mužek (od 76. Glavina), 
Cvek, Tahiraj, Pihler, Petrović, 
Matjašič (od 57. Riera), Batrović, 
Zorko (od 46. Kokorovič). Trener: 
Slavko Matić.

V petkovi številki smo že 
poročali o uvrstitvi Blaža 
Role (138.) v četrtfinale tur-
nirja v kalifornijskem Tiburo-
nu. Tam je najboljšega sloven-
skega igralca čakal 1. nosilec, 
Denis Kudla (73.). 

Američan je bil tokrat pre-
visoka ovira za Blaža, ki je si-
cer njun prvi in doslej edini 
medsebojni dvoboj letos do-
bil (avgusta v Washingtonu 
na turnirju ATP 500). Tudi 

tokrat je Blaž dobro začel 
in prvi izvedel break (3:1). 
A te prednosti mu ni uspelo 
zadržati dolgo, saj je sledilo 
takojšnje izenačenje na 3:3. 
Morda je bil prav ta rebreak 
odločilen za ves nadaljnji po-
tek dvoboja, saj je bilo nada-
ljevanje povsem v znamenju 
Kudle. Ta je od zaostanka 
4:3 nanizal pet zaporednih 
iger (dva breaka) in prišel 
do vodstva 4:6, 0:2. To je 

Američan unovčil za suvere-

no zmago, čeprav je Blaž ob 

koncu dvoboja v praktično 

izgubljenem položaju odi-

gral nekaj najlepših točk v 

celotnem dvoboju, ki je trajal 

dobro uro. 

Blaž bo ta teden nastopil 

na izjemno zanimivem chal-

lenger turnirju z nagradnim 

skladom 100 tisoč dolarjev v 

Sacramentu. Na zahodni oba-

li ZDA je Blaž v ponedeljek 

prestopil v 25. leto starosti 

(čestitamo!) in morda bo 

prav ta prelomnica pozitivno 

vplivala na njegovo igro. Na 

istem turnirju bosta igrala še 

dva Slovenca, Blaž Kavčič in 
Grega Žemlja. 

JM

Tenis � Blaž Rola

Kudla previsoka ovira, 
ta teden v Sacramentu

Foto: Črtomir Goznik

Blaž Rola je ta teden dopolnil 
25 let, nastopa pa na challen-
ger turnirju v Sacramentu v 
Kaliforniji.



Aluminij – Drava 
Ptuj 0:2 (0:1)

STRELCA: 0:1 N. Čeh (37.), 
0:2 Tisaj (53.).

ALUMINIJ: Lipovac, Topolo-
vec, S. Čeh, Damiš, Turkalj (od 
72. Ploj), Krljanović, Vrbanec, 
Fratea (od 46. Nikolić), Kurež (od 
46. Kastratović), Škoflek, Bizjak. 
Trener: Simon Sešlar.

DRAVA PTUJ: Ajlec, Roškar, 
Rešek, Tomažič Šeruga, Lonza-
rić, Romih, A. Čeh, Perger (od 87. 
Lavrinc), Kato (od 61. Šalamun), 
N. Čeh, Tisaj (od 75. Kidrič). Tre-
ner: Damijan Vogrinec.

RUMENI KARTONI: Bizjak, Li-
povac, Krljanović, Vrbanec, Da-
miš; Rešek, A. Čeh, Romih.

Štiri leta in pol so navijači 
Aluminija in Drave čakali na 
nov prvenstveni derbi lokal-
nih rivalov (aprila 2011 je 
bilo v Kidričevem 5:0 za Alu-
minij). Zgodil se je v nedeljo 
in ob igrišče privabil pribli-
žno 700 gledalcev, uspešnej-
ši pa so bili tokrat gostje iz 
Ptuja. S tem so se zavihteli na 
sam vrh lestvice 2. lige, ki pa 
je zares izjemno širok.

»Če bi še bil registriran, 
bi se želel od nogometa po-
sloviti na takšni tekmi,« je 
pred tekmo razlagal Denis 
Krajnc, ki je v dresu Drave 
nekajkrat izkusil podobne 
derbije. To pove vse o energi-
ji, ki je med igralci in tudi na-
vijači prisotna pred takšnimi 
tekmami. »Na takšnih tekmah 
nikoli ni izrazitih favoritov, 
slavi lahko ena ali druga eki-
pa, ne glede na uvrstitev na 
lestvici,« je dejal Sandi Čeh. 

Mojster pač ostaja 
mojster …

Začelo se je z lepo prilo-
žnostjo Vrbanca v 2. minuti, 
a je njegov strel zletel mimo 
gola. V naslednjih minutah 
so dravaši zapravili dve t. i. 
100 % priložnosti: najprej se 
je sam pred vratarjem Lipov-
cem znašel Tisaj (Lipovac je 
ubranil dva njegova posku-
sa), nato pa je Kato po podaji 
A. Čeha zadel prečko. Kidri-
čani so bili tokrat še najbolj 
nevarni po strelih iz kota, saj 
so bili v lepih situacijah v 23. 
minuti (Ajlec je izpustil žogo 
iz rok, po strelu Turkalja pa jo 
je Lonzarič izbil iz gol črte) 
in 30. minuti (od Topolovca 
se je žoga odbila naravnost 

v Ajleca). V 36. minuti je na 
sceno stopil najizkušenejši, 
37-letni Nastja Čeh, ki je do-
bil žogo na strani, po nekaj 

korakih pa se je odločil za 
strel, ki je končal v samem 
zgornjem kotu nemočnega 
Lipovca – 0:1. Mojster pač 
ostaja mojster …

Škoflek zgrešil, 
Tisaj ne

Ob polčasu je domači stra-
teg Simon Sešlar opravil dve 
menjavi, z vstopom Nikoliča 
in Kastratoviča je želel osve-
žiti napad. V 52. minuti so 
bili Kidričani zelo blizu ize-
načenju, saj je S. Čeh natanč-
no podal v sredino, kjer je 
Škoflek iz vsega nekaj metrov 
oddaljenosti od gola z glavo 
streljal preko gola … »Kazen« 
je prišla zelo hitro: že v nasle-
dnjem napadu je za goste na-
mreč zadel Niko Tisaj – 0:2.

V nadaljevanju tekme so 
Kidričani poskušali vse, da 
bi dosegli zadetek, a so bili 
tokrat pri zaključnih strelih 
premalo zbrani. Na drugi 
strani so gostje umirili igro, 
zgostili so obrambno posta-
vitev in pretili iz nasprotnih 
napadov. Ves čas srečanja jih 
je s prostora za gledalce gla-
sno usmerjal njihov trener 
Damijan Vogrinec, ki zara-
di izključitve na tekmi z Ra-
domljami ni smel sedeti ob 
igrišču.

»Lepo je videti in igrati 
pred tolikšnim številom gle-

dalcev, vzdušje je bilo res 
odlično. Vsak igralec si želi 
še več takšnih tekem,« je o 
vzdušju povedal Sandi Čeh. 
Podobno je poudaril Nastja 
Čeh: »Ob tem bi se zahvalil 
vsem našim navijačem, od 
najmlajših do najstarejših, 
ki so nas glasno vzpodbujali 
skozi celotno tekmo.«

Jože Mohorič

torek � 6. oktobra 201510 Šport

Bivši
V obeh ekipah je bilo 

kar nekaj igralcev, ki so 
v preteklosti nosili drese 
tekmecev. Takšni so bili 
v ekipi Drave Lonzarič, 
Rešek, Tomažič-Šeruga, 
Romih, A. Čeh in Tisaj, v 
dresu Aluminija pa Vrba-
nec in Kurež. 

»Odločile njihove izkušnje, individualna 
kvaliteta in naša neučinkovitost«

Nastja Čeh, Drava: »Od samega začetka tekme smo se ja-
sno zavedali, po kaj smo prišli v Kidričevo in to smo tudi uresni-
čili. Nismo prejeli zadetka, dva smo dosegli, in to v gosteh – to 
vse pove o tekmi. Pokazali smo, da smo dober kolektiv, da smo 
kljub problemom, ki so nas spremljali v zadnjem času, prava 
ekipa. To je naša druga zaporedna zmaga in tako bomo tudi 
nadaljevali. Najprej pa sledi veselje po zmagi v derbiju, ki vsem 
ljubiteljem nogometa v teh krajih veliko pomeni.«

Sandi Čeh, Aluminij: »V prvem polčasu smo odigrali slabo v 
fazi pokrivanja, stali smo predaleč od igralcev Drave. V drugem 
delu je bilo glede tega bolje, a nam ni uspelo zadeti tudi iz nekaj 
lepih priložnosti. Prav zaradi tega je zmaga Drave zaslužena.«

David Lonzarič, Drava: »Zmaga v Kidričevem je sladka, saj 
Aluminij vedno spada med favorite 2. lige. Morda je zame še 
slajša, saj sem se tokrat vrnil v drugi ekipi in sem igral proti 
nekdanjim soigralcem. Na srečanje smo se dobro pripravili in 
prišli igrat na zmago. To naj je tudi uspelo, do treh točk smo 
prišli zasluženo. Kljub temu, da je bil naš trener na tribuni smo 
bili dobro vodeni in smo se tudi držali dogovorjenih nalog.«

Dejan Krljanovič, Aluminij: »Noben poraz ni lahek in tudi ta 
ni, je pa res, da to ni nobena tragedija. Tekmo smo si želeli od-
ločiti v svojo korist, a se nam ni izšlo; na stran Drave so tehtnico 
nagnili njihove izkušnje, individualna kakovost posameznikov 
in naša neučinkovitost. Do konca jesenskega dela je še sedem 
krogov in v teh bomo iskali čim več točk.«

Foto: Črtomir Goznik

Tekma je minila v športnem vzdušju, najglasnejši pa so bili mlajši navijači NK Drava.

Nogomet � 2. SNL, 9. krog

V odličnem vzdušju zaslužena zmaga Drave

Jeruzalem Ormož – 
Koper 27:26 (14:11)

JERUZALEM ORMOŽ: Šuta-
lo, Balent (9 obramb); Kavčič, 
Bogadi, Radujković 1, Čudič 11 
(8), Veselko, Žuran 3, Grizolt, 
Kocbek 3, Kosi, Mesarič 5, Oz-
mec, Rajšp, Cirar 4, Kolmančič. 
Trener: Saša Prapotnik.

KOPER: Ponikvar (2 obram-
bi), Vran (7 obramb), Kocjančič; 
Dolenc, Grzentič 2, Vlah 5, Kre-
čič 1, Matijaševič, Moljk 1, Gore-
la 2, Zugan, Rapotec 5, Smolnik 
7 (3), Marić, Ravlija, Bratković 3. 
Trener: Zoran Jovičič.

SEDEMMETROVKE: Jeruza-
lem Ormož 8/8; Koper 4/3. IZ-
KLJUČITVE: Jeruzalem Ormož 
12; Koper 16 minut. IGRALEC 
TEKME: Bojan Čudič (Jeruzalem 
Ormož).

Na Hardeku je več kot 400 
gledalcev videlo izjemno 
tekmo s srečnim koncem za 
Jeruzalem. V goste trdnjave 
Hardek je prišla zasedba Ko-
pra, ki je pred tem kot novi-
nec v ligi na štirih tekmah sla-
vila in brez poraza zasedala 
visoko 3. mesto. Zakaj so Pri-
morci tako visoko uvrščeni, 
so dokazali tudi na Hardeku. 

Od prve sekunde naprej 
sta obe ekipi zaigrali čvrsto 

v obrambi. Posledica tega 
so bile do 8. minute kar štiri 
izključitve na koprski strani 
in rumeni karton trenerju 
Zoranu Jovičiču. Izkušeni 
Ormožani so bogato izkori-
stili dva igralca več v polju 
in povedli s 4:1. Avtor treh 
od štirih zadetkov je bil Rok 
Žuran, ki pa nato do konca 
ni več dosegel gola. Lahkih 
golov na tekmi ni bilo, le dva 
protinapada so izvedli Kopr-

čani preko Uroša Rapotca, 
ki je bil polovično uspešen. 
Goste vodstvo domačinov 
sploh ni zmedlo in so nada-
ljevali v svojem ritmu: čvrsto 
v obrambi, pametno v napa-
du, kar jih je popeljalo v 14. 
minuti do izenačenja na 5:5. 
Po uvodnih zadetkih Žurana 
z razdalje so Koprčani ormo-
škega ostrostrelca pokrivali 
nekoliko bolj globoko, kar 
je s pridom izkoristil krožni 

napadalec Jeruzalema Dani-
jel Mesarić, ki je do odmora 
dosegel kar štiri zadetke ter 
iztržil tri sedemmetrovke. 
Slednje je znova odlično iz-
vajal prvi strelec lige Bojan 
Čudič in tudi po njegovi za-
slugi so gostitelji na odmor 
odšli s tremi zadetki predno-
sti (14:11). 

V nadaljevanju so Ormoža-
ni v svojih rokah držali pred-
nost enega do treh zadetkov, 
v 47. minuti pa je levoroki 
Gal Cirar zadel za najvišjo 
prednost na tekmi Jeruzale-
ma (23:19). Le za trenutek so 
varovanci Saše Prapotnika 
pomislili, da je odpor žilave-
ga nasprotnika zlomljen in 
že je prišlo do preobrata. Ko-
pru je uspela serija kar petih 
zaporednih zadetkov in v 53. 
minuti je Adam Bratkovič 
zadel za +1 (23:24). Sledile so 
dramatične minute, ki jih je 
težko opisati. Koper je še dva-
krat povedel za gol (24:25, 
25:26). Zadnje štiri zadetke 
za Jeruzalem je dosegel Ču-
dič, ki je bil dvakrat uspešen 
iz igre in dvakrat iz sedem-

metrovke. Zadnjo za zmago 
je suvereno za hrbet poslal 
Juretu Vranu, enemu naj-
boljših vratarjev lige. Kopru 
je ostalo 40 sekund za napad 
in za izenačenje. Poskus z le-
vega krila Rapotca je zausta-
vil Tomislav Balent, ki pa 
je nato najprej zapustil svoj 
kazenski prostor in po podaji 
Čudiča stekel v protinapad, 
kjer mu je Rapotec izza hrb-
ta ukradel žogo in Koper je 
imel znova napad za izenače-
nje. Poskus Nina Grzentiča 
pa je blokiral Jure Kocbek 
in začelo se je veliko slavje po 
četrti zmagi na petih tekmah 
Ormožanov. Tekma, da te kap 
… S srečnim koncem za Jeru-
zalem …

Uroš Krstič

1. NLB Leasing liga
REZULTATI 5. KROGA: Jeruza-

lem Ormož – Koper 2013 27:26 
(14:11), Sevnica – Celje Pivovar-
na Laško 11:38 (6:17), Slovan – 
Urbanscape Loka 26:27 (13:15), 
Istrabenz Plini Izola – Dobova 
25:25 (14:13), Krka – Trimo 
Trebnje 28:26 (12:13), Riko 
Ribnica – Slovenj Gradec 2011 
39:27 (20:9), Gorenje Velenje – 
Maribor Branik 31:27 (20:15).
1. CELJE PIVO. LAŠKO 5 5 0  0 10
2. GORENJE VELENJE 5 5 0 0 10
3. KOPER 2013 5 4 0 1 8
4. JERUZALEM ORMOŽ 5 4 0 1 8
5. RIKO RIBNICA 5 3 0 2 6
6. URBANSCAPE LOKA 5 2 1 2 5
7. KRKA 5 2 1 2 5
8. TRIMO TREBNJE 5 2 0 3 4
9. MARIBOR BRANIK 5 1 1 3 3
10. DOBOVA 5 1 1 3 3
11. ISTRABENZ- IZOLA 5 1 1 3 3
12. SEVNICA 5   1 0 4 2
13. SLOVAN (-1)  5 1 0 4 1
14. SLOVENJ GRADEC 5 0 1 4 1

Rokomet � NLB leasing liga, 5. krog

Trdnjava Hardek zadržala tudi Koprčane

Foto: Črtomir Goznik

Rokometaši Jeruzalem Ormoža (na fotografiji Daniel Mesarič) še 
naprej igrajo odlično in so ugnali doslej neporažene Koprčane.

Uroš Rapotec, Koper: »Naš cilj v tej sezoni je prikazati lep 
rokomet. Mislim, da nam je to v Ormožu uspelo. Sreča gor, sre-
ča dol, tokrat je bila naklonjena Ormožu. Želeli smo si ostati v 
stiku z domačini vse do konca in da jih poskušamo nato prese-
netiti. Žal nam ni uspelo. Čestitke Jeruzalemu za zmago.«

Danijel Mesarić, Jeruzalem Ormož: »To je najlepše darilo za 
moj rojstni dan. Zmaga, super ambient, številni moji prijatelji, 
ki so me prišli pogledat. Super. V 2. polčasu smo imeli krizo, ki 
smo jo uspešno prebrodili. Pustili smo srce na igrišču. Napaka 
Balenta? Vsem se lahko to zgodi. To je napaka, ki bi nas lahko 
stala točke, a se je srečno izteklo «

Saša Prapotnik, trener Jeruzalema Ormoža: »Najprej bi po-
hvalil svoje dečke, ki so res garali vso tekmo. Zahvaljujem se 
odlični publiki in upam, da bo tako na vsaki naši tekmi. Zaslu-
žili smo si to zmago. Glede »šova« vratarja Balenta se je vse 
dobro končalo in verjamem, da je to dobra šola za vse nas in 
upam, da se mu to ne bo nikoli več zgodilo. Trdnjava Hardek 
ostaja letos trdnjava in upam, da bo tako do konca sezone.«

2. SNL
REZULTATI 9. KROGA:
Aluminij – Drava Ptuj 0:2 

(0:1), TKK Tolmin – Roltek Dob 
2:3 (0:0), Ankaran – Zarica 
Kranj 1:3 (0:1), Triglav Kranj – 
Farmtech Veržej 1:1 (1:1), Kal-
cer Radomlje – Šenčur 1:1 (0:0).
1. DRAVA PTUJ 9 5 1 3 14:12 16
2. K. RADOMLJE 9 4 3 2 17:9 15
3. ROLTEK DOB 9 4 3 2 16:12 15
4. ZARICA KRANJ 9 4 3 2 13:12 15
5. ALUMINIJ 9 4 3 2 16:16 15
6. TRIGLAV KRANJ 9 3 4 2 16:11 13
7. FARM. VERŽEJ 9 3 4 2 17:14 13
8. ANKARAN 9 4 1 4 10:15 13
9. ŠENČUR 9 0 4 5 10:19 4
10. TKK TOLMIN 9 0 2 7 8:17 2



Nova ogrevalna sezona je tik 
pred vrati. Skrajni čas je, da 
razmislite o tem, kaj še lah-
ko postorite, da bo ogrevanje 
čim gospodarnejše.

Odgovor na vprašanje, kate-
ri ogrevalni sistem in ener-
gent je treba izbrati, da bodo 
stroški čim manjši, ni povsem 
enoznačen. Energetski sveto-
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valci namreč opozarjajo, da 
rešitev, ki je najgospodarnej-
ša v enem primeru, ni nujno 
takšna tudi v drugem. Pri tem 
je še treba opozoriti, da mo-
ramo pri izbiri najgospodar-
nejšega ogrevalnega sistema 
upoštevati tudi več drugih de-
javnikov, kot so lokalne razme-
re, naravne danosti, povračilo 
naložbe v novo ogrevalno na-
pravo in nov energent in ne 
zgolj trenutne cene energen-
tov. Najcenejši in najgospo-
darnejši način ogrevanja je 
zagotovo ogrevanje na lesno 
biomaso, ki postaja vse bolj 
priljubljeno. Ogrevanje s tem 
energentom je v primerjavi s 
kurilnim oljem tudi do 80 % 
cenejše. Najmanj gospodaren 

način ogrevanja pa je zagoto-
vo ogrevanje na utekočinjeni 
naftni plin, električno energijo 
in kurilno olje.

Subvencije za rabo 
obnovljivih virov 
energije
Tudi letos je Eko sklad razpi-
sal javni poziv za nepovratne 
finančne spodbude občanom 
za nove naložbe rabe obno-
vljivih virov energije in večje 
energijske učinkovitosti sta-
novanjskih stavb. 14 milijonov 
evrov je razpisanih za številne 
ukrepe, med drugim za vgra-
dnjo solarnega ogrevalnega 
sistema v stanovanjski stav-
bi, vgradnjo kurilne naprave 

za centralno ogrevanje sta-
novanjske stavbe na lesno 
biomaso, vgradnjo toplotne 
črpalke za centralno ogreva-
nje stanovanjske stavbe ter 
priključitev starejše eno- ali 
dvostanovanjske stavbe na 
daljinsko ogrevanje na ob-
novljiv vir energije. Ni pa več 
subvencij za nakup toplotne 
črpalke za ogrevanje sanitar-
ne vode. Višina spodbude je 
pri večini ukrepov omejena 
na največ 25 % priznanih stro-
škov naložbe, hkrati pa je dolo-
čena omejitev v nominalnem 
znesku. Poziv je še odprt, saj 
so sredstva še vedno na voljo. 
Celotni pogoji za pridobitev 
nepovratnih sredstev so sicer 
objavljeni v javnem pozivu.
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Hladnejši meseci, ki so pred 
vrati, za mnoge niso stresni 
samo zaradi nizkih tempe-
ratur, pač pa tudi zaradi vse 
večjih stroškov ogrevanja. 
Primerjava cen stroškov ener-
gentov za ogrevanje v eni 
kurilni sezoni (približno pet 
mesecev) za enodružinsko 
hišo (150 m², z dobro izola-
cijo) kaže, da bodo najgloblje 
v denarnico segli tisti, ki se 
ogrevajo na utekočinjeni naf-
tni plin in elektriko, najmanj 
pa bodo za toploto v svojih 
domovih odšteli tisti, ki se 
ogrevajo na lesno biomaso.

Utekočinjen naftni 
plin
Utekočinjen naftni plin je tre-
nutno najdražji in najbolj ne-
gospodaren način ogrevanja. 
Ogrevanje s tem energen-
tom je tudi do 80 odstotkov 
dražje kot ogrevanje z drv-
mi. Poleg dragega energen-
ta je finančno zahtevna tudi 
osnovna investicija. Strokov-
njaki utekočinjen naftni pri-
poročajo le v primerih, ko 
zaradi kakršnega koli razlo-
ga ne moremo izbrati ene-
ga izmed alternativnih virov. 
V primeru ogrevanja z UNP 
strokovnjaki svetujejo plinski 

Znižajte stroške ogrevanja 
za več kot polovico

kondenzacijski kotel, segre-
vanje sanitarne vode pa s so-
larnim sistemom ali drugim 
cenejšim virom ogrevanja. 
Po informativnem izračunu 
s povprečno ceno energen-
ta, ki znaša 0,14 €/kWh, bi 
namreč za ogrevanje na ute-
kočinjen naftni plin v eni ku-
rilni sezoni za hišo s površino 
150 m² v povprečju porabili 
okrog 3.705 evrov.

Elektrika
Poleg utekočinjenega naf-
tnega plina je med najdraž-

jimi energenti za ogrevanje 
tudi elektrika. Ogrevanje z 
električnim kotlom strokov-
njaki svetujejo manjšim upo-
rabnikom, do 12 kW moči. 
Če se odločite za električni 
kotel, izberite takega, ki vam 
omogoča integracijo v sis-
tem centralnega ogrevanja. V 
tem primeru boste pri preno-
vi ogrevanja kotel preprosto 
zamenjali, obenem pa boste 
lahko izbrali tudi drug ener-
gent. Ogrevanje na električno 
energijo s povprečno ceno 
0,14 €/kWh bi stalo približno 
3.470 evrov.

Ekstra lahko kurilno 
olje
Vse manj se za ogrevanje 
uporablja ekstra lahko kuril-
no olje. Cene energenta se 
sicer sproti prilagajajo, saj so 
odvisne od svetovnega poli-
tičnega in ekonomskega do-
gajanja, tečaja dolarja ter od 
ponudbe in povpraševanja. 
Strokovnjaki še opozarjajo, 
da so zaloge ELKO med vse-
mi fosilnimi gorivi najmanj-
še, zato je pričakovati, da bo 
cena v prihodnje še narašča-
la. Vendar pa ima tovrstno 

ogrevanje tudi svoje predno-
sti. Ogrevanje z oljnim kotlom 
potrebuje zelo malo posluže-
vanja in je primerno za tiste 
uporabnike, ki se z ogreva-
njem enostavno ne želijo 
ubadati. Sicer pa bi strošek 
ogrevanje za eno kurilno se-
zono na ekstra lahko kurilno 
olje s povprečno ceno 0,09 
€/kWh po našem izračunu 
znašal okrog 2.400 evrov.

Zemeljski plin
Strokovnjaki svetujejo, da je 
ogrevanje na zemeljski plin 
gospodarno, če vgradimo 
kondenzacijski grelnik. Na-
mreč če zamenjamo oljni 
kotel s kondenzacijskim plin-
skim grelnikom, bodo pri-
hranki približno 40-odstotni. 
Pri tem pa energetski sve-
tovalci še opozarjajo, da se 
cene usklajujejo mesečno in 
da gre pričakovati zvišanje 
cen tega energenta. S pov-
prečno ceno 0,08 €/kWH bi 
za ogrevanje v eni kurilni se-
zoni na zemeljski plin odšteli 
dobrih 2.000 evrov.

Toplotna črpalka
Toplotna črpalka je ekolo-
ško najprijaznejši in energet-
sko najcenejši vir ogrevanja 
prostorov in sanitarne vode. 
Toplotna črpalka odvzema to-
ploto okoliškemu zraku (vodi 
ali zemlji) in z njo ter doda-
tno električno energijo segre-
va vodo. Za pogon naprave je 
treba vložiti 20–30 % električ-
ne energije, ostali del energi-
je pa pridobimo iz okolice. 
Za ogrevanje s toplotno čr-
palko strokovnjaki priporoča-
jo nizkotemperaturni sistem 
ogrevanja (talno, stensko, 
konvektorsko). Po informativ-
nem izračunu bi strošek ogre-
vanja za eno kurilno sezono s 
toplotno črpalko s povprečno 
ceno 0,04 €/kWh v povpre-
čju znašal okrog 1.100 evrov.

Lesna biomasa
Poleg ogrevanja s toplotno 
črpalko pa je najcenejši in 
najgospodarnejši način ogre-
vanja na lesno biomaso, ki v 
zadnjih letih postaja vedno 
bolj priljubljeno. Med najpo-
gostejšimi oblikami goriv iz 
biomase so poleg polen še 
briketi, peleti in sekanci. Pri-
ljubljenost dobivajo pred-
vsem peleti, ki za razliko od 
sekancev in polen ne potre-
bujejo veliko prostora za skla-
diščenje. Ogrevanje s sekanci 
pa je sicer daleč najcenejše, a 
kot samostojni sistem ne pri-
de v poštev za manjše stav-
be. Z ogrevanjem na lesno 
biomaso je mogoče privarče-
vati med 40 in 70 odstotkov 
v primerjavi s kurilnim oljem. 
Strošek ogrevanja na (buko-
va) polena bi namreč za eno 
kurilno sezono s povpreč-
no ceno 0,03 €/kWh znašal 
okrog 700 evrov.
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OSTALO

BRUNE � OPAŽ � MIZARSKI LES � TALNI POD � PLOHI � 
DESKE  � MORALI � LES ZA OSTREŠJA

MOŽNA DOSTAVA NA DOM v vrečah  
po 15 kg in v cisterni
KVALITETA ZAGOTOVLJENA
LASTNA PROIZVODNJA ENERGENTOV  
ZA KURJAVO
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Konec letošnjega leta bodo 
prenehale veljati dimnikarske 
koncesije, bodo pa za izvaja-
nje te storitve potrebne licen-
ce. V obravnavi je že predlog 
Zakona o dimnikarskih sto-
ritvah, ki bo uvedel kar nekaj 
sprememb. Med najpomemb-
nejšimi naj bi bila uvedba 
proste izbire izvajalca dimni-
karskih storitev, omejevanje 
cen dimnikarskih storitev ter 
dodatne licence za dimnikar-
je. Glasni so tako zagovorniki 
kot nasprotniki predloga.
Veliki izbrani koncesionarji, 
ki so doslej opravljali dimni-
karske storitve, bodo najver-
jetneje – če bo sprejet nov 
zakon – dobili konkurenco, 
saj se bodo na trgu ponov-

no ponujali tudi manjši izva-
jalci. Dosedanji koncesionarji 
so praktično doslej imeli mo-
nopol, kar je določenim di-
mnikarskim službam zelo 
ustrezalo, spet druge so bile 
v neenakopravnem položaju.
Nov predlog zakona o dimni-
karskih storitvah pa stvari pre-
pušča trgu.
Po mnenju ministrstva za oko-
lje in prostor je sicer regula-
cija tega področja absolutno 
potrebna tudi v prihodnje, a z 
nekaj novostmi. „Cilji izvajanja 
storitev ostajajo varstvo okolja 
ter varstvo zdravja in premože-
nja državljanov kot tudi ener-
getska učinkovitost kurilnih 
naprav,“ pojasnjujejo na mini-
strstvu za okolje in prostor.

Prepričani so, da bodo tudi 
dimnikarji v predlaganem li-
cenčnem sistemu imeli pred-
nosti, da ne bodo več omejeni 
na območja in bodo svojo de-
javnost ob izpolnjevanju pred-
pisanih pogojev opravljali 
prosto, tudi tisti, ki je do sedaj 
niso mogli.
Obveznosti dimnikarjev naj 
se sicer ne bi bistveno spre-
menile, kot tudi ne dolžnosti 
uporabnikov teh storitev. Če 
bo zakon sprejet, bo uporab-
nik prvič dimnikarsko službo 
izbral najpozneje do septem-
bra 2017, največ enkrat v 
letu pa jo bo smel tudi zame-
njati.
A v sekciji dimnikarjev pri 
Obrtno-podjetniški zbornici 

Bomo lahko (končno) prosto 
izbirali dimnikarja?
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Število smrti zaradi zastrupitve s CO v zadnjih nekaj letih:

Po podatkih Inštituta za varovanje zdravja RS je zastrupitev 
s CO  v Sloveniji najpogostejša smrtna nenamerna zastrupi-
tev, saj umre v Sloveniji zaradi nenamerne zastrupitve s CO 
približno 5 ljudi letno (brez požarov), kar je 2,5 smrtnih za-
strupitev na milijon prebivalcev. (Vir: Zdravniški vestni, januar 
2014, Letnik 83).
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Zakonodaja predpisuje:

• čiščenje kurilnih, dimovodnih in prezračevalnih naprav,
• trdo gorivo – klasično kurjenje: 4x v kurilni sezoni oz. 3x v 

kurilni sezoni (primorska regija),
• biomasa – izgube ne presegajo 20%: 2x v kurilni sezoni
• tekoče in/ali plinasto gorivo: 1x v kurilni sezoni,
• zračniki za prezračevanje prostorov: 1x letno pregled in po 

potrebi čiščenje.
letni pregledi kurilnih, dimovodnih in prezračevalnih na-

prav:

• kurilna naprava: 1x v kurilni sezoni,
• aktivna dimovodna naprava: 1x v kurilni sezoni,
• rezervna dimovodna naprava: 1x vsako tretje leto ,
• zračniki za prezračevanje prostorov: 1x letno pregled in po 

potrebi čiščenje.
meritve emisije dimih plinov – emisijski monitoring:

• tekoče in/ali plinasto gorivo: 1x v kurilni sezoni,
• trdo gorivo: v pripravi metoda za merjenje emisije prašnih 

delcev PM10.
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Lastnik oz. uporabnik je dolžan pristojni dimnikarski službi pri-
javiti vsako novo ali rekonstruirano kurilno/dimovodno napra-
vo ali spremembo energenta. Prav tako je lastnik oz. uporabnik 
dolžan odjaviti kurilno/dimovodno napravo, ki ni več v upora-
bi. Prvi pregled se opravi tudi na obstoječih napravah, ki že 
dalj časa niso obratovale, pa jih uporabnik ne želi na novo za-
gnati. Z dimnikarsko službo se je dobro posvetovati še pred 
vgradnjo ali sanacijo - predhodno mnenje.
Prvi pregled se opravi, da se:

• preveri, ali so naprave vgrajene v skladu s projektno doku-
mentacijo, predpisi in pravili stroke,

• prepreči, da bi bile na novo vgrajene naprave napačno 
vgrajene ali da bi bile vgrajene naprave, ki kot tipski proi-
zvod presegajo mejne vrednosti emisij,

• zagotovi potrebne evidence o napravah in ugotovi odgo-
vorne osebe,

• zagotovi pogoje za varno, pravilno in učinkovito obratova-
nje naprav,

• zagotovi nadaljnjo redno oskrbo in nadzor naprav,
• podajo uporabniku neodvisne povratne informacije o na-

pravah.
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Promocijsko sporočilo

tlačne razmere in prisotnost nevarnih koncentracij CO v di-
mnih plinih.
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Lastniki oz. uporabniki kurilnih, dimovodnih in prezračeval-

nih naprav so dolžni ravnati samozaščitno in preventivno:

• da na podstrešje, v okolico dimnikov ne odlagajo nepo-
trebne krame in zagotovijo prost dostop do dimovodnih 
naprav, s čimer zagotovijo nemoteno vzdrževanje in omo-
gočijo intervencijo v primeru požara,

• da čistilne odprtine na dimniku niso založene s pohištvom, 
gorljivimi materiali ali so naknadno zazidane,

• da uporabijo samo dovoljene energente (prepovedano
kurjenje plastične embalaže, kemijsko obdelanega lesa in 
lesnih odpadkov, itd),

• da kurilne naprave uporabljajo izključno v skladu z navo-
dili proizvajalca,

• da za čiščenje kurilnih naprav ne uporabljajo raznih do-
datkov gorivom. Ti dodatki delujejo na principu povečanja
temperature plamena. Nestrokovna uporaba teh dodatkov 
je nemalokrat vzrok za dimniški požar,

• da javijo vsakršen poseg v kurilno ali dimovodno napravo
• da javijo vsakršne spremembe na stavbi, ki lahko vplivajo

na varnost obratovanja naprav,
• da prijavijo vsako novo vgrajeno, rekunstruirano ali na

novo zagnano (obstoječo) kurilno napravo,
• da zagotovijo, da dimnikarske storitve v rednih in predpi-

sanih rokih opravi pooblaščeni izvajalec dimnikarskih sto-
ritev. Običajno dimnikar storitve najavi, sicer uporabnik 
dimnikarja naroči,

• da redno vzdržujejo, obnavljajo in izboljšujejo kurilne, di-
movodne in prezračevalne naprave,

• da vgradnjo naprav in sanacijske posege zaupajo strokov-
no usposobljenim in pooblaščenim izvajalcem in se izogi-
bajo posegov v lastni režiji.

Do 1. 1. 2017 je bivalne prostore, v katerih je vgrajena ku-

rilna naprava, ki uporablja zrak iz prostora, treba opremiti z 

javljalnikom ogljikovega monoksida (CO) in o tem seznaniti

tudi dimnikarsko službo. 
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Lastnik oz. uporabnik je dolžan omogočiti in zagotoviti nemo-
teno in redno čiščenje kurilnih, dimovodnih in prezračevanih 
naprav.
Z rednim čiščenjem se:

• zagotovi požarno varno obratovanje
• zmanjša porabo goriva in onesnaževanje okolja (1mm sa-

jastih oblog v kurišču pomeni 4 - 6% izgube – dodatna po-
raba goriva),

• zmanjša možnost za nastanek dimniškega požara, če pa 
že nastane dimniški požar, je škoda na samem dimniku/
objektu minimalna ali pa je sploh ni,

• zagotovi nemoten dovod svežega zgorevalnega zraka do 
kurilnih naprav in odvod dimnih plinov skozi dimnik, bi-
stveno zmanjša možnost za zastrupitev ljudi z ogljikovim 
monoksidom (CO),

• zagotovi ustrezno prezračevanje bivalnih prostorov stavbe 
(stavbe so zaradi sanacij bolj tesne).
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Lastnik oz. uporabnik je dolžan omogočiti in zagotoviti nemo-
teno in redno pregledovanje kurilnih, dimovodnih in prezrače-
valnih naprav.
Namen rednega pregledovanja je ugotoviti:

• ali so naprave še v uporabnem stanju in so varne za upo-
rabo,

• prisotnost vnetljivih snovi/materialov v bližini kurilnih in 
dimovodnih naprav,

• spremembe pogojev za obratovanje naprav (dovod zraka, 
kuhinjske nape, več naprav na skupni dimnik),

• priključitve novih naprav,
• stanje rezervnih dimovodnih naprav,
• prehodnost in ustreznost zračnikov za prezračevanje bival-

nih prostorov.
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Lastnik oz. uporabnik je dolžan omogočiti in zagotoviti redno 
letno neodvisno meritev emisije dimnih plinov, da se preve-
ri vplivne kurilne naprave na okolje, učinkovito rabo energije, 
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Slovenije s predlogom zako-
na niso zadovoljni in trdijo, da 
pri nastajanju predloga zako-
na sploh niso bili vključeni.
Nasprotniki predloga zakona 
o dimnikarskih storitvah še 
poudarjajo, da je prenos od-

govornosti na uporabnika, ki 
se uvaja z novim predlogom 
zakona, napaka. 
Eden izmed predlogov je zato, 
da se obstoječi sistem podalj-
ša za tri leta in v tem času pri-
pravi nov predlog zakona.
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V zadnjih letih je med najbolj 
priljubljenimi zagotovo ogre-
vanje na lesno biomaso, saj 
je cena lesnih goriv relativno 
nizka.
Polena so razžagani in razce-
pljeni kosi lesa, dolgi 25–50 
cm. Drva so primerna za ka-
mine, centralno ogrevanje 
in krušne peči. Velikost po-
len se prilagaja kurilni napra-
vi. Večina drv, ki se prodajajo 
v Sloveniji, je bukovih. Suha 
bukovina je odlična za kurja-
vo. Pogosto je bukvi prime-
šan beli gaber, ki ji je tako 
rekoč enakovreden. Da les 

dobro gori, mora imeti nekaj 
manj kot 20 % vlage (sveže 
posekan les vsebuje več kot 
40 % vlage), česar ni mogo-
če doseči v manj kot šestih 
mesecih sušenja na prostem. 
To pomeni, da nikoli ne kupu-
jemo sveže posekanih drv za 
uporabo v isti kurilni sezoni.
Ogrevanje s sekanci je iz-
redno ekonomično, vendar 
ima neke omejitve. Strokov-
njaki pravijo, da je ogreva-
nje s sekanci idealna rešitev 
za velike objekte in imetnike 
odpadne bio mase. Začetna 
investicija je sicer finančno 

Sekanci najcenejši, peleti najudobnejši

in prostorsko zahtevna. Po-
leg sodobnega kotla je po-
treben tudi velik zalogovnik. 
Za ogrevanje s sekanci se po 
navadi določajo manjši lesni 
obrati, ki za ogrevanje upo-
rabijo svoj odpadni les. Vse 
več pa je primerov, ko se za 
tovrstno investicijo odloči 
več družin na podeželju in 
izvedejo skupno kotlovnico 
ustrezne moči. Sekanci so 
kosi sesekanega lesa, veliki 
do 10 cm. Običajno sekance 
izdelujejo iz drobnega lesa 
(les z majhnim premerom: 
npr. droben les iz redčenja 
gozdov, veje, krošnje), lesa 
slabše kakovosti ali iz lesnih 

ostankov. Kakovost sekan-
cev je odvisna od kakovosti 
vhodne surovine in tehnolo-
gije drobljenja. Velikost se-
kancev se prilagaja kurilni 
napravi.
Peleti predstavljajo novo al-
ternativo kurilnemu olju in 
zemeljskemu plinu. Vse bolj 
se uveljavljajo kot gorivo v 
modernih avtomatiziranih 
kotlih. Za razliko od sekancev 
in polen ne potrebujejo veli-
ko prostora za skladiščenje. 
Peleti so stiskanci, narejeni iz 
čistega lesa. So valjaste obli-
ke premera 8 mm in dolžine 
do 50 mm. Zaradi večje go-
stote imajo višjo kurilno vre-

dnost, in sicer 4,9 kWh/kg 
(ELKO 9,7 kW/l). Za manjše 
uporabnike (za kamine, sob-
ne peči) so peleti pakirani v 
10 ali 15-kg embalaži, ki so 
naprodaj v trgovinah. Proi-
zvajalci peletov ponujajo tudi 
pakiranje v embalažah “Big 
bag” (1–1,5 m³ peletov).
Briketi so večji stiskanci, ki 
so narejeni s stiskanjem lu-
bja, suhega lesnega prahu, 
žaganja, oblancev ter drugih 
neonesnaženih lesnih ostan-
kov. So različnih oblik. Lesni 
briketi so posebej primerni 
za majhna oz. redko kurjena 
ognjišča, kot so kamini, sav-
ne in lončene peči.

SKUPAJ NAJBOLJŠI
Dve energiji. Vsaka zase odlični.

Član skupine
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3. SNL sever: Podvin-
ci brez uspeha tudi z 
novim trenerjem 

Gostujoče ekipe so v 7. kro-
gu tokrat odnesle 13 od 21 
možnih točk. V gosteh so prišli 
do treh točk tokrat vodilni Bre-
žičani, naš odlični predstavnik 
Videm, Fužinar, ki je zmagal v 
izdihljajih tekme, in Šmarje pri 
Jelšah, za katere je za preobrat 
s tremi zadetki poskrbel Žan 
Kidrič. Izmed domačinov so Le-
nartčani podarili kar pet zadet-
kov Radljam, od tega je sam 
dal tri Davorin Šnofl, Šampion 
se je namučil s Podvinčani, 
medtem ko so presenečenje 
kroga naredili igralci Dravinje, 
saj so v gosteh z 1:1 remizirali 
z Mariborom B. 

REZULTATI 7. KROGA: Ma-
ribor B – Dravinja 1:1 (0.1), 
S. Rojko Dobrovce – Brežice 
1919 0:2 (0:1), Mons Claudius 
– Šmarje pri Jelšah 2.4 (0:2), 
Koroška Dravograd – Videm 
2:3 (0:2), Šampion – Podvinci 
Betonarna Kuhar 1:0 (0:0), Aj-
DAS Lenart – Radlje 5:0 (2:0), 
Šmartno 1928 – Fužinar Noži 
Ravne 0:2 (0:0).
1. BREŽICE 1919  7 5 2 0 18:2 17
2. ŠAMPION  7 5 1 1 14:7 16
3. MARIBOR B 6 4 2 0 21:9 14
4. VIDEM  6 4 2 0 18:9 14
5. FUŽINAR RAVNE 7 4 1 2 13:11 13
6. ŠMARJE PRI J.  7 4 0 3 19:17 12
7. MONS CLAUD.  7 3 1 3 11:14 10
8. AjDAS LENART  7 3 0 4 15:12 9
9. ŠMARTNO  7 2 2 3 9:16 8
10. DRAVINJA  7 1 3 3 5:12 6
11. RADLJE  7 2 0 5 5:13 6
12. DRAVOGRAD 7 1 2 4 6:13 5
13. DOBROVCE 7 1 0 6 10:16 3
14. PODVINCI 7 1 0 6 3:16 3

ŠAMPION – PODVINCI 
BETONARNA KUHAR 1:0 
(0:0)

STRELEC: 1:0 Pirtovšek (77.)
PODVINCI BETONARNA KU-

HAR: Klasinc, Šoštarič, Kelc, 
Zamuda Horvat, Lah, Orovič, 
Sagadin, Rogina, Leben, Pesek, 
Pal. Trener: Lovrenc Šeruga.

V začetku prejšnjega tedna 
je prišlo do zamenjave trener-
ja na klopi Podvincev, saj je 
Mirana Ljubca zamenjal Lo-
vrenc Šeruga. Ta je na prvo 
tekmo zaradi poškodb odšel 
z zelo zdesetkano ekipo, tako 
da je računal le na enajsterico 
igralcev.

Na igrišču z umetno travo v 
Celju je bil Šampion boljša eki-
pa, ki si je ustvarila lepo število 
priložnosti, medtem ko so go-
stje prikazali veliko borbenosti 

in tudi več želje kot na zadnjih 
tekmah. V 2. polčasu se je pri 
gostih poškodoval še kapetan 
Lah, kar je pomenilo, da so do 
konca tekme igrali z igralcem 
manj. Šampion je to izkoristil in 
v 77. minuti dosegel zmagoviti 
zadetek. 

KOROŠKA DRAVOGRAD – 
VIDEM 2:3 (0:2)

STRELCI: 0:1 Trep (30.), 0:2 
Božak (45.) 1:2 Hudin (56.), 2:2 
Hudin (60.), 2:3 Božak (61.)

VIDEM: Malogorski, Lesko-
var (od 65. Tement), Koren, 
Lah, Kostanjevec, Murić (od 
89. A. Plajnšek), Trep, Cafuta, 
Božak, Krajnc, Škvarić (od 84. 
Kmetec). Trener: Primož Gorše.

Igralci Vidma še naprej na-
daljujejo s fantastičnimi rezul-
tati. Kot novinci v ligi igrajo res 
odlično, prav gotovo pa ima 
velik del zaslug za to trener Pri-
mož Gorše, ki je iz fantov doslej 
potegnil maksimum. Videmča-
ni so še vedno neporaženi, 
tokrat so slavili v Dravogradu, 
kjer nikomur ni lahko. Pomem-
ben je še podatek, da tokrat 
niti približno niso blesteli, kljub 
temu pa so vpisali zamgo. 

Videm že v torek čaka za-
ostalo srečanje z Mariborom 
B, ki je tokrat »kiksnil« doma z 
Dravinjo.

Superliga: Bukovci 
trdno v sedlu, »nora« 
tekma v Tržcu

REZULTATI 6. KROGA: 
Gerečja vas – Bukovci 2:3;
Središče – Cirkulane 0:2; 

strelca: 0:1 Krajnc 31., 0:2 
Kolar 33.;

1. DOL TKI HRASTNIK 3 3 0 0 6
2. HERZ ŠMARTNO 3 3 0 0 6
3. DRAVA PTUJ 3 2 1 0 5
4. ČRNOMELJ 3 2 0 1 4
5. MOKERC - IG 3 2 0 1 4
6. BREŽICE 3 2 0 1 4
7. KRIM-OLIMPIJA 3 1 1 1 3
8. SVIŠ IVANČNA GOR.  3 1 1 1 3
9. RADEČE - MIK CELJE 3 1 1 1 3
10. KRŠKO 3 1 0 2 2
11. GROSUPLJE 3 0 1 2 1
12. ALPLES ŽELEZNIKI 3 0 1 2 1
13. MOŠKANJCI - GOR.  3 0 0 3 0
14. ŠKOFLJICA PEČJAK 3 0 0 3 0

Drava Ptuj – Grosu-
plje 32:23 (16:11)

DRAVA PTUJ: Šulek, Cvetko 
4. Janžekovič 7, Verdenik 3, 
Jensterle 6, Bračič, Maroh 2, 
Požar 2, Fridrih, Bedenik, Sabo 
1, Beđeti, Jerenec 3, Lesjak 2, 
Žuran 2, Belec; Trener: Uroš 
Šerbec.

Razigrani ptujski rokometaši 
so bili vsaj za razred boljši od 
nepopustljive ekipe Grosuplja, 
ki je bila kljub zaostanku blizu 
Dravi v prvem polčasu, med-
tem ko v nadaljevanju ni mogla 
slediti ritmu igre domačih roko-
metašev.

Ptujčani so hitro prevzeli 
kontrolo nad igro. To je v večini 
prvega dela storil nepredvidljiv 
in neugoden organizator igre 
Cvetko. Ptujčani so igrali trdo 
obrambo 6-0 in nato izvedli 
nekaj bliskovitih protinapa-
dov. Dobro so se znašli tudi 
ob postavljeni obrambi gostov, 
s čimer so v 12. minuti vodili 
5 točk (8:3). Grosupeljčani so 
se odločili za tesno pokrivanje 
Cvetka in Jerenca, ki se je raz-
igral v sredini prvega dela. Ta 
poteza je pomenila zmedo v 
domačem napadu in gostje so 
dosegle nekaj lahkih zadetkov 
za znižanje na 12:11. V končni-
ci prvega dela je Drava ponov-
no zaigrala na višjem nivoju 
in je s spremenjeno obrambo 
5-1, dobrimi obrambami vra-
tarja Belca in nekaterimi lah-

kimi zadetki znova povedla s 5 
zadetki (16:11).

Prve minute drugega dela 
so pripadle Jensterletu, saj je 
zadeval s položaja desnega 
beka in krila (omenjen igralec 
je bil tokrat v ekipi Drave edi-
ni levičar, op. a.). Prav tako je 
na vratih nekaj žog zaustavil 
vratar Šulek, kar je omogočilo 
številne lahke zadetke iz pro-
tinapadov in višanje predno-
sti. Ta je v 45. minuti znašala 
osem zadetkov, najvišja je bila 
ob koncu tekme +11.

David Breznik

Črnomelj – 
Moškanjci-Gorišnica 
29:28 (16:14)

RD MOŠKANJCI-GORIŠNI-
CA: M. Bedrač 7, Šincek, Žu-
ran, Valenko 1, Lozinšek 1, 
T. Bedrač, Tement, Šandor 1, 
Koštomaj 5, Stopar 1, Bratuša, 
Kovač 10, Balas, Preac 2. Tre-
ner: Samo Trofenik.

Tudi z drugega gostovanja 
se igralci Moškanjcev-Gorišni-
ce vračajo brez točk. Tokrat so 
se zelo dobro borili v Črnomlju, 
toda na koncu klonili.

Prvi del je zvečine minil v 
znamenju gostov, ki so vodi-
li tudi za štiri zadetke (5:9). 
Vodstvo je trajalo dve tretjini 
prvega polčasa, nato pa so 
sledile črne minute gostov in 
ob polčasu je bilo 16:14. V dru-
gem delu so tempo narekovali 
domačini, gostje so jih lovili in 
dobro minuto do konca tudi 
ulovili (28:28). Sledila sta dva 
napada varovancev Sama Tro-
fenika za končno slavje, ven-
dar pri tem niso bili uspešni. 
Za to so bili kaznovani in kljub 
dobremu odporu so v trdi, pr-
venstveni tekmi ostali praznih 
rok. K temu sta v določenih 
trenutkih srečanja pripomogla 
tudi sodnika, ki tokrat nista 
imela najboljšega dne. 

tp

Tržec – Apače 6:4; strelci: 
1:0 De. Skrbinšek 11., 2:0 J. 
Emeršič 18., 2:1 Pulko 29., 2:2 
Fruk 36., 2:3 Fruk 38., 3:3 M. 
Pečnik 47., 4:3 J. Emeršič 53., 
4:4 Fruk 63., 5:4 J. Emeršič 
77., 6:4 De. Skrbinšek;

Stojnci – Aha Emmi Bistrica 
3:3; strelci: 0:1 Mlinar 45., 
1:1 Roškar 48., 1:2 Hrušman 
62., 2:2 Vinkovič 65., 2:3 Hru-
šman 75., 3:3 Frelih 90.-ag ;

Carrrera Optyl Ormož – Haj-
dina 2:1; strelci: 1:0 Jaušovec 
7., 2:0 Kolarič 26., 2:1 Mesa-
rec 70.-ag.
1. BUKOVCI  6 5 1 0 16:7 16
2. CIRKULANE  6 3 2 1 10:2 11
3. GEREČJA VAS  6 3 1 2 15:9 10
4. STOJNCI  6 2 4 0 10:7 10
5. C. O. ORMOŽ  6 3 0 3 11:12 9
6. A. E. BISTRICA  6 2 2 2 12:13 8
7. HAJDINA  6 2 1 3 7:8 7
8. TRŽEC  6 1 2 3 18:23 5
9. SREDIŠČE   6 0 3 3 5:11 3
10. APAČE  6 1 0 5 11:23 3

GEREČJA VAS – BUKOVCI 
2:3 (2:2)

STRELCI: 0:1 Antolič (10.), 
0:2 Domjan (20.), 1:2 Arsič 
(28.), 2:2 Arsič (38.), 2:3 Dro-
žđek (87.).

GEREČJA VAS: Zupanič, 
Sagadin, Kuserbanj, Kokot, 
Krajnc, A. Šešo., N. Šešo, Roz-
man, Arsič, Sluga, Tominc. Tre-
ner: Stanislav Mesarič.

BUKOVCI: Horvat, Murko, 
Murko, Ostroško (od 72. Habi-
th), Javornik, Vajda, Goričan, 
Topolnik (od 90. Bezjak), Ser-
dinšek, Domjan (od 60. Dro-
žđek), Habrun, Antolič. Trener: 
Robert Hojnik.

Obračun prvo- in drugouvr-
ščene ekipe Superlige je v Ge-
rečji vas privabil okrog 250 gle-
dalcev, ki so imeli kaj videti: pet 

zadetkov, dva rdeča kartona, 
odlično vzdušje in še kaj … Na 
koncu so zadovoljnejši domov 
odhajali navijači Bukovcev. In 
teh ni bilo malo ... 

1. liga MNZ Ptuj: 
Skorba nadaljuje zma-
govalni niz

REZULTATI 6. KROGA: Ro-
goznica – Boč Poljčane 1:4 
(0:2), Podlehnik – Markovci 
1:0 (0:0), Skorba – Dornava Vr-
tnarstvo Kovačec 3:0 (1:0), Go-
rišnica – Lovrenc 0:1, Podvinci 
Betonarna Kuhar – Leskovec 
1:1 (1:0)
1. SKORBA 6 6 0 1 18:9 15
2. BOČ POLJČANE  6 4 1 1 15:7 13
3. LESKOVEC 6 3 0 3 12:8 12
4. ROGOZNICA 6 3 1 2 11:14 10
5. PODLEHNIK  6 3 0 3 14:9 9
6. GORIŠNICA 6 3 0 3 11:13 9
7. MARKOVCI  6 2 0 4 7:12 6
8. PODVINCI  B. K. 6 0 3 3 4:9 4
9. LOVRENC 6 1 1 4 5:11 4
10. DORNAVA K. 6 0 3 3 4:9 3

2. liga MNZ Ptuj: 
Majšperk v derbiju 
premagal Grajeno

REZULTATI 6. KROGA: Maj-
šperk – Grajena 1:0 (1:0), Slo-
venja vas – Zgornja Polskava 
1:2 (1:1), Pragersko – Makole 
1:1 (0:0), Polskava – Hajdoše 
0:2
1. PRAGERSKO  6 3 3 0 12:5 12
2. GRAJENA  6 3 2 1 14:9 11
3. MAJŠPERK 6 3 2 1 12:9 11
4. HAJDOŠE 6 2 3 1 11:11 9
5. MAKOLE  6 1 3 2 10:12 6
6. ZG. POLSKAVA 6 2 0 4 7:14 6
7. POLSKAVA  6 1 2 3 8:10 5
8. SLOVENJA VAS 6 0 3 3 7:11 3

D. Breznik, T. Podvršek

Nogomet � 3. SNL – sever, lige MNZ Ptuj

Videm do zmage s slabo predstavo
Rokomet � 1. B SRL (m)

Drava suvereno, 
Gorišnica blizu uspeha

Foto: Črtomir Goznik

Jure Arsič (Gerečja vas) je proti Bukovcem dosegel dva zadetka, zmage pa so se veselili gostje.

Nogomet � 3. SNL sever
ZAOSTALA TEKMA 3. KROGA: Maribor B – Videm (TOREK 

ob 16.00)

Kidričevo teče 2015
KUD Nika organizira tradicionalno športno prireditev Ki-

dričevo teče 2015, ki bo potekala v nedeljo, 11. oktobra, v 
Kidričevem od 9. ure naprej. Letos prvič tudi s humanitarni-
mi koraki pod sloganom »Hodi, teci, doniraj, otroške sanje 
podpiraj«. Del izkupička od startnin bo namenjen za Poletno 
šolo v naravi za učence iz socialno ogroženih družin iz OŠ 
Kidričevo in OŠ Cirkovce.

Informacije o teku dobite preko e-pošte kidricevotece@
gmail.com ali na telefonu 041 983 897.

Izpopolnjevalni seminar za nogometne 
trenerje

Društvo nogometnih trenerjev (DNT) Ptuj organizira brez-
plačen izpopolnjevalni seminar za trenerje, ki bo v ponede-
ljek, 12. 10., ob 18.00 na stadionu NK Zavrč v Zavrču. Semi-
nar bo vodil trener članske ekipe NK Zavrč, demonstratorji 
bodo nogometaši članske ekipe NK Zavrč. Tema seminarja 
bo Prekinitve igre.

Prijave sprejema DNT Ptuj, Čučkova ulica 7, 2250 Ptuj, 
po e-pošti: dntptuj@gmail.com do četrtka, 8. 10. Seminar 
šteje za pridobitev točk za izdajo licence v tekmovalnem letu 
2016/17, udeležba prinaša 10 točk.

DB, JM

Športni napovednik

Judoisti Gorišnice so začeli 
tekmovanje v 1. slovenski ligi 
z zmago proti ekipi Sankaka in 
porazom proti Šiški. Obe sreča-
nji sta bili izjemno napeti in iz-
enačeni do zaključnih bojev. V 
vrsti trenerja Franca Naska ob 
domačih fantih letos nastopa-
ta gostujoča borca iz Ljubljane 
Jure Kuralt in Matija Harpf.

Proti ekipi Z'dežele Sanka-
ku so za ekipo Gorišnice toč-
ke osvojili Jure Kuralt, Matija 
Harpf, Denis Rus in Damjan 

Fras (izgubila sta Patrik Kokol 
in Alen Veselič), proti ekipi 
Šiške pa Kuralt, Harpf in Fras 
(klonili so Veselič, Rus in Sandi 
Mar).

Že v sredo se bodo Gorišni-
čani v tekmah 2. kroga v Mari-
boru merili z Železničarjem in 
Impolom.

REZULTATI 1. KROGA: 
Gorišnica:
JK Z'dežele Sankaku – JK 

Šiška 1:6 (10:57), JK Gorišni-

ca – JK Z'dežele Sankaku 4:3 
(35:30), JK Gorišnica – JK Ši-
ška 3:4 (27:40);

Ljubljana:
JK Bežigrad – JK Železničar 

6:1 (55:10), JK Železničar – 
JK Acron Slovenj Gradec 2:5 
(20:44), JK Bežigrad – JK Acron 
Slovenj Gradec 6:1 (60:10);

Slovenska Bistrica:
JK Impol – JK Olimpija 4:3 

(40:30), JK Branik Broker – JK 
Olimpija 4:3 (40:30), JK Impol 
– JK Branik Broker 4:3 (40:30).

1. BEŽIGRAD 2 2 0 0 12:2 4
2. ŠIŠKA 2 2 0 0 10:4 4
3. IMPOL 2 2 0 0 8:6 4
4. GORIŠNICA 2 1 0 1 7:7 2
5. BRANIK BROK. 2 1 0 1 7:7 2
6. A. SL. GRADEC 2 1 0 1 6:8 2
7. OLIMPIJA 2 0 0 2 6:8 0
8. Z’DEŽELE SAN.  2 0 0 2 4:10 0
9. ŽELEZNIČAR 2 0 0 2 3:11 0

PARI 2. KROG (SREDA, 7. 
10.):

Maribor: JK Železničar, JK 
Impol, JK Gorišnica;

Ljubljana: JK Olimpija, JK 
Z'dežele Sankaku, JK Bežigrad:

Slovenj Gradec: JK A. Slovenj 
Gradec, JK Branik Broker, JK 
Šiška.

jm

Judo � 1. slovenska liga, 1. krog

Proti Sankaku da, proti Šiški ne
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Za območje celotne Slovenije 

je bilo za projekte, ki so se fi-

nancirali preko LAS, v minulem 

obdobju namenjenih 33 milijo-

nov evrov. V Halozah je bilo iz 

tega naslova sofinanciranih 91 

projektov, skupna vrednost sofi-

nancerskih deležev je bila okrog 

900.000 evrov. V novem pro-

gramskem obdobju se sredstva, 

namenjena LAS, povišujejo. Na 

nacionalni ravni bo na voljo 95 

milijonov evrov, od tega za Halo-

ze približno milijon in pol. Naj-

nižji znesek sofinanciranja pro-

jekta bo 2.000, najvišji 300.000 

evrov. O zgornji meji sofinanci-

ranja bo za območje LAS Haloze 

sicer odločal še lokalni organ. 

Najverjetneje jo bodo znižali.

Dosedanja organiziranost LAS 

se je ob koncu programskega 

obdobja razpustila. Za novo fi-

nančno perspektivo je v skladu z 

uredbo, ki ureja to področje, tre-

ba organ sestaviti na novo. Tako 

kot doslej bo tudi v prihodnje 

LAS Haloze zajemal območja 

občin Zavrč, Cirkulane, Videm, 

Majšperk, Podlehnik, Žetale in 

Gorišnica. Ustanovna skupščina 

je potekala sredi septembra, do-

slej se je včlanilo 80 članov. Sredi 

oktobra se bodo člani srečali na 

volilni skupščini, konec meseca 

pa nato še na redni skupščini, na 

kateri bodo potrdili pripravlje-

no strategijo. Delavnice, na kate-

rih bodo razpravljali o pripravi 

strategije in predlogih projek-

tov, ki bi se kasneje lahko finan-

cirali s pomočjo sredstev LAS, 

bodo po občinah potekale v ob-

dobju naslednjih 14 dni. »Treba 

je opredeliti skupno vizijo, cilje, 

prioritete in temeljna področja, 

na katerih želimo razvoj Haloz 

do leta 2020. Pri tem je ključno 

sodelovanje vseh deležnikov iz 

javnega, ekonomskega in zaseb-

nega sektorja. Zainteresirano 

javnost zato vabimo, da se ude-

leži delavnic. Prva je včeraj po-

tekala v kulturni dvorani občine 

Gorišnica. Danes zjutraj (ob 9. 

uri) bo delavnica na Vidmu – v 

klubski sobi, v petek v Žetalah 

in v ponedeljek v Zavrču. V Zavr-

ču se nam bo pridružil Michael 

Fend, glavi menedžer iz Vulkan-

landa v sosednji Avstriji, ki velja 

za enega najuspešnejših LAS v 

Evropi. Obiskovalci bodo imeli 

možnost iz prve roke slišati vse 

o primeru dobre prakse. 15. ok-

tobra se bomo člani LAS Haloze 

v Majšperku sestali na volilni 

skupščini, v ponedeljek, 19. ok-

tobra, sledi v Cirkulanah pred-

stavitev strategije in nato konec 

meseca v Podlehniku skupščina, 

na kateri bomo strategijo potr-

jevali,« je povedal Jernej Golc, 

predstavnik LAS Haloze. 

Osnovne tematske smernice 

za pripravo projektov, ki bodo 

v prihodnjem programskem 

obdobju sofinancirani iz naslo-

va LAS, so: ustvarjanje delovnih 

mest, razvoj osnovnih sredstev, 

varstvo okolja in ohranjanje na-

rave ter večja vključenost mla-

dih, žensk in drugih ranljivih 

skupin. »Pomembno je, da se 

zainteresirana javnost delavnic 

udeleži, saj bodo predlogi, po-

dani na delavnicah, pomembno 

vplivali na pripravo lokalne stra-

tegije,« poudarja Golc in dodaja, 

da je prve razpise iz naslova LAS 

pričakovati prihodnje leto, po-

zno pomladi.

Mojca Zemljarič

Haloze � Priprava strategije lokalnega razvoja 2014–2020

Za Haloze bo na voljo 1,5 milijona evrov
Lokalna akcijska skupina LAS Haloze je v programskem obdobju 2007–2013 uspešno črpala sredstva iz Evropskega kmetijskega sklada za razvoj podeželja. Te dni v okviru LAS 
intenzivno potekajo priprave lokalne strategije za finančno perspektivo 2014–2020.

Foto: MV

Društvo vinogradnikov Lenart, Turistično društvo Rudolfa Maistra 
Vojanova Zavrh v sodelovanju z občino Lenart je v soboto pripravilo 
trgatev Zavrh 2015 in šesto trgatev potomke najstarejše vinske trte 
na svetu. V okviru prireditve je bila tudi bogata ponudba mošta in 
vin ter domačih dobrot, ki so jih ponujali vinogradniki, sadjarji, če-
belarji, društva kmečkih žena in drugi ponudniki na stojnicah, na 
ploščadi pri Maistrovem stolpu v Zavrhu. Ljubitelji veselega druženja 
so si lahko ogledali tudi lovsko razstavo v lovskem domu LD Voličina 
z nagradno igro ter razstavo jabolk v kulturnem domu v Zavrhu. V 
sklopu programa pa je bil še ogled Kmečkega muzeja Kranvogel in 
turistični vlakec. Zaigral je harmonikarski orkester Zvir, za zabavo pa 
je poskrbel ansambel Ajda.

Monika Levanič

Foto: arhiv Občine

Minulo soboto je v Zavrhu potekala tradicionalna trgatev. Pri-
reditev je spremljal pester program.

Lenart � Trgatev Zavrh 2015

Veselo druženje 
v Zavrhu
V Zavrhu so v soboto pripravili že tradicionalno trgatev. Celo-
dnevni dogodek, ki v Slovenske gorice privabi mnoge ljubite-
lje dobre domače kapljice in drugih domačih dobrot, so sicer 
načrtovali že prej, a so ga zaradi slabega vremena prestavili.

 Na številnih stojnicah so se predstavili ustvarjalci iz domače in 
sosednjih občin, popestrili pa so jih rokodelci iz slovenskih cen-
trov domače in umetnostne obrti s certificiranimi izdelki Art&Craft 
Slovenija. Letos prvič so se predstavili tudi vinarji s priznanimi vini 
ter kmetije z domačimi kulinaričnimi specialitetami. V sklopu sej-
ma je Društvo za promocijo in zaščito prleških dobrot razglasilo 
rezultate 2. ocenjevanja prleške tünke, ki ga je posredovalo deset 
ponudnikov. Zlato priznanje so prejeli Daniel Vargazon s Cvena, 
Marjan Koroša iz Križevecev pri Ljutomeru in podjetje Panvita Mir 
iz Gornje Radgone; srebrno priznanje je pripadlo Nataši Rauter, 
Nadi Metličar in Jožetu Rauterju, bronasto pa Marici Legen. Sejma 
se je udeležil tudi minister za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano 
Dejan Židan.

NŠ

Foto: NŠ

Dobitniki zlatih priznanj za prleško tünko, ki jih je podelil žu-
pan občine Veržej Slavko Petovar

Prlekija � Mihaelov sejem v Veržeju

Podelili priznanja 
za najboljše tünke
V prleški občini Veržej so tradicionalno, zadnjo nedeljo v 
septembru, pripravili četrti »Miholov« sejem, ki se namenja 
prazniku sv. Mihaela, veržejskemu farnemu zavetniku. Društvo vinogradnikov Makole je pred štirimi leti postavilo haloške 

brajde in posadilo potomko več kot 400 let stare trte z Lenta v Makolah 
pri cerkvi sv. Lenarta. In čeprav je modra kaučina že lani obrodila, so 
društveniki težko pričakovane temne jagode lahko šele letos prvič obra-
li. Lani so namreč vinogradnike prehiteli nepovabljeni trgači.

Pri trgatvi so skrbniku trte in gospodarju – županu Francu Majcnu – 
pomagali folklorniki Prosvetnega društva Anice Černejeve Makole, ki so 
skrbno pobrali in stisnili vsako jagodo. »Ocenjujem, da bomo imeli 15 
litrov žlahtne kapljice. Sedaj je prva naloga, da mošt dokletarimo, nato 
bomo vino negovali vse leto, saj mladega vina ne moremo buteljčiti,« je 
povedal predsednik Društva vinogradnikov Makole Ivan Skledar. »Mlado 
vino oziroma mošt bo možno poskusiti že na martinovo nedeljo, ko bo kot 
leta doslej martinovanje na trgu. Kakovost letnika pa bodo lahko vinogra-
dniki preverili na tradicionalnem ocenjevanju na cvetni petek v Makolah.«

Mojca Vtič

Foto: Milan Sternad

Društvu vinogradnikov Makole so pri trgatvi pomagali makolski 
folklorniki.

Makole � Prve kapljice potomke stare trte

Letos že 79 grozdov
Potomka več kot 400 let stare trte z Lenta je v Makolah pri cer-
kvi sv. Lenarta letos bogato obrodila. »Našteli smo 79 grozdov. 
Grozdje je zdravo, saj je bilo vreme idealno. Strah me je bilo zgolj 
nepovabljenih trgačev,« je povedal skrbnik trte Franček Kolar.
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Dve leti po izjemnem 
olimpijskem uspehu v 
Franciji se uspehi hajdoš-
kih gasilcev vrstijo drug za 
drugim, iz sezone v sezono. 
Letos so v kroniko društva 
vpisali kar nekaj zmag, izje-
men uspeh na državni rav-
ni, dve zmagi na regijskem 
tekmovanju, članice A pa so 
minuli konec tedna zmagale 
tudi na mednarodnem tek-
movanju na Češkem.

Za tekmovalci je naporna 

tekmovalna sezona, je ob kon-

cu letošnjega pokalnega tek-

movanja poudaril poveljnik 

GZS Franci Petek in ob tem 

dodal, da je bilo v ligi prijavl-

jenih kar 48 dobro pripravl-

jenih enot. Organizatorjem je 

uspelo zadržati lanski visok 

organizacijski nivo, tudi pri 

praktičnih nagradah za ekipe, 

a najbolj vabljivi so bili prav 

gotovo medalje in pokali, ki 

tekmovalcem ostajajo kot dra-

gocen spomin. V Hajdošah jih 

vsako leto zberejo nekaj deset, 

za ta izjemni uspeh pa so za-

služne tako članice A kot člani 

in članice B, uspešno pa barve 

prostovoljnega gasilskega dru-

štva Hajdoše zastopajo tudi čla-

ni A in starejši gasilci.

Brez trdega dela, rednih 

treningov na stadionu, v telo-

vadnici in na športnih igriščih, 

z gasilskim orodjem ali brez 

njega, tako izjemnih rezultatov 

ne bi bilo. Branko Tominc, 

eden od mentorjev ekip (drugi 

je Ivan Brodnjak, oba pa sta 

tudi tekmovalca pri članih B), 

je po pričakovanju ob koncu 

tekmovalne sezone navdušen, 

saj je cilj dosežen in uspeh zno-

va trikraten, kar doslej ni uspe-

lo še nobenemu gasilskemu 

društvu v Sloveniji. Tominc je 

prepričan, da do vrhunskih re-

zultatov vodi le marljivo in res-

no delo, treningi vsaj dvakrat 

na teden, vsako ekipo pa dose-

danji uspehi in izkušnje delajo 

samo še boljšo in boljšo. »Ga-

silstvo mora biti tudi prvi hobi 

vsakega tekmovalca, kajti le 

tako lahko devetčlanska ekipa 

uspešno dela in napreduje,« je 

dodal Tominc.

Počitka za hajdoške tekmo-

valce prostovoljnega gasilskega 

društva  ni, saj se kot operativ-

ci ob vsem še izobražujejo in 

pomagajo pri delu v društvu, 

kmalu pa bodo začeli tekme v 

zimski ligi v spajanju sesalnega 

voda. Prihodnje leto jih čaka 

državno gasilsko tekmovanje 

in čez dve leti nova gasilskega 

olimpijada, tokrat v Avstriji, 

kjer odlični hajdoški gasilci ne 

želijo manjkati.

TM

Hajdoše � Zmagovito leto za gasilke in gasilce

Tri ekipe – tri zmage na državni ravni
V Škofji vasi pri Celju je bil sredi septembra svečan zaključek članskega pokalnega tekmovanja za pokal Gasilske zveze Slovenije za leto 2015. Drugo leto zapored so bile na 
najvišji stopnički tri tekmovalne enote PGD Hajdoše.

Foto: TM

Zlati hajdoški gasilci in gasilke po zmagi v pokalnem tekmovanju GZS

Slovenska vojska je v četrtek 

odpeljala približno štiri tone 

zbranih zamaškov. Te od janu-

arja naprej zbirajo za malo Nejo 

z Destrnika, ki se je rodila pre-

zgodaj in nujno potrebuje samo-

plačniške terapije.

Zbiranje plastičnih zamaškov 

je vseslovenska akcija, ki se ji je 

leta 2011 priključil tudi Ignac 

Habjanič, upokojenec, ki tako 

rekoč ves svoj čas namenja pro-

stovoljstvu. Vse zbrane zamaške 

so že tretjič odpeljali v Črno na 

Koroškem v predelavo v podje-

tje Žerjav.

Tokrat je pri nalaganju zama-

škov zraven osnovnošolcev in 

prostovoljcev na Ptuju sodelo-

val tudi Dejan Zavec. Kot pravi 

Habjanič, so zelo veseli, da se je 

Zavec, ki je znan po svoji dobro-

delnosti, odločil, da pomaga po 

svojih močeh.

So pa predelovalci letos ne-

koliko znižali cene. S 300 evrov, 

kolikor so jih doslej dobivali za 

tono, so zdaj ta znesek znižali 

na 260 evrov za tono. Habjanič 

je zato toliko bolj prepričan, da 

je vsak prispevek dragocen, sku-

paj z društvom Never give up 

je nesebično pomagal že trem 

otrokom, sedaj pa se borijo za 

malo Nejo, ki se je rodila tri me-

sece prezgodaj, zaradi česar je 

imela možganske krvavitve in je 

gibalno ovirana. Zraven terapij, 

ki jih krije zdravstvena zavaro-

valnica, zato nujno potrebuje še 

samoplačniške. Te starši sami ne 

zmorejo kriti in je to način, kako 

zagotoviti potrebna sredstva.

Vse dodatne informacije o zbi-

ranju zamaškov in načinu, kako 

lahko pomagate, so na voljo na 

telefonski številki 040 246 664.

Dženana Kmetec

Foto: Črtomir Goznik

Pri nalaganju zamaškov na tovornjak Slovenske vojske je pomagal tudi Dejan Zavec.

Na mostu na reki Pesnici ob 

meji med občinama Juršinci in 

Dornava je minulo soboto okrog 

400-glava množica navdušeno 

spremljala prvo srečanje obča-

nov z vleko vrvi čez reko. Na 

obeh straneh reke se je zbralo 

po 15 silakov, ki so s svojo mo-

čjo (pa tudi s težo) poskušali vrv 

potegniti vsak na svojo stran – a 

ne v reko. Gledalci so bučno na-

vijali in spodbujali tekmovalce. 

Na prvi vleki vrvi je slavila eki-

pa Juršincev, ki je zmagala z 2:0. 

Dornavski tekmovalci so čestitali 

zmagovalcem, nato pa je sledilo 

prijetno in sproščeno druženje 

na zmagovalnem bregu reke 

Pesnice. Manjkalo ni niti kulina-

ričnih dobrot, tudi golaža ne, ki 

so si ga tekmovalci in vsi zbrani 

pošteno zaslužili.

Sicer pa je ideja o vsakoletnem 

srečanju sosedov – občanov ob-

čin Juršinci in Dornava z vleko 

vrvi, nad katero so bili zbrani nav-

dušeni, zrasla na zelniku predse-

dnika vaškega odbora Grlinci Iva-

na Furmana. Srečanje so organizi-

rali juršinski vaški odbori skupaj 

z občino Juršinci. Prav vsi, tudi 

oba župana, pa so izrazili željo, da 

bi tovrstno srečanje postalo tradi-

cionalno. „Zmaga ni bistvo, bistvo 

je druženje in prijateljski odnosi,“ 

je povedal župan Juršincev Alojz 

Kaučič. To je potrdil tudi župan 

Dornave Rajko Janžekovič, ki pa 

je zmago sosedov malce za šalo 

še takole opravičil: „Videli smo, 

da so juršinsko ekipo sestavljali 

sami neplavalci, ki se bojijo vode. 

V strahu pred vodo so vrv vlekli 

na vso moč.“

Prihodnje leto naj bi prireditev 

organizirala občina Dornava.

Monika Levanič

Juršinci, Dornava � Prvo srečanje občanov

V vleki vrvi slavili Juršinci
Da je meja oz. reka lahko povezovalka, ne pa ločnica, so minulo soboto dokazali občani občin 
Juršinci in Dornava, ki so se letos prvič srečali vsak na svojem bregu Pesnice ter se pomerili 
v vleki vrvi. Slavila je ekipa Juršincev.

Foto: ML

Tako so občani Juršincev in Dornave prvič merili svoje moči v vleki vrvi.

Ptuj � Skupaj za dober namen

Vaše zamaške nalagal Dejan Zavec
Minuli teden, tretjič v tem letu, so na Ptuju in v okolici zbrane zamaške za triletno Nejo 
odpeljali v Črno na Koroškem. Do zdaj so skupaj zbrali okrog 10 ton, vse pa gre izključno 
v dobrodelne namene.



nabavim še kakšno čebulico te 
sorte, če mi je všeč. S slikami s 
pakiranj si boste lahko pomagali 
tako pri nakupu novih čebulnic, 
pa tudi pri shranjevanju odcve-
telih čebul, gomoljev in ponov-
nem sajenju le-teh. 

Nekaj manj 
znanih 
pomladanskih 
lepotic

Najbolj zgodaj, včasih že iz-
pod snega, nam pomlad ozna-
nijo rumene jarice, z latinskim 
imenom Eranthis hyemalis. Ker 
so nekoliko manj poznane, naj 
jih podrobneje predstavim. So 
zelo nezahtevne čebulnice. Vča-
sih se jih da najti tudi samonikle 
v naravi tudi v Sloveniji, čeprav 
so sedaj že izredno redke. Za-
cvetijo pogosto že v februarju, 
njihova zlato-rumena barva pa 
poživi pusta zimska tla. Najlep-
še uspevajo pod grmovjem, zato 
jih posadite okoli okrasnega gr-
movja, ki nima vej preblizu tal, 
prekrasne so okoli nižjih okra-
snih dreves. Visoke so le okoli 
10 cm, zato jih lahko imate 
tudi pod manjšimi grmički ali 
ob njih na pokopališčih ali na 
manjših gredicah. Ker niso ob-
čutljive, so primerne pravzaprav 
za vsako zemljo. Sadimo jih v 

začetku oktobra. Da se bodo 
hitreje ukoreninile, jih je dobro 
večer pred sajenjem namočiti 
v vodo. Če tej vodi dodamo še 
morske alge, namesto vode pa 
uporabimo še kamilični ali žaj-
bljev čaj, bomo še uspešnejši. 
Pri sajenju vedno velja pravilo, 
da čebulice posadimo samo dva-
krat tako globoko, kot so velike. 
Ker imajo jarice zelo majhne 
gomoljčke, jih sadimo plitko, 
le do globine 3 cm. Po sajenju 
mesto prekrijte z listjem, tako 
se zgodi tudi v naravi. Vendar 
spomladi, že konec februarja, te 
liste odstranite, da ne bo prepo-
zno. Jarice zacvetijo zelo zgodaj. 
Če boste po cvetenju poskrbe-
li, da bo dovolj vlage za razvoj 
listja, boste čez nekaj let imeli 
pod izbranim grmovjem rume-
no cvetočo preprogo. Torej, vsi, 
ki imate na razpolago košček 
zemlje, tudi tisti, ki imate na 
balkonih posajene grmovnice v 
loncih, ne pozabite na to nezah-
tevno čebulnico, preizkusite jo, 
saj vam bo prva prinesla slutnjo 
cvetoče pomladi.

Nizki irisi
Kakšnih 14 dni za jaricami 

se odprejo nizki irisi. V trgovini 
jih prepoznamo po sliki, ven-
dar se raje prepričajte o višini, 
saj imajo popolnoma isti cvet, 

 Pri nakupu moramo biti zelo 
pazljivi, posebej ker jih kupimo 
posušene: to je v času počitka. 
Navadno jih pred poškodbami 
pri prevozu in v trgovini zava-
rujejo z nekaj šote ali žagovine, 
kar je seveda pravilno. Vendar 
šota, pa tudi neprimerne razme-
re v trgovini pogosto čebulice, 
korenine in gomolje dodatno 
izsušijo. Dobre semenske hiše 
zapakirajo čebulice tako, da jih 
lahko vidimo, ali v mrežice ali v 
prozorno folijo, nekateri pa jih 
prodajajo v kartonskih zavojč-
kih, tako da jih ne vidimo. Ne 
kupujte čebulic, če jih ne more-
te videti, saj se morate prepriča-
ti o njihovi kakovosti. Na otip 
morajo biti čvrste, ne pa mehke 
in puhle. 

V trgovinah začnejo pred-
vsem korenine in tudi gomolji 
pogosto odganjati, saj je tam 
pretoplo. Tudi po pošti naro-
čene pogosto pridejo odgnane. 
Ti poganjki so seveda nekako-
vostni, zato takih korenin in 
gomoljev (celo čebulic) ne ku-
pujte. V času sajenja je namreč 
nujno, da čebulice in gomolji 
najprej poženejo čim močnejši 
koreninski sistem. Kakor hitro 
začnejo gnati nadzemne dele, 
bo koreninski sistem slabši, s 
tem pa tudi prezimljenje, pa 
tudi cvetenje in kasnejše preži-
vetje čebul.

Po otipu se prepričajte, ali so 
vse čebulice zdrave barve: vsake 
zelene, črne, sive bele ali rjave 
pege so znamenje bolezni in 
gnitja čebulic in gomoljev, zato 
takih ne kupujte. Če otipate vla-
go oz. mokroto na čebulicah, je 
to slabo znamenje.

Izbiranje po 
slikah

Slike na zavojčkih čebulnic 
so zelo privlačne, vendar vedno 
ne kažejo povsem prave podobe 
tega, kar bo potem raslo na vr-
tovih ali v loncih. Poskušajte se 
o samih rastlinah in o njihovem 
videzu prepričati pri sosedih, 
znancih, odličen vir pa je lahko 
tudi internet.

Na samih vrečicah je običaj-
no napisana tudi višina rastlin, 
zato se ne zanesite samo na sli-
ko, poiščite podatek o višini. 
Ta višina je samo orientacijska. 
Tudi barve cvetov na sliki vedno 
niso povsem pravega odtenka. 
Najbolje bi bilo, če bi si tudi 
pri čebulnicah zapomnili ali za-
pisali sorte, ki smo jih posadili. 
Sama vedno ohranim slike s pa-
kiranja, tako vem, katero sorto 
sem kupila in naslednje leto 
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Moje cvetje � Miša Pušenjak, specialistka za zelenjadarstvo in okrasne rastline

V jeseni posadimo še jesenske čebulnice
Poletje počasi prehaja v jesen. Tudi vrt se počasi pripravlja na zimsko spanje. Če želimo, da nam pomlad prve oznanijo cvetlice, je pred nami 
tudi čas sajenja pomladi cvetočih čebulnic. Seveda, prve znanilke pomladi so na naši vrtovih kot tudi v naravi spomladanske čebulnice. Ker so 
vse čebulnice in gomoljnice občutljive na suh zrak v trgovinah, jih je dobro nabaviti čim prej, ko so še sveže na policah. Nikar ne kupujte tistih, 
ki so razstavljene v izložbah ali v bližini oken.

včasih tudi na sliki, kot visoki 
irisi, ki cvetijo poleti in jih re-
žemo tudi za v vaze. Spet so prvi 
rumeni, šele ko ti odcvetijo, pa 
zacvetijo modre sorte. Spomladi 
prikukajo na plan samo cvetovi, 
se odprejo, popestrijo še povsem 
mrtve gredice, šele ko odcvetijo, 
poženejo ozke, suličaste liste. V 
tem času morajo imeti dovolj 
vlage, tudi zalivajmo jih, če je 
potrebno. Zelo smiselno jih je 
tudi dognojiti, da nam bodo 
cveteli tudi v naslednjih letih. 
Ker je listje lahko rahlo moteče, 
saj zraste kar velik šop, jih je naj-
bolj zanimivo saditi kar v travno 
rušo. Cvetovi poženejo na 10 
cm steblih, zato ne pozabite tra-
ve v jeseni pokositi. Potrebujejo 
več sonca kot jarice, zato naj bo 
za njih izbrano sončno mesto. 
Zemlja naj bo močno humo-
zna. V trgovinah lahko dobimo 
rumene, bele in modre sorte. 
Ker ne bodo cvetele skupaj, ob 
sajenju ne računajte na to. Če 
jih boste sadili v travno rušo, jih 
sadite naključno, kot bi same 
našle svoje mesto, ne v vrste kot 
vojake. Narava namreč nikoli ne 
postavlja stvari v vrste. Najbolje 
je, da kupček čebulic kar vrže-
te v zrak, kjer bodo naključno 
pristale, jih posadite. Nizki irisi 
so primerni tudi za siljenje. Ker 
morajo biti posebej pripravlje-
ni, če želite, da takoj zacvetijo, 
morate kupiti takšne. Ti so tudi 
dražji. Drugače jih posadite v iz-
brane lončke, pokopljite z lonč-

ki vred v zemljo in jih počasi no-
site v tople prostore od decem-
bra, januarja naprej. Če bo zima 
topla, je treba ta čas podaljšati. 
Ko odcvetijo, jih je treba dati 
na svetel prostor in gnojiti, da 
se čebulice opomorejo. To velja 
za vse siljene čebulice. Spomladi 
jih posadimo na prosto, vendar 
raje ne računajte na zelo bujno 
cvetenje v naslednjem letu.

Pred sajenjem je čebulice res 
dobro namočiti, saj so izredno 
suhe, v zelenicah pa navadno ni 
veliko vlage. Sadimo jih tako, da 
je nad čebulicami toliko zemlje, 
kot so same visoke. Lahko jih 
sadimo teden dni za jaricami, 
lahko pa tudi istočasno, to je v 
prvem ali drugem tednu okto-
bra.

Šele zatem 
začnejo cveteti 
bolj znane 
čebulnice

Šele za nizkimi irisi zacvetijo 
krokusi. O teh ni povedati kaj 
dosti novega, saj so zelo neob-
čutljivi, cvetijo iz leta v leto, ob-
stajajo v mnogih barvah. Najz-
godnejši so rumeni, in sicer tisti, 
ki imajo na zunanji strani zuna-
njih cvetnih listov proge. Za nji-
mi cvetijo plavi, nazadnje pa se 
odprejo bele sorte. Tudi krokuse 
lahko silimo v stanovanjih, na 
isti način kot nizke irise, vendar 
bodo resnično lepi samo v zelo 
svetlih in ne pretoplih sobah. 
K cvetenju jih je bolje prisiliti 
šele v februarju, čeprav posebej 
preparirane po navodilih silimo 
celo zimo.

Nizke čebulnice sadimo nekaj 
prej, v prihodnjem tednu je rav-
no pravi čas za njihovo sajenje. S 
sajenjem in razsajanjem visokih 
narcis, tulipanov in drugih pa 
počakamo še dva ali tri tedne.

Miša Pušenjak

Shod kmetov v podporo za 
ohranitev slovenskega kmetijstva  

Minuli četrtek je upravni 
odbor Kmetijsko gozdarske 
zbornice Slovenije (KGZS) 
na 19. seji sklenil, da KGZS 
organizira shod slovenskih 
kmetov, na katerem bodo 
opozorili na vse večje težave 
v kmetijstvu in na posledice, 
ki jih ima to na gospodarstvo, 

razvoj podeželja in celotno družbo. S shodom želijo kmetje 
opozoriti slovensko javnost na neskladna  razmerja v verigi 
preskrbe s hrano, na spoštovanje sledljivosti do prodajne 
police in na težave zaradi prevelike liberalizacije trga.

Vseslovenski shod kmetov bo v soboto, 17. oktobra, ob 
10. uri v osmih večjih mestih po vsej Sloveniji, in sicer v Celju, 
Kranju, Ljubljani, Mariboru, Murski Soboti, Novi Gorici, Novem 
mestu in na Ptuju. Na shodu bodo kmetje predstavili tudi ne-
kaj zahtev, predvsem pa želijo dobiti podporo s strani celotne 
javnosti pri svojih prizadevanjih. Tako se KGZS v imenu kme-
tov zavzema za to, da lahko potrošnik izbere domače izdelke 
sledljivega slovenskega porekla, da se priznajo dejanski stroški 
zagotavljanja visokih standardov EU pri pridelavi hrane in da se 
s kmetijstvom ohranjajo delovna mesta ter poseljenost sloven-
skega podeželja. Ena od rešitev bi bila tudi ustrezna razmerja 
cen v verigi preskrbe s hrano. Ne nazadnje pa s spodbujanjem 
kmetijstva ohranjamo kmetijska zemljišča za kasnejše rodove in 
s tem zagotavljamo prehransko neodvisnost Slovenije.

Z organizacijo shoda se tako tudi Slovenija oziroma KGZS 
pridružuje podobnim shodom, ki so jih pripravile nevladne kme-
tijske organizacije drugod po Evropi.

KGZS

KGZS obvešča

Vir: splet

Foto: Miša Pušenjak

Šele ko jarice odcvetijo, se prebudijo krokusi.

Foto: Miša Pušenjak

Jarice s svojo rumeno barvo prve prinesejo sonce v mrzlo zimo.



Poglavar rimskokatoliške 
cerkve papež Frančišek bo v 
novembru objavil pop-rock 
album z naslovom Wake up! 
(Zbudi se). Papež na albumu 
ne bo prepeval, saj so njegova 
sporočila posneta  v številnih 
svetovnih jezikih opremili z 
glasbeno podlago. Na albumu 
bomo lahko slišali vse od pop-
rocka, progresivnega rocka pa 
vse do gregorijanskih melodij. 
Ameriška glasbena revija Rol-
ling Stone je že predstavila prvo 
skladbo z naslovom Wake up! 
Go! Go! Forward! V omenjeni 
skladbi bomo lahko slišali del 
njegovega angleškega nagovo-
ra vernikom v Južni Koreji, v 

katerem jih poziva, naj se zbu-
dijo in ne podlegajo številnim 
pritiskom, izzivom in grehom. 
Album Wake up bo v sodelova-
nju z direktorjem Don Guilom 
Neronijem uradno izšel 27. 
novembra, del prihodkov od 
prodaje pa bodo namenili tudi 
za begunsko problematiko.

���
Popularna ameriška pop 

pevka Lady Gaga (Stefani Jo-
anne Angelina Germanotta) 
je bila pred dnevi proglašena 
za Billboardovo žensko leta. 
Omenjena glasbena revija ji je 
to titulo prisodila, ker naj bi 
po njihovem mnenju s svojim 

delom najbolj navdihnila glas-
beno industrijo v letu 2015. 
Nagrado ji bodo podelili 11. 
decembra v New Yorku na 
prireditvi, imenovani »Ženske 
v glasbi«. Lady Gaga je za svoj 
zadnji album Cheek to Cheek, 
ki ga je posnela skupaj z legen-
darnim Tonyjem Bennettom, 
prejela tudi nagrado grammy. 
Naj spomnimo, lani je prizna-
nje za Billboardovo žensko leta 
prejela mlada ameriška zvez-
dnica Taylor Swift.

���
Ameriški pevec Chris Bro-

wn ima zaradi svojega nasilne-
ga obnašanja še naprej velike 
težave. Njegova že planirana 
turneja po Avstraliji in Novi 
Zelandiji bi lahko bila zara-
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S svetovne glasbene scene

Foto: Baron Wolman

Lady Gaga

11. YLITY – REEALITY LOST FREQUENCIES feat. JANIECANL NIIECCK 
DDEVVY
2. 2 CAN'T FEEL MY FACE –FEEF MY FACE  THE WEEKNDHE WEE
3. DON'T BE SO HARD ON YOURSELF –BET BE HARD ON YOURSEL  JESS GLYNNES G
4. PHOTOGRAFH –OGRA  ED SHEERAN (FELIX JAEHN JAEHED SHEERAN (F
REMIX)
5. SHIP TO WRECK –O WREO – LORENCE + AND THE MACHINED THE E  FLORENCE + 
6. MARVIN GAYE – GAYEN G  CHARLIE PUT feat. MEGHAN t. MEGEGHHCHARLIE PUT fe
TRAINORRR
7. SUGARR –– IN SCHULZ feat. FRANCESCO YATESRANNCEROBI ESC RO
8. YOU BELONG TO ME –ELO G TOONG  BRYAN ADAAMSMS 
9. HOW DEEP IS YOUR LOVE –DEE S YOEP IS  CALVIN HARRIS & IN N HAARR
DISCIPLEES
10. SUNDAY FUNDAY –DAY NDY FUN  MAGIC!
11. SONG FOR SOMEONE –G F SOFOR S  U2

Z  Vami na frekvencah bo Janko Bezjak

Vsako nedeljo na Radiu Ptuj

S svetovne glasbene scene di tega tudi odpovedana. Ena 
izmed ministric v avstralski 
vladi je namreč izjavila, da bi 
mu morali zaradi napada na 
Rihanno leta 2009 in nasploh 
njegovega nasilnega obnašanja 
prepovedati koncerte. Pristoj-
nega ministra v avstralski vladi 
Petera Duttona je tudi pozva-
la, naj R&B zvezdniku odbije 
prošnjo za vizo. Medtem so 
ustanovili tudi organizacijo, ki 
je objavila peticijo, s pomočjo 
katere zbirajo podpise za pre-
poved vstopa Brownu v deželo 
Down under. Pod peticijo se je 
zaenkrat podpisalo že več kot 
10.000 ljudi.

���

V naslednjem sestavku 
bomo razbili mit o bogatih 
glasbenih avtorjih. Vsi tisti, 
ki smo bili prepričani, da so 
avtorji uspešnic, ob katerih 
pleše ves svet, nesramno bo-
gati, smo živeli v veliki zmoti. 
Kevin Kadish, ki je skupaj z 
Meghan Trainor napisal mega 
uspešnico All about that bass, 
je z njo zaslužil le slabih 6.000 
ameriških zelencev. Sam avtor 
uspešnice All about that bass, 
ki je bila na 1. mestu v kar 78 
državah, je ob tem dejal, da 
tako velike uspešnice  avtorjem 
mogoče uspejo samo enkrat v 
življenju in je sam zaslužek res 
mizeren.

Janko Bezjak

Najprej je osvojila lento druge 

spremljevalke mis Štajerske, ta-

krat je bila prva Tanja Hauptman, 

zatem pa na finalnem izboru za 

mis Slovenije 2004 tudi lento dru-

ge spremljevalke in naslov mis fo-

togeničnosti. Ptujska zmagovalka 

Tanja Hauptman pa je bila prva 

spremljevalka mis Slovenije Žive 

Vadnov in mis One. V tem letu se 

je prvič zgodilo, da sta prva in tre-

tja z regionalnega izbora v finalu 

izbora mis Slovenije osvojili kar 

štiri od šestih možnih lent. Sanja 

je bila takrat dijakinja Ekonomske 

šole. Preizkusila se je tudi na tek-

movanju za kraljico Slovenije in 

miss Hawaiin Tropic, kjer je bila 

superfinalistka. Zaposlitve v svo-

jem poklicu ni dobila, nekaj časa 

je delala v Hoferju, dokler se ni za-

poslila v gostinstvu. Lepotne odre 

je zapustila, tudi kot menekenka 

ni delala. Postala je mamica, pet-

letni Tai je njena največja sreča, 

on je njeno življenje, njen ponos. 

Pri tridesetih letih so jo ponovno 

zamikali lepotni odri. Pritegnil jo 

je razpis za mis bikini Slovenije, ki 

je k sodelovanju vabil za zabavo, 

veselje, samozavest, skratka mla-

denke s polno energije, ki znajo 

tudi skrbeti za svoje telo in dobro 

počutje. Sanja, ki v prostem času 

veliko teče in se ukvarja s sinom, 

je z udeležbo na tem tekmovanju 

želela tudi dokazati, da imajo lah-

ko tudi mamice dobro postavo, 

če to želijo in če se za to trudijo. 

Prijavila se je iz veselja in ker je 

tudi modna navdušenka. Pri svoji 

odločitvi je imela polno podporo 

staršev, ki jim je zelo hvaležna 

za vse, kar so v življenju naredili 

zanjo, brez njih ji ne bi uspelo, 

je prepričana. Podpirali pa so jo 

tudi prijatelji, najbolj pa je bila 

vesela podpore svojega sončka. 

Zadovoljna je, da ji je uspelo, da je 

osvojila lento druge spremljeval-

ke, saj ni mačji kašelj pri tridese-

tih tekmovati z dvajsetletnicami. 

Zmagala je Maiša Triler, prva spre-

mljevalka pa je bila Ingrid Ulaga. 

Zaveda se, da je to njeno zadnje 

lepotno tekmovanje, čeprav si 

zelo želi, da bi še delala kot ma-

nekenka, snemala reklame in vi-

deospote. Prav te dni bo v javnost 

prišel videospot, ki ga je posnela 

s skupino Eros. Z delom v gostin-

stvu je zadovoljna, težko bi shajala 

brez svojih rednih dobrih strank. 

„Moram biti v družbi, uživam, da 

so ob meni dobri ljudje, jaz njih 

zabavam, oni pa mene.“
MG

Slovenija � Mis bikini 2015

„Tudi tridesetletnice imamo dobro postavo ...“
Vsi tisti, ki ste v preteklosti spremljali regionalne izbore za mis Štajerske na Ptuju in finalne izbore mis Slovenije, ko je imel 
licenco za mis Slovenije za mis sveta še v rokah Zdravko Geržina, se verjetno spomnite svetlolase Sanje Štiberc iz Podgor-
cev, ki je na lepotnih odrih Slovenije blestela v letu 2004.

Foto: Črtomir Goznik

Sanja Štiberc je po enajstih letih ponovno uspešna na lepotnih 
odrih.

Obe mesti sta na zemljevid turističnih destinacij, ki jih je vredno 
obiskati, z velikimi črkami poskušala vrisati Zavod za turizem Maribor 
– Pohorje in Znanstveno-raziskovalno središče Bistra Ptuj. Kot so poja-
snili, je interes za njihov paviljon velik, saj ga je dnevno obiskalo več kot 
7000 ljudi. Da se je ta številka v enem dnevu povzpela tudi na 8000 
ljudi in da so z obiskom slovenskega paviljona izjemno zadovoljni, sta 
poudarili tudi Janja Viher, direktorica Zavoda za turizem Maribor – Po-
horje in Aleksandra Pivec, direktorica ZRS Bistra Ptuj.

Promotorji pa so obiskovalce nagovorili v kreacijah priznane kostu-
mografinje Stanke Vauda Benčevič. Predstavitev območja so izpeljali 
s privlačnim animacijskim programom, skupno zloženko Maribora in 
Ptuja, promocijskim filmom, fotografsko razstavo, virtualno predstavi-
tvijo Hiše stare trte in ptujskega gradu skozi 3D-očala ter predstavitvijo 
podjetniškega potenciala tega območja. Program so popestrili tudi z 
nastopom folklorne skupine Vinka Koržeta in seveda s predstavitvijo 
nepogrešljivega kurenta. 

Dženana Kmetec

Milano � Maribor in Ptuj na Expo 2015

Turizem na razstavi
Od 19. do 27. septembra sta se v Italiji na Expo Milano 
2015 kot turistični destinaciji predstavila tudi Maribor in 
Ptuj.

Foto: Anemari Kekec



torek � 6. oktobra 201520 Nasveti

Pripravila: Alenka 
Šmigoc VinkoKaj bomo danes jedli

Sestavine: 2 jabolki, 1/2 limone, 3 žlice marelične marmelade, 1 zavitek odmrznjenega listnatega 
testa, malo mletega cimeta, sladkor v prahu.
Jabolka operemo in prepolovimo. Odstranimo peclje in peške ter jih narežemo na zelo tanke rezine 
– polkroge. Skledo do polovice napolnimo z vodo. Dodamo limonin sok in jabolčne rezine, dobro 
premešamo in približno 3 minute segrevamo v mikrovalovni pečici, da se rezine malo zmehčajo. Stre-
semo jih na cedilo in pus�mo, da se ohladijo. Zmešamo marmelado in vodo in segrevamo v mikrova-
lovni pečici približno eno minuto. Odmrznjeno listnato testo tanko razvaljamo na pomokani delovni 
površini in razrežemo na šest enako širokih trakov. Vsak trak premažemo z vročo marelično marme-
lado. Na en rob trakov v ravni vrs� zložimo jabolčne krhlje, da se do polovice prekrivajo (okrogli del 
krhlja naj gleda čez rob) in jih po želji potresemo z mle�m cimetom. Spodnje robove zavihamo nav-
zgor, tako da trakove listnatega testa prepolovimo, potem pa jih zvijemo v rolico. Rolice postavimo v 
vdolbinice pekača za mafine in pečemo 40 do 45 minut pri 190 stopinja Celzija. Pečene rožice malce 
ohladimo, jih zložimo na krožnik ali pladenj in potresemo s sladkorjem v v prahu.

Sestavine: 450 g krompirja, 4 manjše kuhane pese, 1 sveža kumara, 3 večje kisle kumare, 1 rdeča 
čebula, 1 korenček; preliv: 1 strok česna, 2 žlici olivnega olja, 2 žlici rdečega vinskega kisa, 3 ščepci 
soli, 1 ščepec mletega popra.
Svežo kumaro olupimo, nato pa jo skupaj s kislimi kumaricami narežemo na kocke. Olupimo in ope-
remo krompir in korenček ter ju narežemo na manjše kocke. Na kuhalnik pristavimo večjo kozico, v 
katero nalijemo 1 liter vode. Vanjo stresemo krompir in korenje ter ju na zmernem ognju kuhamo še 
15 minut, da se zmehčata. Odcedimo ju in ohladimo (razgrnemo ju v velik pekač). Čebulo olupimo 
in na drobno nasekljamo. Kuhano rdečo peso narežemo na kocke. V manjšo skledico s�snemo strok 
česna in ga premešamo z drugimi sestavinami za preliv. Korenje, krompir, čebulo, peso in kumarice 
stresemo v večjo skledo. Pripravljen preliv prelijemo čez solato in vse skupaj dobro premešamo. So-
lato vsaj za 15 minut postavimo v hladilnik, da se dobro ohladi.

TOREK SREDA ČETRTEK PETEK SOBOTA NEDELJA PONEDELJEK

zelenjavna mineštra, 
slivovi cmoki, kompot

jetra v omaki, krom-
pir v kosih, dušeno 
kislo zelje, grozdje

ričet s prekajenim 
mesom, rižev nara-
stek

ocvrt oslič, solata iz 
rdeče pese s krom-
pirjem, marmeladna 
rulada

svinjski paprikaš, 
testenine, jabolčne 
rožice

goveja juha, pečena 
svinjska rebra, pečen 
krompir, solata, čoko-
ladni biskvitki

kuhana govedina, 
dušeno sladko zelje, 
krompir v kockah, 
sadje

Solata iz rdeče pese in krompirja Jabolčne rožice

Vir: ZPS

Nadzora ni 
ne v gostinskih obratih 
ne v vrtcih, šolah

Vedno več gostinskih obratov ogla-

šuje ponudbo hrane brez glutena, ven-

dar kot poudarjajo v SDC, je v Sloveniji 

še vedno izredno malo takih, kamor 

gre lahko bolnik s celiakijo brez skr-

bi. Prehranjevanje pa je problematič-

no tudi v vrtcih, šolah in za študente. 

Čeprav imajo otroci in mladostniki v 

vrtcih ter osnovnih šolah na podlagi 

zdravniškega potrdila pravico do pre-

hrane brez glutena, izkušnje staršev 

obolelih otrok kažejo, da je ustrezna 

prehrana odvisna predvsem od znanja 

vodij prehrane in kuharic ter tudi od 

vključevanja staršev – nekateri otro-

ci raje prinesejo hrano kar od doma. 

Zgodba pa se ponovi tudi pri študent-

ski prehrani, saj študentje s celiakijo le 

malo kje lahko koristijo bone za sub-

vencionirano prehrano.

Katerim gostinskim 
obratom lahko 
zaupamo?

V okviru raziskave sta organizaciji 

naročili 18 menijev z zagotovilom, da 

ne vsebujejo glutena. Po opravljenih 

analizah se je pokazalo, da je bilo takih 

v resnici le 12. »Trije od vzorcev, kjer so 

določili gluten, so vsebovali več, trije pa 

manj kot 20 mg glutena/kg živila, kar je 

zakonsko določena meja, da je lahko ži-

vilo označeno kot brez glutena. Obroki, 

ki so presegli 20 mg glutena/kg, so za 

osebe s celiakijo neprimerni, saj lahko 

izzovejo resno reakcijo in poslabšanje 

bolezni. Tudi pri obrokih, kjer je bil 

gluten ugotovljen pod kritično mejo 

(20 mg/kg), previdnost ne bo odveč. Ti 

rezultati namreč nakazujejo, da posto-

pek priprave hrane ni bil takšen, da bi 

preprečeval vnos glutena,« je pojasnila 

rezultate raziskave Tanja Pajk Žontar iz 

Zveze potrošnikov Slovenije.

Organizaciji sta obvestili 20 dobro 

obiskanih gostinskih obratov po Slo-

veniji, v večini od njih ponujajo tudi 

subvencionirano študentsko prehrano. 

V 18 obratih so zagotovili, da lahko po-

nudijo obrok brez glutena. A rezultati 

so pokazali, da odgovornost nekaterih 

gostincev glede zagotavljanja obroka 

brez glutena ni vedno ustrezna. Zgodilo 

se je tudi, da so gostinci ponudili pico, 

ki vsebuje piro in naj bi bila po mnenju 

gostinca primerna za ljudi s celiakijo, 

kar seveda ne drži, saj pira vsebuje glu-

ten. Rezultati so za bolnike s celiakijo 

torej slabi.

Ob izvajanju testiranja sta bili orga-

nizaciji pozorni tudi na seznam alerge-

nov, ki mora biti skladno z zakonodajo 

dostopen potrošnikom. Ugotovili sta, 

da seznam alergenov resda obstaja, a 

ga potrošnik težko odkrije, pogosto so 

tudi težje berljivi.

Celiakija je bolezen, število bolnikov 

po svetu pa narašča. Evidentirano je, da 

ima približno en odstotek Slovencev to 

bolezen. »Celiakija je kronična sistem-

ska bolezen, ki nastane kot posledica 

preobčutljivosti na gluten. Prizadene 

ljudi vseh starosti in se kaže z najrazlič-

nejšimi težavami, od hudih gastroente-

roloških težav do zelo nespecifičnih, 

za katere morda niti ne bi pomisli, da 

so lahko posledica uživanja glutena. Ko 

posumimo na bolezen, je postavitev di-

agnoze lahko relativno hitra, saj so na 

voljo zelo zanesljivi testi. Edini način 

zdravljenja je izredno stroga dieta brez 

glutena (za vse življenje), ki je tudi edini 

način preprečevanja resnih dolgoroč-

nih zapletov celiakije, med katerimi so 

slabokrvnost, osteoporoza, nevrološke 

motnje in celo razvoj rakavih bolezni,« 

je predstavil osnovne značilnosti celia-

kije Jernej Dolinšek s Klinike za pedia-

trijo UKC Maribor.

Pod drobnogledom ZPS in SDC  �  Pregled gostinske ponudbe brez glutena 

Slabi rezultati za bolnike s celiakijo
Zveza potrošnikov Slovenije (ZPS) je skupaj s Slovenskim društvom za celiakijo (SDC) v izbranih gostinskih obratih po Sloveniji preverila, v kolikšni meri lahko 
ljudje s celiakijo zaupajo gostinski ponudbi brez glutena.

Izzivi prehranjevanja ljudi s celiakijo
Kot opozarjajo strokovnjaki, naj ljudje s celiakijo tudi pri tistih živilih, 

ki jih redno kupujejo in jim sicer ne povzročajo težav, nekajkrat letno 
preverijo seznam sestavin. Niso osamljeni primeri, ko je proizvajalec 
nekoliko spremenil recepturo (nova receptura je vsebovala gluten), ni 
pa spremenil embalaže. Gluten pa se lahko pojavi tudi v živilih, kjer ga 
potrošnik niti ne pričakuje (npr. šunka, sir).
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Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

Velja za teden od 6. do 12. oktobra  2015
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

Od torka do torka

Tadejev znakoskop
Sudoku � Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 
številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

 Ljubezen Posel Denar Zdravje
Oven � ☺☺ €€€ ���

Bik ��� ☺ €€ ���

Dvojcka � ☺☺☺ € ��

Rak �� ☺☺ €€€ �

Lev ��� ☺ €€€ ��

Devica � ☺☺ €€ �

Tehtnica �� ☺☺☺ € ���

Škorpijon ��� ☺☺ €€ �

Strelec �� ☺☺☺ € ��

Kozorog � ☺☺ €€€ �

Vodnar �� ☺☺☺ € ���

Ribi ��� ☺☺ €€€ �

Vam je kakšna fotografija 
posebej uspela? Se vam zdi, 
da bi bila zanimiva tudi dru-
gim bralcem? Pošljite nam 
jo, pa bomo izbrali najza-
nimivejšo. Naš elektronski 
naslov: nabiralnik@radio-te-
dnik.si. Fotografija naj bo v 
formatu »jpg« in dovolj velika 
za objavo v časopisu (vsaj 
300 kB - raje več). Pripišite 
še avtorja fotografije in opi-
šite, kdaj in kje je fotografija 
nastala. Veselo na delo!

»Takšna sočna hruška ve-
likanka, ki tehta skoraj cel 
kilogram, je letos zrasla na 
našem vrtu v Žamencih,« 
se je ob pričujoči fotografiji 
tedna povsem upravičeno 
pohvalil njen lastnik Franc 
Kovačec. Dober tek!

Foto: Monika Levanič

Torek, 6. oktober

9:00 Videm, klubska soba v občini: delavnica za izdelavo stra-
tegije lokalnega razvoja s poudarkom na vinogradništvu, 
LAS Haloze

9:30 Slovenska Bistrica: druženje z uporabniki enote Doma 
starejših občanov, Center za starejše Metulj

17:30 Ptuj, hotel Mitra: dogodek Jaz sem, skupaj kreiramo in 
ustvarjamo lepši svet, predavanja različnih avtorjev

18:00 Slovenska Bistrica, Dom Svobode: kino predstava Nočne 
poti, okoljevarstveni triler

Sreda, 7. oktober

9:00 Slovenska Bistrica, Center za starejše Metulj: pohod po 
Močeradovi poti

16:00 Ormož, Knjižnica Franca Ksavra Meška: pravljična ura
16:00 Slovenska Bistrica, Ljudska univerza: dejavnosti prostovolj-

nega centra za vse generacije, bralne urice za otroke
17:00 Ptuj, Knjižnica Ivana Potrča: niz predavanj Na poti k sebi, 

dr. Miha Černetič, Kaj je čuječnost
Četrtek, 8. oktober

8:00 Ptuj, oddelek za transfuzijsko medicino ptujske bolnišnice: 
študentski krvodajalski teden, Častim pol litra na Ptuju, do 
11.00

9:30 Ptuj, Mestno gledališče: Veliki pok za šole in izven ob 9.30 
in ob 11.00, Zavod Margareta Schwarzwald in CD

12:30 Ptuj, golf igrišče: tradicionalni golf turnir
16:00 Slovenska Bistrica, restavracija Sodexo: srečanje starejših 

krajanov in krajank
17:00 Slovenska Bistrica, Knjižnica Josipa Vošnjaka: seminar 

dr. Iztoka Ostana Od standardne k nadstandardni zdravi 
prehrani

18:00 Destrnik, Volkmerjev dom: Otroci pojejo slovenske pesmi 
in se veselijo; družba Radio-tednik Ptuj

18:00 Makole, dvorec Štatenberg: odprtje razstave del likovne 
kolonije Štatenberg; JSKD, ZKD

Petek, 9. oktober

10:00 Žetale, sejna soba: delavnica za izdelavo strategije 
lokalnega razvoja s poudarkom na javnem sektorju, LAS 
Haloze

14:30 Ptuj, gimnazijska dvorana: avdicija za pevce, plesalce in 
igralce, stare med 13 in 21 let, ki želijo sodelovati v mla-
dinskem muzikalu; pripravlja Šola muzikala Arsana

15:00 Ptuj, golf igrišče: občinsko prvenstvo v footgolfu, posame-
zno in ekipno, ŠZ občine Hajdina

16:00 Poljčane, Dom športa in kulture: srečanje starejših kraja-
nov in krajank; KO RK Poljčane

16:30 Slovenska Bistrica, grad: predavanje in delavnica Indijska 
kuhinja malo drugače, Zavod za kulturo

18:00 Podlehnik, v OŠ: delavnica za izdelavo strategije lokalnega 
razvoja s poudarkom na kulturni dediščini, LAS Haloze

21:00 Ptuj, CID: koncert Demolution group
Mestni kino Ptuj

Torek, 6. oktober, 18:00 festival Film na oko: Mami, rad te imam.
Četrtek, 8. oktober, 9:00 45 let.
Petek, 9., sobota, 10., in nedelja, 11. oktober: 17:00 Minioni; 

19:00 Obisk; 21:00 45 let.
Sobota, 10. oktober: 10:00 Kino vrtiček: Zvezdica zaspanka in 

lutkovna ustvarjalnica in igralnica Zaspanka in Ceferin z 
mravljico Tino.

Prireditvenik 

Foto tednaFoto tedna  �� Bralci fotografirajo Bralci fotografirajo

cijske stranke. Zanima pa jih 
tudi, ali mu nadomestilo za 
odsotnost (redko ga je videti 
v parlamentu) plačuje parla-
ment ali zdravstvena zavaro-
valnica ali celo kdo tretji.

… da smo za vodenje slabe 
banke uvozili švedski Volvo, 
ta pa je nesramno drag. Če bi 
se odločili za domače, jurišne 
ekonomiste, bi za polovične 
plače namenili le toliko, kot 
stane odsluženi spaček.

… da mnoge zanima, koliko 
je stala nova grafična podoba 
mesečnika Ptujčan; nova me-
tla že, kaj pa vsebina?

Vidi se …
… da so pregledi hidrantne 

mreže ob mesecu požarne var-
nosti nujno potrebni. Tale, ki 
stoji blizu naše hiše, pred poe-
tovionskim hotelom, je na oko 
videti premaknjen, polomljen, 
zarjavel in nepopoln, skratka 
neučinkovit.

Govori se …
... da je kaznovani trener 

žogobrcarjev Drave na pro-
storu za gledalce naredil več 
kilometrov kot nekateri nje-
govi najboljši posamezniki na 
igrišču ...

… da so tudi interpelacije 
velika škoda za državo. Naro-
dovi izvoljenci mlatijo prazno 
slamo (ha ha), davkoplačeval-
ci pa za to nekoristno početje 
plačujemo snažilke, admini-
stracijo, klimo, elektriko, izpla-
kovanje stranišč in še kaj.

… da zato, po vzoru hiše 
pravice, državljani predlagajo 
dušebrižnikom iz opozicije, 
da v parlament vložijo zakon 

s tremi členi: da stroške inter-
pelacije, ne glede na izid, plača 
tisti, ki s pobudo za interpela-
cijo ni uspel.

… da državljane skrbi zdrav-
je prvega moža največje opozi-

Vroča linija Radia Ptuj 
Vroča linija na Radiu Ptuj

v četrtek ob 16. uri z Natalijo Škrinjar!

Kaj v Sloveniji počnejo 
zasebni detektivi? 

V Vroči liniji boste lahko sodelovali tudi vi!

Foto: Tajno društvo PGC

Iskrice
(Vir: www.pregovor.com)

***
»Tisti, ki najbolj jadikujejo, najmanj trpe.« Tacit

***
»Prava bolečina, ki nam zadaja globoko trpljenje, 
včasih doseže, da postane resen in stalen celo 
breskrben človek.« Fjodor M. Dostojevski

***
»Trpljenje drugih vidimo, občutimo pa samo 
lastnega.« Nikolaus Cybinsky

***
»Tudi če je včasih kdo utrujen od obilnega dela 
in mnogih neprijetnosti, je trpljenje dobro zanj, 
če razume, da ga nevšečnosti popravljajo ali 
preizkušajo.« Leon Veliki

***
»Večja skrb prevpije manjšo, večja bolečina prežene 
manjšo.« Ivan Tavčar

***
»Ni večje bolečine kot spominjati se srečnih dni v 
bedi.« Dante Alighieri

***
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… da je poetovionsko Turi-
stično društvo letos podelilo 
kar 22 priznanj za lepo ureje-
no okolje naših domov!? Kri-
tični meščani pa predlagajo, 
da naslednje leto ob svetov-
nem dnevu turizma uvedejo 
še priznanje bodeča neža, saj 
imajo zanjo kar precej predlo-
gov.

… da stroki ni všeč pobuda, 
da bi na Panoramo preselili 
slovenski paviljon iz Milana 
in tam razstavili arheološke 
izkopanine, saj je od nekdaj 
znano, da staro in novo ne gre 
skupaj; razen v izjemnih, že 
znanih primerih.
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Se želite naučiti kuhati? 

Morda le dobiti kakšno 
kuharsko idejo? 

Potem spremljajte 
Kuharsko preobrazbo 
na Radiu Ptuj vsak torek 
med 16. in 17. uro. 
Vsak torek zvečer bomo v prostorih ŠC Ptuj, 
Biotehniška šola, šolski dom Grajenščak 
kuhali pod vodstvom priznanega kuharja 
Vlada Pignarja, skupaj z izbranimi 
kandidati. 

Na zaključni Kuharski preobrazbi pa ste z malo sreče lahko prisotni tudi vi. Izpolnite kuponček 
(nefotokopiran)  in ga pošljite na Radio-Tednik Ptuj, d.o.o., Osojnikova cesta 3, Ptuj. 
Izmed vseh prispelih bomo izžrebali dva, ki bosta v zadnji oddaji kuhala z nami. 

Vaše prijave sprejemamo do ponedeljka, 19. oktobra. 

Kuharska preobrazba

Ime in priimek: 

_______________________________________

Naslov, kraj: 

_______________________________________

Telefonska številka: 

_______________________________________

���������	�
�

Izbrane kandidate bomo o izboru obvestili telefonsko.

Pridobljene osebne podatke prijavljenih ne bomo posredovali tretji osebi in so namenjeni zgolj izbiri kandidatov, ki bodo sodelovali pri preobrazbi.

Prijavnica za 
Kuharsko preobrazbo

ODKRIJTE KONTRASTE BOSNE IN HERCEGOVINE 
Z RADIEM PTUJ IN ŠTAJERSKIM TEDNIKOM
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  ZARADI VELIKEGA POVPRAŠEVANJA SMO RAZPISALI ŠE DODATEN TERMIN ZA IZLET (16. 10. – 18. 10. 2015)

V gasilski zvezi Slovenije že-

lijo s tem opozoriti predvsem 

na pomen evakuacije, ki jo ima 

ta za varnost in preživetje oseb 

v primeru požara ali druge ne-

sreče. Zato bodo območne ga-

silske zveze in društva v svojih 

lokalnih skupnostih organizi-

rali različne aktivnosti, s kate-

rimi bodo odgovorne osebe v 

organizacijah in občane osve-

ščali o pomenu ter pravilni 

izvedbi evakuacije. Poskrbeli 

bodo tudi za ozaveščanje na 

temo evakuacije otrok in gi-

balno oviranih oseb ter drugih 

oseb s posebnimi potrebami, 

opravljali pa bodo tudi pre-

glede hidrantnega omrežja in 

gasilnikov.

Gasilska zveza Slovenije je 

skupaj z Upravo RS za zaščito 

in reševanje ter slovenskim 

združenjem za požarno var-

stvo vsem gasilskim zvezam, 

društvom in šolam razdelila 

promocijsko gradivo, ki nudi 

več pomembnih informacij 

o letošnji tematiki. Natisnili 

so 100.000 zgibank za odra-

sle »Evakuacija iz stanovanja«, 

5.000 tematskih plakatov, na-

menjenih otrokom, in 100.000 

zgibank za otroke »Če zagori, 

naj se ti ven mudi«; poleg tega 

Foto: M. Ozmec

Ob mesecu požarne varnosti bodo gasilci skrbeli tudi za ozavešča-
nje na temo evakuacije otrok in gibalno oviranih oseb ter oseb s 
posebnimi potrebami.

Slovenija � Začeli aktivnosti ob mescu požarne varnosti

Ko zagori, naj se ti ven mudi
V letošnjem oktobru, mescu požarne varnosti, so osrednje aktivnosti namenjene oza-
veščanju pomembnosti hitre in učinkovite evakuacije iz objektov v primeru požara ali 
druge nesreče, zato je slogan meseca požarne varnosti: »Ko zagori, naj se ti ven mudi!«

pa so z enakim naslovom nati-

snili še 75.600 kazal za knjige 

in 49.000 urnikov. Gradiva so 

razdelili tudi med vsa gasilska 

društva, v okolici osnovnih šol 

pa so izobesili plakate, ki mlade 

opozarjajo na problematiko po-

žarne varnosti. Za gasilska dru-

štva na terenu so pripravili tudi 

gradiva v elektronski obliki, ki 

so dostopna na spletnih stra-

neh Gasilske zveze Slovenije.

Ob mesecu požarne varno-

sti pa pripravljajo letos že 35. 

srečanje društev mladi gasilec, 

ki bo v petek in soboto, 9. in 

10. oktobra, na OŠ Šentjernej 

na temo »Med ognjem in na-

ravo smo mi«. Poleg tega so 

v tednu od 5. do 10. oktobra 

posamezniki in ustanove na 

vsako poštno pošiljko dolžni 

prilepiti posebno doplačilno 

znamko v vrednosti 0,15 evra 

v notranjem in mednarodnem 

prometu, razen na pošiljke s 

knjigami, časopisi in revijami. 

Na ta način zbrana sredstva 

pa bo Gasilska zveza Slovenije 

uporabila za izenačevanje ma-

terialne opremljenosti gasil-

stva in spodbujanje mladine za 

delo v gasilstvu.
-OM
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Kogar imaš rad,
nikoli ne umre,
samo daleč je …

V SPOMIN
Marija Gregorec
7. 10. 2000–7. 10. 2015

IZ PTUJA

Hvala vsem, ki se je spominjate, ji prižigate svečke in pokla-
njate cvetje.

Njeni najdražji

Prazen dom je in dvorišče,
oko naše zaman te išče,
solza, žalost in bolečina
te zbudila ni, ostala je le
praznina, ki hudo boli.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi dragega očeta, tasta, 
dedka, pradedka in življenjskega sopo-
tnika

Rajka Vidoviča
IZ STRAJNE 57 A
roj. 9. 8. 1947–28. 9. 2015
se iskreno zahvaljujemo vsem, ki so nam stali ob strani v teh 
težko prebolelih trenutkih. Posebej doktorju Petru Frasu, 
družini Vidovič, družini Porčič-Breznik, sosedom: Bojanu, 
Danielu Svenšku, Stanku Pulku, podjetju Semenarna, 
gospodu župniku za opravljen obred, ge. Zdenki za izrečene 
besede, pevcem Feguš za odpete žalostinke in podjetju Mir za 
opravljeno delo ter vsem drugim za darovano cvetje in sveče.
Vsem iskreno hvala.

Žalujoči: sin Iztok z družino in partnerka 
Katarina Skrbiš

Ni večje bolečine
kot v dneh žalosti
nositi v srcu
srečnih dni spomine.
 (Dante)

ZAHVALA
ob boleči izgubi dragega moža, očeta, dedka, brata, strica in soseda

Antona Vinka
IZ STANEČKE VASI 26

Iskreno se zahvaljujemo za pomoč vsem sorodnikom, sosedom ter znancem za izrečeno soža-
lje, cvetje, sveče ter za sv. maše.
Zahvaljujemo se g. župniku za opravljen krščanski pogreb, gospe Hedviki za ganljiv govor, 
godbeniku za odigrano Tišino, nosilcu križa, zastavonoši, pevcem za odpete žalostinke ter 
pogrebnemu podjetju Mir.
Še enkrat vsem in vsakemu posebej hvala.

Žalujoči: žena Nežika, sinovi Zvonko, Peter, Darko; vnuki: Timi, Kristjan, Maj, 
Tine, Nika, Eva
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Mali oglasi
PO ZELO ugodnih cenah od-
kupujemo vse vrste hlodovine, 
možnost odkupa tudi na panju. 
Prodamo tudi drva za kurjavo. 
Aleksander Šket, s. p., Irje 3 d, 
3250 Rogaška Slatina, tel. 041 
785 318.

NESNICE, rjave, grahaste, črne, 
pred nesnostjo. Perutninarstvo, 
Vzreja nesnic Tibaot, Babinci 49, 
Ljutomer, tel. (02) 582 14 01.

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodo-
vino ter zelo kakovostne smrekove 
pelete, brezplačna dostava, ugodna 
cena. Horvat – drva, Moškanjci 1 d. 
Tel. 051 667 170.

KMETIJSTVO

KUPIMO vse znamke traktorjev in vso 
kmetijsko mehanizacijo, lahko tudi 
slabše kakovosti ali nepopolne. Tele-
fon 041 923 197.
PRODAM dve telički simentalki, stari 
6 mesecev, bikca, starega 11 dni, ter 
mlado kravo simentalko, pašno. Te-
lefon 031 840 282.
PRODAM kontajner za skladiščenje, 
6 x 2 m, pocinkan, litoželezni cirkular 
z dvižno mizo ter enofazni cirkular. 
Tel. 051 206 998.

AKCIJSKA PONUDBAAKC BA��������	
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OBOBOB OOOO NAK PUUUPU 

NADNN  25 € DOBITE 

ŠE DARILCE.

KKKKRKRKRKRRRVVAVAVAVAVAVAVIVIVIVIVICECEECECECCEC III I I NNNN NN
KKAKAKAKAAAŠŠŠNŠNŠNŠNICICICCICI EEEE

5555000%%%% % CECECECENNNENENEEEJJJEJEJEEE 
SAMO 2,99 €/KG

��������������������������� ������������������� ������������ �
KKKOOOOSSSTTTII T INNNN OOBRBRAANNNNAAA  RRRREEEBBRRRAAAAB  

SAMO 1,96€/KG

JJJUJUJUUNUNNNNN. R. R RREBEBBRBRRREBEE AA AAAA
3,88 €/KG

MMMMMAAARARRRIINNININIIRRRARANANANN PIPIPIKNINIKNK KK SK SSSKK VV.V.V. VVRVRRRAAAV TTTT
SSS KKKOOOSSSTSTTJJOO OO SAMO 3,85 €/KG������������ ��������������� ��� ������������������������� �������������� ��������

SAMO 3,95 €/KG

PPPPAPANANNNNIIIRIRARAAAANNNI NI I SV.VVSV.SV  ZRZRRR Z Z EZEZEZZKZKKKKE I I
��������

�������������������������� �����������������������

3 € / 6 KOM

Raičeva ulica 6,  2250 Ptuj
Uporabna površina – 470,45 m2

Dvorišče – 442 m2, 10 parkirišč
Informacije: Radio-Tednik Ptuj, d.o.o., 
02/ 749 34 10

Prodamo ali damo v najem

�
Poraba energije za ogrevanje:
101,00 kWh/m2 na leto

PRODAM njive v Prepoljah. Tel. 685 
01 11.



»Nesrečni« reprezentativni 

objekt, ki stoji sredi Ljutomer-

sko-Ormoških goric in je v lasti 

Občine Ljutomer, se je znova 

znašel na sodišču. Tokrat zaradi 

imena Dvorec Jeruzalem. Druž-

ba P&F Jeruzalem Ormož kot 

najemnik omenjenega objekta 

je namreč želela, da ormoška 

družba IGD Holermuos, ki je 

podnajemnik, ne bi več upora-

bljala besedne zveze Dvorec Je-

ruzalem, obenem pa je bila želja 

ormoške vinske kleti, da bi se 

znamka Dvorec Jeruzalem, re-

gistrirana pri Uradu RS za inte-

lektualno lastnino, izbrisala kot 

registrirano blago. Ljubljansko 

okrožno sodišče ni prisluhnilo 

družbi P&F Jeruzalem Ormož in 

ji ob tem naložilo, da mora druž-

bi IGD Holermuos povrniti dva 

tisočaka pravnih stroškov. Zo-

per sodbo je dovoljena pritožba.

Kakšna je višina 
vlaganj v objekt?

Spori, povezani z Dvorcem 

Jeruzalem, imajo daljše ozadje. 

Objekt na Jeruzalemu je Ob-

čina Ljutomer v zelo slabem 

stanju kupila leta 2002. Tri leta 

pozneje je objekt za dobo 50 let 

predala v najem družbi Jeruza-

lem Ormož VVS, predhodnici 

današnjega podjetja P&F Jeru-

zalem Ormož. Ker takratni naje-

mnik ni imel možnosti črpanja 

nepovratnih sredstev za obno-

vo objekta, je bila še istega leta 

sklenjena desetletna podnaje-

Jeruzalem � Dvorec znova v sodni dvorani

Sodišče v prid sedanjemu upravljavcu
Družba P&F Jeruzalem Ormož je želela, da družba IGD Holermuos ne bi več uporabljala imena Dvorec Jeruzalem, vendar ji 
sodišče ni prisluhnilo.

Osebna kronika

Napoved vremena za Slovenijo

Rojstva: Karmen Ciglar, 
Spuhlja 1 a, Ptuj – deček 
Aljaž; Nina Verdnik, Sloven-
skogoriška cesta 38, Ptuj 
– deklica Neža; Simona 
Irgolič, Sodinci 20, Velika 
Nedelja – deklica Zala; Kse-
nija Sagadin, Ob gozdu 8 b, 
Kidričevo – deklica Žana; 
Lidija Škodič, Hajnsko 1, Pri-
stava pri Mestinju – deček 
Nik; Ana Katava, Metava 
77, Malečnik – deklica Ela; 
Metka Belec, Obrež 113 a, 
Središče ob Dravi – deklica 
Laura; Rosvita Druzovič Mi-
horič, Drbetinci 66 a, Vito-
marci – deček Leon; Jasmi-
na Novak, Spodnja Polskava 
1, Pragersko – deček Tarik; 
Karmen Koser, Janežovski 
Vrh 21 a – deklica Lana; 
Kaja Cescutti, Tavčarjeva ul. 
2, Ptuj – deček Brin; Natalija 
Tržan, Spodnja Ščavnica 38 
a, Gornja Radgona – deček 
Taj; Ines Petek, Poredje 39, 
Hum na Sutli – deklica Mia; 
Martina Magdič, Ivanci 6, 
Bogojina – deček Jaka; Me-
lita Meznarič, Medribnik 6 a, 
Cirkulane – deček Lucas.
Umrli so: Mirko Medved, 
Lovrenc na Dravskem polju 
115 a, roj. 1949 – umrl 26. 
septembra 2015; Helena 
Pristovnik, roj. Žumer, Straž-
gonjca 17, roj. 1925 – umrla 
27. septembra 2015; Jožef 
Kukovec, Senčak pri Juršin-
cih 24 a, roj. 1946 – umrl 
27. septembra 2015; Rajko 
Vidovič, Strajna 57 A, roj. 
1947 – umrl 28. septembra 
2015; Angela Vršič, roj. Lo-
vrec, Slavšina 2, roj. 1937 – 
umrla 26. septembra 2015; 
Terezija Zorko, roj. Rajh, Mo-
škanjci 82, roj. 1934 – umrla 
28. septembra 2015; Ivanka 
Muršec, roj. Kumer, Biš 48, 
roj. 1930 – umrla 24. sep-
tembra 2015; Anton Vinko, 
Stanečka vas 26, roj. 1945 
– umrl 29. septembra 2015.
Poroki – Ptuj: Boris Šimen-
ko, Pobrežje 75, in Maja 
Krajnc, Barislovci 17; Martin 
Dukarič in Vesna Titan, Mi-
hovce 63.

Popravek
V Osebni kroniki dne 28. 9. 
2015 smo prejeli in objavili 
napačen podatek, in sicer 
je pravilno: Peter Marčec in 
Martina Lipavšek, Zgornja 
Hajdina 80. Za napako se 
opravičujemo.

Danes bo zmerno do pretežno 
oblačno. Ponekod bo občasno 
rahlo deževalo. Najnižje jutranje 
temperature bodo od 7 do 12, ob 
morju okoli 14, najvišje dnevne od 
16 do 21 stopinj C. 

Obeti
V sredo bo oblačno, občasno bo 

deževalo. Zapihal bo severovzho-
dni veter, na Primorskem šibka do 
zmerna burja. Hladneje bo. 

V četrtek bo pretežno oblačno, 
občasno bo še rahlo deževalo. Na 
zahodu se bo popoldne delno zja-
snilo. Še bo pihala šibka burja.

Napoved za sosednje 
pokrajine

V sosednjih pokrajinah delno 
jasno z zmerno oblačnostjo, pone-
kod tudi pretežno oblačno. Dopol-
dne bodo v krajih južno od nas še 
manjše, krajevne padavine..

mna pogodba z družbo IGD Ho-

lermuos, ki je bila takrat sola-

stnik družbe Jeruzalem Ormož 

VVS. V pogodbo so zapisali, da 

opredeljena projektantska vre-

dnost obnove glavnega objekta 

znaša 750.000 evrov, najemni-

na v višini 6 evrov mesečno za 

kvadratni meter prostora pa bi 

se poračunala z višino vlaganj. 

Septembra 2007 je Dvorec Je-

ruzalem odprl svoja vrata, druž-

ba IGD Holermuos pa je takrat 

postregla s podatkom, da je 

celotna adaptacija znašala 2,8 

milijona evrov. Z zneskom se že 

takrat ni strinjal nadzorni od-

bor družbe Jeruzalem Ormož 

VVS, ki je potrdil vlaganja v vi-

šini 1,2 milijona evrov. Januarja 

2009 je prišlo do spremembe 

vodstva v družbi Jeruzalem Or-

mož VVS, prav tako je sledila še 

sprememba lastništva v družbi. 

Posledično je prišlo do zastoja 

pri usklajevanju glede vložka 

vlaganj med najemnikom in 

podnajemnikom. Opravljeni so 

bili številni razgovori, s kate-

rim so poskušali najti rešitev v 

izogib tožbam in urediti medse-

bojne pogodbene obveznosti. 

Naročene so bile razne cenitve, 

tudi sodno zapriseženih cenil-

cev, vendar se do danes vse tri 

stranke v postopku niso uskla-

dile okoli višine vlaganj.

Ime Dvorec 
Jeruzalem 
izdelano za 
obnovljen objekt

Glede uporabe imena Dvo-

rec Jeruzalem, zaradi česar sta 

se družbi znova znašli v so-

dnih dvoranah, je družba P&F 

Jeruzalem Ormož prepričana, 

da povprečen potrošnik vin iz 

ormoške kleti misli, da so vina 

blagovne znamke omenjene 

družbe povezana z Dvorcem 

Jeruzalem. V družbi P&F Jeru-

zalem Ormož zatrjujejo, da je 

družba IGD Holermuos šest let 

po prevzemu v najem »vložila 

zahtevo za registracijo znamke, 

ne da bi povprašala o tem naje-

modajalca oziroma lastnika ne-

premičnine, prav tako objekta 

ni imela v tem času v posesti 

in ni mogla izvajati nobenih 

storitev, za katere je znamka 

registrirana«. Družba IGD Ho-

lermuos je v odgovor na tožbo 

odgovorila, da je bilo ime Dvo-

rec Jeruzalem izključno izde-

lano in v uporabo predano ob 

odprtju prenovljenega dvorca. 

Po zaslišanju Herge, Lesjaka, 

nekdanjega direktorja družbe 

Jeruzalem Ormož VVS Silva 

Žižka, vodje Dvorca Jeruzalem 

Iris Balažič in direktorja podje-

tja Largis, ki je izdelalo logotip 

blagovne znamke Dvorec Jeru-

zalem, Sama Paušerja ter po pri-

dobitvi vseh informacij sodišče, 

kot je zapisano v izreku sodbe, 

»ni našlo dokazov, da bi tožeča 

stranka ime Dvorec Jeruzalem 

uporabljala pred toženo stran-

ko, torej pred letom 2007 oziro-

ma leta 2007. Vsi dokazi se na-

našajo na leto oziroma obdobje 

sporov med strankama v letu 

2010, kar pomeni, da je tožena 

stranka v celoti izkazala, da je 

že leta 2007 sama oblikovala 

ime Dvorec Jeruzalem ter ga 

kot neregistriranega uporablja-

la vse do leta 2010 v celoti pri 

poslovanju tega objekta, zato ni-

kakor ni mogla v slabi veri leta 

2010 registrirati tega imena kot 

blagovno znamko, saj ji je bila 

posest nad objektom odvzeta z 

začasno odredbo sodišča, ki je 

bila leta 2013 razveljavljena«.
Miha Šoštarič

Foto: Miha Šoštarič

Vsi sodni postopki 
še niso končani

Spor med družbama P&F Jeruzalem Ormož in IGD 
Holermuos zaradi Dvorca Jeruzalem je prve sodne 
korake doživel leta 2010. Vodstvo P&F Jeruzalem Or-
mož je septembra 2010 na podlagi pisanja takratnega 
ljutomerskega župana Franca Jurša, da podnajemnik 
ne izvaja z najemno pogodbo predvidenih dejavnosti v 
Dvorcu Jeruzalem, z vložitvijo tožbe in začasne odred-
be odvzelo upravljanje družbi IGD Holermuos. Višje so-
dišče v Mariboru je decembra 2010 že pravnomočno 
odločilo in začasno odredbo razveljavilo in odpravilo, 
tako da je imela takrat družba IGD Holermuos pravi-
co uporabljati dvorec, česar pa P&F Jeruzalem Ormož 
ni spoštoval. Dokončna odločitev sodišča, da IGD Ho-
lermuos ponovno lahko upravlja objekt, je iz mursko-
soboškega sodišča prispela februarja 2013. Davorin 
Lesjak, direktor družbe IGD Holermuos, se je odločil 
zaradi povzročene gospodarske škode tožiti odgovor-
ne v družbi P&F Jeruzalem Ormož. Okrožno državno 
tožilstvo na Ptuju je zavrglo kazenske ovadbe, ki so se 
nanašale na sum neupravičene uporabe tuje oznake 
ali modela zoper enega izmed direktorjev P&F Jeruza-
lem Ormož Marka Antoliča, lastnika omenjene družbe 
Vladimirja Puklavca in družbo P&F Jeruzalem Ormož, 
v postopku pa je ostal direktor P&F Jeruzalem Ormož 
Mitja Herga kot odgovorna oseba te družbe. Kot smo 
aprila pisali v Štajerskem tedniku, bi se moralo Hergi 
pričeti sojenje v Ormožu, vendar ga takrat na sodišče 
ni bilo. Neuradno smo izvedeli, da je Hergov odvetnik 
zahteval izločitev ormoške sodnice Dragi Bočko Žižek 
iz tega postopka. Sodnica Bočko Žižkova je namreč 
žena nekdanjega direktorja predhodnice današnje 
družbe P&F Jeruzalem Ormož Silva Žižka. Sojenje naj 
bi se v kratkem nadaljevalo v Murski Soboti.

Foto: Miha Šoštarič
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